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Kriminalnega 
dejanja noben zakon 
ne more preprečiti
Kaj o spornem poslovanju Atrija pravijo na pristojnem ministrstvu?

V zvezi s spornim poslovanjem druž-
be Atrij, o čemer je bilo v minulih dneh 
veliko govora, smo se za nekaj pojasnil 
obrnili tudi na ministrstvo za okolje in 
prostor (MOP), ki je pristojno za stano-
vanjsko zakonodajo.

Na ministrstvu so pojasnili, da je stano-
vanjska inšpekcija seznanjena s tem pri-
merom in da so prekrški, ki jih je zaznala, 
v postopku dokazovanja. Na ministrstvo 
za okolje in prostor se sicer občani iz Ce-
lja niso neposredno obračali.

Upravnik je dolžan razdeliti stroške 
po prejetem računu, sprejemati plačila 
etažnih lastnikov na podlagi mesečnih 
obračunov in plačevati obveznosti iz 
pogodb, sklenjenih s tretjimi osebami, 
torej z dobavitelji elektro, energetskih in 
drugih storitev. Če upravnik ne ravna v 
skladu s tem, ga stanovanjska inšpekcija 
lahko oglobi, kar za primer neplačevanja 
obveznosti dobaviteljem po kazenskih 
določbah stanovanjskega zakona znaša 
od 5 tisoč do 125 tisoč evrov.

Le v bančne depozite ali 
obveznice
Kako mora ravnati upravnik s sredstvi 

iz rezervnega sklada in kakšne so sankci-
je v primeru, če upravnik teh zakonskih 
določil ne izpolnjuje?

Način gospodarjenja s sredstvi rezerv-
nega sklada določa 43. člen Stanovanj-
skega zakona (SZ-1). Po tem členu mora 
upravnik sredstva rezervnega sklada 
naložiti samo v depozite pri banki, ki 
ima v skladu s predpisi o bančništvu 

dovoljenje za sprejemanje depozitov na 
območju RS, v nakup obveznic države 
ali vrednostne papirje centralne banke. 
Pri sklepanju depozitnih pogodb mora 
upravnik zagotoviti ohranjanje vrednosti 
denarnih sredstev kot dober gospodar-
stvenik.

»Kršitev omenjenega določila pred-
stavlja torej prekršek, opredeljen v ka-
zenskih določbah SZ-1, zato lahko sta-
novanjska inšpekcija upravniku tudi v 
tem primeru, če ugotovi, da nezakonito 
ravna s sredstvi iz rezervnega sklada, iz-
reče globo v višini od 5 tisoč do 125 tisoč 
evrov,« so še povedali na ministrstvu za 
okolje in prostor.

Zakon ne ureja obvodnih 
družb
Zanimalo nas je tudi stališče ministrstva 

glede tega, če upravnik stavb del poslova-
nja prenese na novo podjetje (v primeru 
Atrija torej Atrij Fiso) in če v imenu in z 
računa tega obvodnega podjetja pošilja 
račune stanovalcem za skupne stroške in 
za vplačila v rezervni sklad. Kljub temu da 
pogodbeni partnerji, dobavitelji elektrike, 
toplotne oskrbe, sanitarne vode … s tem 
podjetjem nimajo sklenjene pogodbe. Ali 
so po Stanovanjskem zakonu stanovalci 
dolžni plačati račune, ki jih pošilja takšno 
podjetje? Na ministrstvu so nam na kratko 
odgovorili, »da teh vprašanj stanovanjska 
zakonodaja ne ureja«.

Ministrstvo smo še vprašali, ali je tudi 
drugod po Sloveniji zaznalo sporne po-
slovne prakse upravnikov stavb, kot je 

primer Atrija v Celju. »Doslej smo sezna-
njeni z dvema spornima praksama,« so 
nam odgovorili na ministrstvu.

Na ministrstvu so nam še povedali, da 
upravniki stavb niso licencirani, zato tudi 
licence ni mogoče odvzeti.

Motiv za izboljšanje 
zakonodaje?
Ali bodo takšne sporne prakse spodbu-

da za ministrstvo pri pripravi sprememb 
stanovanjske zakonodaje, da do takšnih 
anomalij ne bi več prihajalo? »V konkre-
tnem primeru ne gre za anomalijo, am-
pak za kriminalno dejanje, ko je upravnik 
denar etažnih lastnikov porabil za druge 
namene in ni plačeval storitev dobavi-
teljem, kot bi jih moral. Tega žal noben 
zakon ne more preprečiti,« so povedali 
na ministrstvu.

Možnosti povečanja nadzora inšpek-
cijskih služb nad delom upravnikov več-
stanovanjskih stavb bodo na ministrstvu 
podrobno preučili v okviru priprave no-
vega Stanovanjskega zakona, katerega 
osnutek naj bi bil končan do konca leta 
2017. »Pri tem bodo v največji možni meri 
upoštevani predlogi tako strokovne kot 
širše javnosti ter etažnih lastnikov, ki se 
jih stanovanjska problematika dotika,« 
so še povedali na ministrstvu, ki zdaj 
izvaja poglobljeno analizo obstoječe-
ga Stanovanjskega zakona in pripravlja 
novega na podlagi sprejete Resolucije o 
nacionalnem stanovanjskem programu 
2015–2025.

ROBERT GORJANC

Dolgovi začeli naraščati leta 2011
Koliko Atrij dolguje občinskim podjetjem in kako do denarja?

Ob izbruhu afere Atrij je hitro pri-
šlo na dan, da upravnik ni poravnaval 
svojih pogodbenih obveznosti do celj-
skih javnih podjetij. Gre za storitve, ki 
spadajo v obračun skupnih stroškov, 
čeprav so stanovalci zanje Atriju plača-
li. V Simbiu, Energetiki Celje in Vo-Ka 
smo preverili, koliko jim Atrij dolguje 
in kakšne ukrepe so ali bodo sprejeli, 
da bi upravnik plačal obveznosti.

Kolikšen je dolg Atrija do vašega 
podjetja?

Simbio: 138 tisoč evrov
Energetika Celje: Trenutno je dolg re-

lativno visok, saj smo sredi ogrevalne se-
zone, ki je za nameček še ena najhladnej-
ših. Tako se dolg Atrija pojavlja posod 
tam, kjer svoje storitve zaračunavamo 
neposredno upravnikom, a o posame-
znih številkah zaenkrat še ne bi govorili.

Vo-Ka Celje: V večstanovanjskih stav-
bah, kjer je upravnik Atrij, obračunavamo 
svoje storitve neposredno uporabnikom 
in jih delimo po dogovorjenem ključu. 
Zaradi tega nimamo neposrednega odno-
sa z Atrijem in ne dolga iz tega naslova.

Pri katerih storitvah je dolg največji?
Simbio: Odvoz odpadkov.
Energetika Celje: Največji dolgovi Atri-

ja so pri zemeljskem plinu, kjer je Atrij 
skladno s sporazumi kot končni odjema-
lec skupnih odjemnih mest. Pri sanitarni 
topli vodi in daljinskem ogrevanju, z ne-
kaj izjemami, pretežno že zaračunavamo 

neposredno odjemalcem in ni pretirano 
visokega dolga.

Kdaj je dolg Atrija najbolj narasel in 
kako ste reševali to problematiko?

Simbio: Dolg je začel naraščati leta 
2011. Sprva smo opominjali, kasneje smo 
vložili izvršbe, v letu 2015 smo sklenili 
tudi izvensodno poravnavo, vsi kasnejši 
dolgovani zneski pa so v izvršbi.

Energetika Celje: Dolg je tudi v prete-
klosti naraščal predvsem v času kurilne 
sezone in se postopoma zmanjševal v 
času izven nje. Res pa je problematika 
prisotna že nekaj časa, vendar smo jo do 
zdaj – in upamo, da jo bomo tudi vnaprej 
– nekako sporazumno reševali.

Kakšne ukrepe ste sprejeli po odlo-
čitvah lastnikov, da zamenjajo uprav-
nika?

Simbio: Vlagamo vse možne napore, 
da dobimo svoje storitve poplačane, in 
nameravamo svoje storitve povsod zara-
čunavati neposredno odjemalcem.

Energetika Celje: Prizadevamo si, da 
bi sklenili neposredne pogodbe in da bi 
dobili svoje storitve poplačane. Zamenja-
va upravljavca je vedno možna, čeprav 
je naša zakonodaja zelo nedosledna na 
tem področju, bistvenih sprememb pa 
še ni na vidiku.

Ali ste (boste) vložili tožbe in izvršbe, 
da bi prišli do denarja, ki ga je dolžan 
Atrij? Ste se z njim dogovorili tudi za 
kakšno izvensodno poravnavo?

Simbio: Po neuspelem opominjanju 
smo vložili izvršbe zoper Atrij, tudi iz-
vršbe na nepremičnine. V letu 2015 smo 
sklenili tudi izvensodno poravnavo, ki 
se je v Atriju niso držali (po nekaj me-
secih so ponovno sledila vedno manjša 
plačila, tako da je približno polovica 
zneska po poravnavi ostala odprta).

Energetika Celje: Izterjava je sestavni 
del opravljanja naših storitev. Z Atrijem 
smo nenehno v stiku glede plačil, na 
osnovi katerih sklepamo tudi sporazu-
me, po katerih nam Atrij postopno plaču-
je svoje obveznosti. Zaradi teh sporazu-
mov še nismo sprožili sodnih postopkov 
izterjave.

Ali boste zaradi neplačevanja stano-
valcem prekinili storitve?

Energetika Celje: Nikakor ne, kaj-
ti v našem primeru gre za porabo na 
skupnih odjemnih mestih, in se tega 
do zdaj nismo in se tudi ne bomo po-
služevali.

Ali imate pogodbo o sodelovanju z 
Atrijem Fiso? Kako razumete potezo 
Atrija, da je ustanovil novo podjetje?

Simbio: Pogodbe z Atrijem Fiso ni-
mamo. Ustanovitve novega podjetja ne 
želimo komentirati.

Energetika Celje: Težko komentiramo, 
ker vseh podrobnosti ne poznamo. Po-
godbe z Atrijem Fiso nimamo.

ROBERT GORJANC

Za vse neprijetnosti smo 
spet sokrivi mediji, ki od 
Atrija seveda nismo dobili 
nobenega odgovora.

UVODNIK

TATJANA CVIRN

Misel tedna
Vaša navada ravnanja z denarjem je pomembnejša od 
njegove količine. (T. Harv Eker)

Za vsak evro
Priznam, da nisem med najbolj 

varčnimi in da me večkrat zapelje 
kakšna mamljiva trgovinska ponud-
ba. Potem imam malo slabo vest, ker 
vem, da bi v življenju dobro shajala 
tudi brez najnovejše pridobitve. A se 
hkrati potolažim, da je življenje krat-
ko in pogosto neprijazno, zato se je 
treba vsaj občasno malo razvajati. 
No, sogovornika v tokratni Naši temi, 
svetovalca za osebne finance, se s tem 
zagotovo ne bi strinjala. Zelo stroga 
sta do naših tovrstnih razvad in me-
nita, da bi morali skrbno paziti, kako potrošimo vsak težko 
prislužen evro. Ampak zdaj je že malo pozno za temeljito 
preobrazbo, se mi zdi, čeprav ju kar slišim, kako se tudi s 
tem ne bi strinjala in bi žugala v stilu, da nikoli ni prepozno, 
če to pomeni, da dobimo nadzor nad svojim življenjem in da 
nas kar tako ne more nič vreči s tira.

Pa danes sploh ljudje še lahko varčujemo? Večina zelo tež-
ko, kljub dobri volji in disciplini. Se pa strinjam, da nam 
malo več znanja s področja financ ne bi škodilo. Priznajte, da 
imate težave, ko se kdaj prebijate skozi različne ponudbe ban-
čnih posojil ali ko skušate razvozlati drobni tisk pri kakšni 

zavarovalniški 
ponudbi. Potem 
dobite mačka v 
žaklju in če se 
ga hočete zne-
biti, se izkaže, 
da ne gre tako 
enostavno in 
da šele takrat 

pridejo na dan vse pasti, v katere ste se ujeli. Vsi pač ne mo-
remo biti finančni strokovnjaki, lahko pa bi se nanje obrnili 
v takšnih primerih, sploh če gre za večje vsote. Ali pa bi lahko 
že otroke v šoli naučili nekaj tovrstnih praktičnih stvari, da 
bi lažje shajali v življenju. Vseh starši doma ne opremijo z 
zadostnim znanjem, če sploh s kakšnim, še zlasti če imajo 
sami veliko težav pri ravnanju z denarjem.

Da lahko zapravljaš, moraš najprej sploh kaj imeti, čeprav 
so tudi različni limiti na računih nekaj povsem običajnega 
v naših razmerah. Tega, kako zaslužiti s svojimi zamislimi, 
so se konec tedna učili srednješolci na start-up dnevih. Za-
misli so bile res izvirne, od takšnih, ki olajšajo vsakodnevno 
življenje, do tistih bolj zabavnih za prosti čas. In te so le del 
vsega, kar se vsak dan rojeva v mladih glavah, če jih le zna 
kdo usmeriti in jim pomagati do izvedbe. Morda bodo kdaj 
iznašli tudi pripomočke, ki nas bodo vodili le k pametnemu 
trošenju denarja. Verjetno bi bili uspešnica na trgu.

Za denar gre tudi v primeru celjskega upravnika stanovanj 
Atrij, ki že nekaj tednov buri duhove lastnikov stanovanj. 
Plačilo dolguje različnim javnim podjetjem v občini, čeprav so 
stanovalci svoje obveznosti poravnali, račune izstavlja novo 
podjetje, na katerega je Atrij prenesel poslovanje, a z njim 
stanovalci nimajo sklenjene pogodbe o upravljanju … Zaskr-
bljene lastnike stanovanj je pred dnevi »potolažil« dopis, ki 
so ga našli v nabiralnikih. Direktorja Atrija jim je pojasnil, 
da ni nič narobe in da je njihov denar na varnem ter da ni 
razloga za strah. Žal izjave tistih, ki jim dolguje, govorijo 
drugače. Za vse neprijetnosti smo spet sokrivi mediji, ki od 
Atrija seveda nismo dobili konkretnega odgovora na naša 
vprašanja. A tega smo že vajeni in to ne pomeni, da o vsem 
tem ne bomo več pisali in odgovornih spraševali, kaj bodo 
ukrenili, da se zadeve razčistijo. Če bodo kaj ukrenili, pa je 
že drugo vprašanje.



3Št. 8, 23. februar 2017 AKTUALNO

Etažne lastnike razjezil 
dopis Atrija

V Elektru Celje o izklopih 
stanovalcem ne razmišljajo

Dolguje tudi zavarovalnici
Na to je zavarovalnica etažne lastnike tudi opozorila

Po številnih opozarjanjih 
dobaviteljev energije v več-
stanovanjskih blokih o ne-
plačevanju Atrija za skupne 
obratovalne stroške se je te 
dni odzvala tudi Zavarovalni-
ca Adriatic Slovenica. Gre za 
eno od zavarovalnic, s katero 
ima Atrij sklenjeno premo-
ženjsko zavarovanje stavb, s 
katerimi upravlja. Zavaroval-
nica je etažne lastnike s po-
sebnim dopisom te dni opo-
zorila, da Atrij obveznosti v 
celoti tudi njej ni poravnaval 
v preteklem obdobju.

To pomeni, da bi ob mo-
rebitnem nastanku škode v 
skupnih prostorih večstano-
vanjskih stavb ravno etažni 
lastniki imeli neprijetnosti, 
ker bi ostali brez zavarovanja 
za morebitne škodne primere, 
zatem ko bo zavarovalnica z 
Atrijem pogodbo prekinila. 
To bo namreč zavarovalnica 
najverjetneje tudi storila.

Delno plačal nekaj 
denarja
Pri zavarovalnici Adriatic 

o višini dolga zaenkrat še ne 
govorijo, so pa lanskega av-
gusta z Atrijem Celje sklenili 
sporazum o poplačilu zapa-

dlih terjatev. Vmes, kot pravi-
jo v zavarovalnici, naj bi Atrij 
dolgove delno plačal, vendar 
celotnega dolga do danes ni 
poravnal. Zato so se v zavaro-
valnici odločili, da Atriju po-
šljejo opomin, hkrati pa bodo 
s tem podjetjem pogodbo pre-
kinili 5. marca, in sicer v pri-
meru, če Atrij celotnega dolga 
do zavarovalnice ne bo plačal 
do takrat. Gre torej za obve-
znost, ki so jo etažni lastniki 
Atriju plačali, ta pa denarja ni 
nakazal zavarovalnici.

Zaenkrat so sicer etažni la-
stniki še brez strahu v prime-
ru, če se bi kaj zgodilo. V času, 
ko Atrij stroškov ni poravna-
val, so vse škodne primere v 
zavarovalnici obravnavali v 
skladu z zavarovalno pogod-
bo, izplačila škod so potekala 
in potekajo še vedno nemote-
no. Jasno pa v zavarovalnici 
etažne lastnike opozarjajo, 
da je varnost njihove lastnine 
na prvem mestu, zato so za-
gotovili začasno zavarovalno 
kritje do 30. aprila. Nato bodo 
pogodbo ob neplačilu terjatev 
z Atrijem prekinili. Etažni la-
stniki bodo tako ostali brez 
zavarovalne zaščite, če bo v 
prostorih blokov prišlo do 

škodnega primera. Do kon-
ca aprila pa je zavarovanje 
urejeno pod enakimi pogoji 
oziroma z enakim obsegom 
zavarovalnega kritja.

Treba bo sprejeti 
odločitev
V zavarovalnici še dodajajo, 

da bodo zadeve po tem datu-
mu urejali individualno, ali z 
novim upravnikom ali pose-
bej z etažnimi lastniki. O tožbi 
zoper Atrij zaenkrat v zavaro-
valnici Adriatic ne govorijo, 
saj pravijo, da le želijo, da se 
reši nastali zaplet in da imajo 
etažni lastniki tudi zavarova-
no svoje premoženje. Lastniki 
bodo do takrat morali sprejeti 
odločitev o menjavi upravni-
ka ali vztrajanju pri Atriju. V 
slednjem primeru bodo mo-
rali zahtevati, da Atrij dolgove 
poravna in jim takšne doku-
mente tudi pokaže. Medtem 
pa se na celjski policiji nada-
ljuje preiskava suma zlorabe 
položaja pri gospodarski de-
javnosti zoper Atrij zaradi ne-
poravnavanja stroškov dobavi-
teljem energije in domnevnih 
nepravilnostih pri upravljanju 
z rezervnim skladom.

Sšol

Za stališče v »zadevi Atrij« smo 
zaprosili tudi Nepremičnine Celje, 
ki imajo 282 stanovanj vezanih na 
upravljanje Atrija. Odgovore nam 
je posredoval Tadej Lebič, strokov-
ni sodelavec za projekte v Nepre-
mičninah Celje.

V koliko primerih ste se z dru-
gimi lastniki odločili za menjavo 
upravnika?

Po naših podatkih so odločitve do 
sedaj sprejeli v štirih večstanovanj-
skih objektih, kjer ima naša družba 
etažno lastnino. Predlog podpisa po-
godbe z novim upravnikom nismo 
prejeli še za noben objekt.

Ali podpirate odločitve lastni-
kov stanovanj, ko se odločajo za 
zamenjavo upravljavca v stavbi, ki 
jo upravlja Atrij?

Naša družba ima z izjemo enega 
objekta v mestnem središču manj-
šinske deleže v večstanovanjskih 
objektih, ki jih upravlja Atrij. Pre-
dloge, ki jih posredujejo nadzorni 
odbori, obravnavamo, odločitve 
drugih etažnih lastnikov in nadzor-
nega odbora pa praviloma podpira-
mo oziroma podamo mnenje.

Ali so tudi vaša sredstva nalože-
na v rezervnem skladu, s katerim 
upravlja Atrij?

Ne. Po Stanovanjskem zakonu 
(SZ-1 z vsemi dopolnitvami) naša 
družba kot neprofi tna stanovanj-
ska organizacija ni zavezana k 
vplačilu v rezervni sklad, ampak 
lahko oblikuje svoje rezervne 
sklade v okviru svojih namenskih 
sredstev.

Kako ste se odzvali ob napovedi 
zavarovalnice Adriatic Slovenica, 
da bo razdrla zavarovalne pogod-
be, ker Atrij ni redno plačeval za-
varovalnih premij?

»Račune Atrija Fise 
zavračamo«
V Nepremičninah Ce-
lje podpirajo odloči-
tve etažnih lastnikov

V Atriju na novinarska vpraša-
nja ne odgovarjajo. So pa etažni 
lastniki večstanovanjskih stavb v 
Celju minuli konec tedna v svo-
jih nabiralnikih našli dopis Atrija 
in Atrija Fise, v katerem direktor 
obeh družb Radovan Cink slabo 
luč meče na medije in dobavitelje, 
ki so v preteklih tednih etažne la-
stnike opozorili na dolgove Atrija 
in na posledice, ki jih lastniki lah-
ko imajo zaradi tega. Lastniki sta-
novanj omenjeni dopis razumejo 
kot norčevanje iz njih.

V njem se jim direktor Radovan 
Cink opravičuje, a ne za svoje rav-
nanje, temveč za »skrbi in težave«, ki 
so jih etažni lastniki doživeli zaradi 
obvestil različnih dobaviteljev glede 
dolgov Atrija ter pretenj, da bo sku-

Koliko znaša skupen dolg Atrija do Elektra 
Celje, v podjetju ne razkrivajo. Pravijo le, da 
upravnik dolga kljub večmesečni zamudi 
do zdaj ni poravnal, prav tako se ne drži že 
večkrat sklenjenih dogovorov glede poplačil.

»Dolg, ki ga izkazujejo etažni lastniki preko 
upravnika Atrij Celje do nas, je presegel skrajno 
mejo, predvsem pa nam ni preostalo drugega, 
kot da sprožimo ustrezne postopke zavarovanja 
interesa družbe,« pravijo v Elektru Celje.

Kot dodajajo, je bila novembra lani sklenjena 
izvensodna poravnava, po kateri je novousta-
novljena družba Atrij Fisa prevzela le del dolga, 
ki ga imajo etažni lastniki do Elektra Celje in 
njegove hčerinske družbe ECE. Izvensodna 
poravnava je zajemala tudi več drugih pogo-
jev, med drugim, da bo Atrij Celje začel redno 
poravnavati svoje dolgove, kar se po besedah 
vodje kabineta uprave Elektra Celje mag. Maje 
Ivančič ni uresničilo. »Izvensodna poravnava 
tako ni več veljavna, poleg tega je dolg etažnih 
lastnikov, ki jih zastopa Atrij Celje, od podpisa 
izvensodne poravnave do danes že praktično 
enak dolgu, ki ga je Atrij Celje imel novembra 
2016,« pravi Ivančičeva in dodaja, da so dolg od 
Atrija že poskušali izterjati tudi po sodni poti, 
kar bodo poskušali tudi v prihodnje.

Zakaj obvestila o dolgovih 
tako pozno?
Glede na to, da so dolgovi Atrija do Elektra 

Celje stari že več kot leto, etažne lastnike zani-
ma, zakaj so jih iz elektro podjetja o tem obve-
stili šele zdaj in ne takoj, ko je težava nastala. 

Maja Ivančič odgovarja, da so etažne lastnike 
začeli obveščati že pred časom, vendar na na-
slov, ki je naveden v pogodbi o dostopu, torej 
preko upravnika etažnih lastnikov. »Upravnika 
smo nenehno pozivali k plačilu dolga tako pi-
sno kot z elektronskimi sporočili ter skorajda 
dnevno po telefonu. Prav tako po rokovniku 
o izterjavi upravnik dvakrat na mesec prejme 
opomine za posamezne pogodbene račune.«

Tudi v podjetju ECE, hčerinski družbi 
Elektra Celje, višine dolga Atrija ne razkriva-
jo. Kot pravijo, so o zneskih, ki jih za posame-
zen objekt dolguje upravnik, obvestili etažne 
lastnike ter jim položaj celostno predstavili 
na sestankih v zadnjih treh tednih. V ECE še 
dodajajo, da v omenjenem obdobju od Atrija 
Celje niso prejeli nakazil, ki bi pomembneje 
znižala skupne obveznosti. »Če se to ne spre-
meni v zelo kratkem času, bomo odstopili 
od pogodb o dobavi električne energije za 
skupne prostore,« pravijo v ECE.

Ker nič od tega očitno ni zaleglo, so pozvali 
etažne lastnike, da se aktivno vključijo v re-
ševanje nastalega problema glede poplačila 
dolgov. Ob tem v Elektru Celje poudarjajo, da 
njihov namen ni izklapljati električne energije, 
ampak najti trajno rešitev v zvezi s plačevanjem 
stroškov za porabljeno elektriko in omrežnino 
na merilnih mestih, kjer plačila potekajo preko 
Atrija.

BA

pna elektrika odklopljena oziroma 
druge dobave ustavljene.

Kot navaja v nadaljevanju, vseh pre-
teklih obveznosti do Elektra Celje in 
Elektra Celje Energija v Atriju oziroma 
Atriju Fisi še niso poravnali, da pa so v 
decembru in januarju občutno izbolj-
šali poplačilo, zato jih je »tako ostra 
akcija presenetila«. »Skupaj z druž-
bo Atrij Fisa načrtujemo od 1. 1. 2017 
vzpostaviti pregleden način obračuna 
in fi nančnega poslovanja,« je zapisal. 
Kdaj naj bi se to zgodilo, ne navaja.

»Vaša sredstva so varna, najbolj ob 
nadaljnjem poslovanju z družbo Atrij 
Fisa,« etažnim lastnikom v dopisu še 
sporoča Radovan Cink. Medtem šte-
vilni etažni lastniki zgroženi ugota-
vljajo, da denarja v njihovih rezervnih 
skladih ni. Toliko bolj so jih zato razje-

zile navedbe direktorja Atrija in Atrija 
Fise, da zagotavljajo »transparentno 
poslovanje, spoštovanje preteklih ob-
veznosti, dober upravljavski servis in 
konkurenčne cene«. BA

Kdo so lastniki Atrija?
Atrij ima petnajst lastnikov. Veči-

noma gre za ljudi, ki so zaposleni 
v podjetju. In po javno dostopnih 
podatkih imajo prav vsi, tudi direk-
tor Radovan Cink, enak lastniški 
delež. Znaša 6,667 odstotka. Atrij 
je do leta 2014 deloval kot zadruga, 
nato se je preoblikoval v družbo 
z omejeno odgovornostjo. Zadru-
žniki so poslati družbeniki, njihov 
lastniški delež je v podjetju ostal 
takšen, kot je bil v zadrugi. Kot je 
že pred časom pojasnil Cink, se je 
Atrij iz zadruge preoblikoval v d. 
o. o. predvsem zaradi lažjega po-
vezovanja. JI

Odločitev o začasnem zavarova-
nju mora sprejeti zbor lastnikov. 
Odločitve z izjemo ene stavbe, kjer 
smo večinski etažni lastnik, ne mo-
remo sprejeti sami, naš predlog bo 
zagotovo usmerjen v to, da bi čim 
hitreje uredili veljavnosti zavaro-
vanja skupnih in posebnih delov 
etažne lastnine.

Kakšno je stališče družbe Ne-
premičnine Celje do poteze Atrija, 
ki je del poslovanja prenesel na 
družbo Atrij Fisa in v imenu te 
družbe pošilja položnice lastni-
kom in najemnikom?

Ker Atrij Fisa nima veljavne po-
godbe o upravljanju za večstano-
vanjske stavbe, o morebitnih drugih 
pravnih razmerjih pa nismo obve-
ščeni, je stališče naše družbe, da vse 
prejete račune Atrija Fise zavrnemo.

Kaj svetujete svojim najemni-
kom, ali naj plačajo račune, ki jim 
jih pošilja Atrij Fisa? Kako vaša 
družba ravna kot lastnik?

Kot lastnik stanovanj je naša 
družba zavrnila vse račune podje-
tja Atrij Fisa. Našim najemnikom 
svetujemo, da pisno zavrnejo vse 
prejete račune tega podjetja z obra-
zložitvijo, da s to pravno osebo ni 
podpisana pogodba o upravljanju 
večstanovanjskega objekta in torej 
ni pravne podlage za izstavitev ra-
čuna. RG

Tadej Lebič

Del dopisa, ki so ga lastniki dobili v nabiralnike.
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Lani milijon evrov dobička
Thermana, ki jo od 15. septembra lani vodi Samo Fakin, je 

leto 2016 zaključila z malo več kot milijonom evrov čistega 
dobička. To je za kar 34 odstotkov bolje kot predlani in za 
približno toliko tudi bolje, kot predvideva načrt finančnega 
prestrukturiranja.

Čisti prihodki od prodaje so lani znašali 19,7 milijona evrov 
in so od predlanskih višji za 4 odstotke. To so najboljši poslovni 
rezultati Thermane v zadnjih štirih letih. Pred tem so sicer bili 
njeni prihodki višji, vendar je leta 2011 imela malo manj kot 
300 tisoč evrov čistega dobička, leto kasneje pa malo več kot 
milijon evrov čiste izgube.

Thermana je, potem ko je decembra leta 2015 njena prisilna 
poravnava postala pravnomočna, svojim finančnim upnikom 
ostala dolžna 18,6 milijona evrov. Kot je v rednem poročilu 
sodišču zapisalo vodstvo podjetja, so vse svoje obveznosti za 
leto 2016 poravnali. Odplačali so 8,5 odstotka glavnice oziroma 
malo manj kot 1,6 milijona evrov dolga.

JI

Polzela spet dela
Stečajni upravitelj v proizvodnji ne bo zaposlil več kot petdeset delavcev

Pred dnevi se je v tovarno nogavic 
na Polzeli vrnila prva skupina proizvo-
dnih delavcev. Stečajni upravitelj Zlat-
ko Hohnjec jih je za začetek zaposlil le 
35, saj celotne proizvodnje še ni zagnal. 
Trenutno delata le barvarna in pletilni-
ca. Vendar tudi potem ko se bodo začeli 
še ostali proizvodni procesi, število za-
poslenih ne bo občutno višje. Hohnjec 
pravi, da bo odvisno od naročil, nikakor 
pa ne bo višje od petdeset. Ob stečaju 
je bilo v Polzeli zaposlenih 220 ljudi.

Stečajni upravitelj pojasnjuje, da pro-
izvodnjo v tovarni zaganja postopoma, 
tako kot si sledijo delovni procesi pri izde-
lavi nogavic. In postopoma bo zaposloval 
tudi delavce. Po barvarni in pletilnici bo 
naslednja na vrsti šivalnica.

Zlatko Hohnjec je s tistimi, ki že delajo 
v tovarni, pogodbo o zaposlitvi sklenil le 
do konca februarja, nato jo bo podaljševal 
vsak mesec. Enako bo veljalo tudi za tiste, 
ki jih bo še zaposlil, to pomeni, da bo z 
njimi sklenil pogodbo le za mesec in jo 
potem podaljševal. Hohnjec pravi, da je 

imel pri iskanju delavcev kar nekaj težav 
oziroma ni mogel zaposliti tistih, ki jih je 
želel, saj so mnogi že našli delo v drugih 
podjetjih.

Poleg delavcev v proizvodnji v tovar-
ni nogavic dela še malo več kot trideset 
ljudi. Nekaj jih je v režiji, kjer pomagajo 
pri stečajnih opravilih in v računovod-
stvu, večino pa predstavljajo prodajalke 
v štirinajstih trgovinah, ki so kljub stečaju 
ostale odprte.

Zanimanje za nogavice 
doma in na Balkanu
Stečajni upravitelj je v predlogu, v ka-

terem je sodišču utemeljeval smotrnost 
nadaljevanja proizvodnje, zapisal, da 
veletrgovci v Sloveniji kljub hudi konku-
renci še naprej želijo sodelovati s Polzelo, 
da maloprodajna mreža posluje dobro 
in da je veliko povpraševanje po polzel-
skih nogavicah tudi na trgih nekdanje 
Jugoslavije. Hohnjec je napovedal, da bi 
s prodajo stare in nove zaloge podjetje 
lahko imelo malo manj kot 3,1 milijona 

evrov skupnih prihodkov, ob predvidenih 
stroških proizvodnje in prodaje pa bi mu 
ostalo približno 43 tisoč evrov, s kateri-
mi bi lahko delno poplačalo najnujnejše 
stroške stečajnega postopka. Poleg tega, 
je še poudaril upravitelj, bo podjetje, ki 
deluje, lažje prodati kot poslovno celoto.

Upravitelj išče najemnike
Zlatko Hohnjec predloga za prodajo 

tovarne nogavic še ni pripravil, saj ceni-
tev nepremičnin, ki jih je zelo veliko, še 
ni narejena. Je pa že začel zbirati neza-
vezujoče ponudbe za najem celotnega 
tovarniškega kompleksa ali posameznih 
delov podjetja. Poleg stavb in opreme v 
najem ponuja tudi blagovno znamko. 
Mesečne najemnine ni določil, pogod-
bo pa bo sklenil s tistim, ki bo ponudil 
najvišjo najemnino. Hohnjec pravi, da 
je zanimanja kar nekaj in da se resno 
dogovarja z dvema morebitnima naje-
mnikoma.

JANJA INTIHAR
Foto: TT

V tovarni nogavic so pred dnevi spet zagnali stroje v pletilnici, kmalu naj bi jih tudi v šivalnici.

Voc Ekologija 
želi postati 
pomemben upnik 
CM Celje

Celjsko okrožno sodišče je v torek na spletnih straneh 
Ajpesa objavilo izredno poročilo stečajne upraviteljice CM 
Celje Milene Sisinger, da je ljubljanski podjetnik Peter 
Podržaj svoje terjatve, ki jih ima do propadlega celjskega 
gradbinca, odstopil podjetju Voc Ekologija. Direktor pod-
jetja Roman Moškotevc je zahteval, naj sodišče izredno 
poročilo takoj umakne s spleta, češ da gre za poslovno 
skrivnost in mu objava škoduje, vendar je sodišče njegovo 
zahtevo zavrnilo z razlago, da je odstop terjatve pomemb-
na okoliščina v stečajnem postopku.

Stečajna upraviteljica je v izrednem poročilu sodišče ob-
vestila, da s pogodbo, ki sta jo 7. februarja sklenila Voc Eko-
logija in Peter Podržaj, ni vse v redu. Podržaj je zelo dolgo 
opravljal miniranje in izkop v kamnolomu v Veliki Pirešici, 
CM Celje pa mu je ostal dolžan malo več kot dva milijona 
evrov. Sisingerjeva je ugotovila, da znesek, ki je naveden v 
pogodbi, presega višino terjatev, ki jih je priznala Podrža-
ju. Zato obvestila o odstopu terjatev ni upoštevala. Podjetje 
Voc Ekologija je pozvala, naj v 15 dneh dopolni obvestilo 
z natančnimi podatki, da se bodo ujemali s terjatvami, ki 
jih je Podržaj prijavil v stečajnem postopku. Pri tem mora 
upoštevati tudi poplačila, ki jih je ljubljanski podjetnik že 
bil deležen.

Sploh vedo, kaj kupujejo?
»Tako kot v primeru Banke Koper, ko so kupili terjatve, 

zavarovane z zemljišči na območju kamnoloma, ki v nara-
vi sploh ne obstajajo, v podjetju Voc Ekologija očitno spet 
ne vedo, kaj kupujejo. V pogodbi je namreč naveden višji 
znesek, kot sem ga Petru Podržaju priznala pri preizkusu 
terjatev, poleg tega sem mu do zdaj del terjatev že poplačala,« 
je povedala Milena Sisinger.

Kot je znano, si Roman Moškotevc, ki si v podjetju Voc 
Ekologija deli lastništvo z družino Janeza Škoberneta, na vse 
načine prizadeva, da bi čim ceneje prišel do kamnoloma v 
Veliki Pirešici. Med drugim je poskušal doseči tudi prepoved 
izkoriščanja kamnoloma, saj bi s tem njegova vrednost padla 
na malo več kot milijon evrov. Stečajna upraviteljica, ki je 
pred kratkim sodišču predlagala novo dražbo kamnoloma, 
je kot izklicno ceno navedla 7,5 milijona evrov. »Vseeno mi 
je, kdo bo kupil kamnolom, vendar bo zanj moral plačati 
pošteno ceno,« pravi Sisingerjeva.

JANJA INTIHAR

Tuš odhaja tudi iz 
Makedonije

Po odhodu s Hrvaške ter iz Bosne in Hercegovine se 
slovenska trgovska veriga Tuš umika tudi iz Makedonije. 
Tuš je bil v tej državi prisoten od leta 2000, veleblagovnice 
je imel v krajih Štip, Kumanovo in Veles.

Po poročanju makedonskih medijev je vse tri prodajalne 
kupil lokalni trgovec Kit-go, ki že ima dvajset supermarketov, 
večinoma na vzhodu države. Ker posel še ni zaključen, v 
Tušu uradnih izjav še ne dajejo.

Umik iz Makedonije pomeni, da celjsko trgovsko podjetje 
dokončno zapušča območje nekdanje Jugoslavije. Najbolj 
buren je bil odhod leta 2014 iz Bosne in Hercegovine, kjer 
je Tuš imel več kot dvajset trgovin in hčerinsko podjetje. V 
Tušu so takrat pojasnjevali, da se s tega trga umikajo zaradi 
slabših pogojev poslovanja, lokalni dobavitelji pa so trdili, da 
Tuš odhaja zato, da bi se izognil plačilu dolgov, in so zoper 
podjetje tudi vložili kazensko ovadbo. Dolga naj bi bilo 10 
milijonov evrov.

Tuš bo po umiku iz Makedonije posloval le še v Sloveniji. 
Prodaja poslovno nepotrebnega premoženja, to je tistega, 
ki ni vezano na njegovo osnovno dejavnost v Sloveniji, je 
bila ena od zavez, ki jo je Tuš moral dati bankam, da so lani 
reprogramirale njegove dolgove. Banke so, kot je znano, lani 
začele prodajati terjatve, ki jih imajo do Tuša. Za nakup so 
se zanimali trije tuji skladi. V NLB, ki vodi prodajo, so konec 
lanskega leta napovedovali, da jim bo najverjetneje dogovor 
z enim od skladov uspelo skleniti že v začetku tega leta.

JI

Pekarna in kokošja farma
Stečajni upravitelj Klasja Kristijan Anton Kontarščak je na 

dražbi ponovno prodajal pekarno v Rogaški Slatini. Dražbe, 
že sedme po vrsti, se spet ni udeležil nihče, čeprav je izklicna 
cena padla na 190 tisoč evrov.

Prihodnji mesec bo Kontarščak spet poskušal prodati tudi 
pekarno v Velenju. Izklicna cena zanjo bo na že šesti dražbi 
350 tisoč evrov. Kontarščak pričakuje, da bo velenjsko pekarno 
tokrat le uspel prodati.

Do konca meseca bo na Celjskem še nekaj dražb, na katerih 
bodo prodajali premoženje propadlih podjetij. 27. februarja bo 
stečajni upravitelj Kiva prodajal proizvodno-poslovni objekt na 
Vranskem, ki je sicer v posesti Energetike Vransko v stečaju, 
predkupno pravico zanj pa ima Občina Vransko. Izklicna cena 
bo malo manj kot 255 tisoč evrov. Dan kasneje bo stečajna upra-
viteljica Zgornjesavinjske kmetijske zadruge na dražbi prodajala 
18 tisoč kvadratnih metrov velik kompleks na Rečici ob Savinji, 
v katerem so kokošja farma, hlevi, skladišča in tudi pisarniški 
prostori. Izklicna cena bo približno milijon evrov. JI
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popusta*

Akcija

Akcija velja do preklica!

•  ACETILEN
•  KISIK
•  DUŠIK
•  OGLJIKOV 

DIOKSID

Popust velja za naslednje pline v jeklenkah:

*20 % popusta na plačilo z gotovino
*15 % popusta na plačilo s plačilno kartico
Velja za prodajni mesti: Linde plin d.o.o., Celje 
in skladišče Linde plin d.o.o., Velenje

•  ARGON
•  CORGON 18
•  CRONIGON 2

Linde plin d.o.o., Celje
T: 03 42 60 760
E: prodaja@si.linde-gas.com
www.linde-gas.si

pline
na tehnične

20%

Brexit ne bo ovira, 
ampak priložnost
Kljub takšnim napovedim podjetja, ki poslujejo na britanskem trgu, skrbi odhod 
Velike Britanije iz Evropske unije

Skupina za internaciona-
lizacijo celjskega gospodar-
stva, ki deluje pod okriljem 
Mestne občine Celje, je pri-
pravila srečanje s predstav-
niki Britansko-slovenske 
gospodarske zbornice. Na-
men srečanja je bil predsta-
viti priložnosti za slovenska 
podjetja na britanskem trgu 
in predvsem, kako na ta trg 
vstopiti. Blagovna menjava 
Slovenije in Veli-
ke Britanije je 
še vedno med 
skromnejšimi. 
Lani v prvih 
enajstih mese-
cih je znašala 835 
milijonov evrov, od 
tega je znašal slovenski 
izvoz 497 milijonov evrov. 
Cilj Britansko-slovenske go-
spodarske zbornice je zvišati 
vrednost slovenskega izvoza 
v Veliko Britanijo za 25 od-
stotkov oziroma na več kot 
700 milijonov evrov, v skupni 
blagovni menjavi pa preseči 
milijardo evrov do leta 2020.

Vodja Britansko-slovenske 
gospodarske zbornice Bar-
bara Uranjek je povedala, 
da imajo zelo dobro izdelan 
načrt, kako doseči te številke 
in Veliko Britanijo končno 
postaviti na zemljevid slo-
venskih izvoznikov. Odhod 
Velike Britanije iz Evropske 
unije pri tem ne bo ovira, je 
poudarila, temveč nova pri-
ložnost. Zbornica bo ob pod-
pori javne agencije Spirit tudi 
letos pripravila dve poslovni 
srečanji, prvo bo že marca 
na Škotskem. Poleg tega bo 
organizirala obiske sejmov in 
še naprej tudi na drugačne na-
čine slovenskim izvoznikom 
pomagala iskati morebitne 
kupce. »Veliko priložnosti 
za sodelovanje je predvsem 
v avtomobilski industriji, saj 
mnoga slovenska podjetja, ki 
izvažajo v Nemčijo, želijo de-
lati tudi na britanskem trgu. 
Priložnosti so tudi za industri-
jo hrane in pijače, kjer bomo 
pot na britanski trg poskušali 
odpreti predvsem manjšim in 
srednje velikim slovenskim 
podjetjem. Velika Britanija bi 
lahko bila zanimiva tudi za 
proizvajalce pametnih hiš, a 
tudi oken in vrat, saj te pro-

v Veliki Britaniji sodeluje z večino veli-
kih trgovskih verig, kot so John Lewis, 

Dixons in Euronics.

Elastomeri uspešni že 15 
let

Že več kot petnajst let je na bri-
tanskem trgu prisotno tudi celj-
sko podjetje Elastomeri, ki izde-
luje kolute za lesnoobdelovalne 
stroje in je v tej svoji dejavnosti 
vodilno ne le v Evropi, ampak 
tudi v svetu. Sergej Stojanovič 

je povedal, da sodelujejo z 
vsemi največjimi trgov-

ci, a tudi z manjšimi 
proizvajalci pohištva, 
ivernih plošč in dru-
gih izdelkov iz lesa. 
Njihova prednost 
je predvsem, da so 
specializirani za 
manjše serije in da 
delajo tudi po na-
ročilu. Elastomeri 
85 odstotkov pri-
hodkov ustvarijo z 

izvozom. Na prvem 
mestu so nemško 
govoreči trg, takoj za 
njim pa je Velika Bri-
tanija. Stojanovič pravi, 

da na britanskem trgu ni lah-
ko poslovati, saj tamkajšnja 
podjetja še vedno zelo slabo 
poznajo Slovenijo, jo povezu-
jejo z vzhodno Evropo in ne 
verjamejo v visoko kakovost 
slovenskih izdelkov. »Skrbi 
nas, kaj bo prinesel brexit, saj 
bi ponovna uvedba carine in 
drugih novih dajatev vplivala 
na konkurenčnost podjetij iz 
držav Evropske unije,« še pra-
vi Stojanovič.

Bisol napoveduje 
20-odstotno rast
Bisol iz Prebolda ima v 

Veliki Britaniji od leta 2011 
podjetje za prodajo solarnih 
izdelkov. »Sodelujemo z raz-
ličnimi kupci, od inštalaterjev 
do distributerjev, med kateri-
mi je kar nekaj uveljavljenih 
podjetij, kot sta na primer 
Photon Energy in Ecolution 
Products,« pravi član uprave 

Barbara Uranjek, vodja 
Britansko-slovenske go-
spodarske zbornice: »Ko 
se v Sloveniji prodaja ka-
kšno podjetje, o tem takoj 
obvestimo britanske vla-
gatelje in zelo smo vese-
li, ko kakšen posel tudi 
uspe. Zato upamo, da se 
bo privatizacija v Slove-
niji kmalu premaknila v 
naslednjo fazo.«

Družba BSH Hišni aparati iz Nazarij je la-
stnike nekaterih Boschevih plinskih kuhal-
nih aparatov pozvala, naj preverijo njihove 
morebitne poškodbe. Gre za plinske kuhal-
ne aparate, ki so bili izdelani med letoma 
2006 in 2011. V redkih primerih je namreč 
mogoče, da so plinski priključni pritrdilni 
elementi poškodovani.

Zaradi takšne poškodbe lahko začne plin pu-
ščati oziroma lahko v zelo redkih primerih pride 
do eksplozije. Družba BSH zato nudi lastnikom 

aparatov brezplačno zamenjavo priključnih 
elementov, ki jo opravi njen servisni tehnik na 
lastnikovem domu. Lastniki lahko takoj pre-
prečijo morebitno nevarnost tako, da izklopijo 
dovod plina do aparata in ga do zamenjave pri-
ključnega pritrdilnega elementa ne uporabljajo.

O tem, če so njihovi aparati del te varnostne 
akcije, se lahko lastniki prepričajo na spletni 
strani www.gascookingsafety.com ali pokliče-
jo na telefonsko številko 01/58 30 700.

BJ

Varnostna akcija BSH

Po podatkih Spirita je v Sloveniji trenu-
tno 251 podjetij z britanskim kapitalom, 
samo lani jih je bilo ustanovljenih 27. 
Največ podjetij je v Ljubljani, sedem smo 
jih našteli tudi v Savinjski regiji. Med naj-
večjimi naložbami iz Velike Britanije so 
podjetja Tobačna Ljubljana, Titus Dekani 
in GKN Driveline iz Zreč, ki je v 100-odsto-
tni lasti angleške korporacije GKN od leta 
1998. Zreški GKN večinoma sodeluje z 
avtomobilsko industrijo, njegovi kupci so 
proizvajalci najbolj znanih avtomobilskih 
znamk v Evropi in tudi drugod po svetu.

Pogovora o poslovnih priložnostih na 
trgu Velike Britanije so se poleg pred-
stavnikov Mestne občine Celje, britan-
skega veleposlaništva v Sloveniji in Bri-
tansko-slovenske gospodarske zbornice 
udeležili tudi mnogi podjetniki.

Bisol Group Dag Kralj. Delež 
prodaje na britanskem trgu v 
celotni prodaji Bisola znaša 
sicer le nekaj odstotkov, kar 
pa ob dejstvu, da imajo kupce 
na 60 trgih po vsem svetu, ni 
zanemarljivo. Letos v podje-
tju načrtujejo 20-odstotno rast 
prodaje. »Svojo prisotnost in 
blagovno znamko gradimo na 
dolgi rok. Veseli nas, da se na 
tem trgu poleg proizvajalca 
fotonapetostnih modulov ve-
dno bolj uveljavljamo tudi kot 
izdelovalec in ponudnik no-
silnih konstrukcij za sončne 
elektrarne,« še dodaja Kralj, 
ki tudi pravi, da britanski trg 
ceni stanovitnost in kakovost 
in da je to trg, ki se mu je tre-
ba temeljito posvetiti. Kljub 
negotovosti zaradi brexita se 
Bisol iz Velike Britanije ne na-
merava umakniti.

JANJA INTIHAR
Foto: arhiv organizatorja

izvodnje na Otoku ni,« je po-
vedala Barbara Uranjek in do-
dala, da britanska vlada pred 
brexitom namenja vedno več 
denarja za start-upe in druga 
razvojna podjetja, ki bi rada 
poslovala na britanskem trgu.

Gorenje stavi 
na oblikovalske 
aparate
Kljub pomirjujočim to-

nom iz Britansko-slovenske 
gospodarske zbornice, da 
zaradi brexita ne bo večjih 
sprememb v poslu, je v pod-
jetjih s Celjskega, ki poslujejo 
na britanskem trgu, mogoče 
čutiti kar nekaj nelagodja.

Iztok Krulc, ki vodi Gore-
njevo družbo v Veliki Britaniji, 

pravi, da je poslovanje na tem 
trgu vse prej kot enostavno, v 
zadnjem času ga dodatno za-
pletajo še napovedan izstop 
Velike Britanije iz Evropske 
unije, nihanje tečaja funta 
in močan pritisk konkuren-
ce. Prodaja Gorenja na bri-
tanskem trgu predstavlja le 
majhen del njegove celotne 
prodaje, a je kljub temu za-
radi poslovnega napredka in 
konkurenčnosti to zagoto-
vo eden najpomembnejših 
evropskih trgov, pravi Krulc. 
Britanci največ povprašujejo 
po Gorenjevih hladilno-zamr-
zovalnih in kuhalnih aparatih 
ter posebnih oblikovalskih 
linijah, ki so delo svetovno 
znanih oblikovalcev. Gorenje 
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Spoštovani uporabniki poštnih storitev,

Obveščamo vas, da bo pošta 3311 Šempeter v Savinjski dolini,
3. aprila 2017 pričela poslovati kot pogodbena pošta
na istem naslovu.

Delovni čas pogodbene pošte 3311 Šempeter v Savinjski dolini: 

 
 

 

Na pogodbeni pošti lahko opravite večino storitev povsem enako kot na
običajni pošti:
• oddate pisemsko pošiljko ali paket,
• prevzamete pošiljko, ki vam je pismonoša ni uspel dostaviti,
• vplačate obrazec UPN ali poštno nakaznico, položite ali dvignete
 gotovino na oz. z osebnega računa ali hranilne vloge Nove KBM ter
 dvignete gotovino prek POS-terminala ob predložitvi kartic Maestro,
 MasterCard, American Express, Diners Club in Visa,
• kupite znamke, vrednostne kartice, dopisnice, paketno embalažo,
 pisemske ovojnice, voščilnice in razglednice,
• pravne osebe, ki imajo TRR pri Novi KBM, lahko opravijo
 negotovinsko plačilo, polog in dvig gotovine v omejenih zneskih ter
 preverijo stanje na računu, 
• storitve Športne loterije (srečke, stave…) na določenih poštah,
 ki izpolnjujejo kriterije za te storitve.

 

ponedeljek – petek:       8.00 – 11.00 in 14.30 – 17.30,
sobota:   9.00 – 11.00.

Huda bitka za blok na Lipi
V dvoboju Upra-stan proti Storkom Štore so žrtev etažni lastniki

Znani nominiranci za celjske grbe
CELJE – Komisija za man-

datna vprašanja, volitve, 
imenovanja, priznanja in 
nagrade celjskega mestne-
ga sveta (Kviaz) je po obrav-
navi dvajsetih prispelih 
predlogov objavila osem no-
minirancev za celjske grbe, 
najvišja priznanja v Mestni 
občini Celje.

Za zlati celjski grb je nomi-
nirana Osrednja knjižnica 
Celje, ki je lani zaznamovala 
sedemdeset let delovanja. Za 
srebrna celjska grba je komisi-
ja predlagala sopranistko An-
drejo Zakonjšek Krt, stalno 
članico opernega ansambla 
Slovenskega narodnega gleda-
lišča v Mariboru, in Lada Gob-
ca, trenerja trofejne ženske 
ekipe Kegljaškega kluba Celje 
in dolgoletnega znanega špor-
tnega delavca. Nominiranci za 
bronasti grb so gospodarstve-
nik Franc Meža, prostovoljec 
Milan Ninić in Društvo za 
glasbeno gledališče Slove-
nije, ki se je lani uveljavilo z 
muzikalom Veronika Deseni-
ška. Za kristalni grb, za izje-
mne dosežke v času študija, 
sta nominirana Leon Firšt in 
Vaska Pejič.

»Dobili smo veliko dobrih 
predlogov, zato pri izboru 

Med prejemniki zlatega celjskega grba je bil leta 2015 tudi Novi tednik.

ŠTORE – V naselju Lipa 
se upravnika borita, kdo 
bo upravljal stolpnico v 
Ulici Cvetke Jerin 1. Gre za 
upravnika Storkom Štore, 
ki je začel upravljati ta blok 
leta 2003, in Upra-stan. Sle-
dnji meni, da je upravljanje 
bloka prevzel novembra, in 
sicer po odpovednem roku 
etažnih lastnikov. V rezerv-
nem skladu etažnih lastni-
kov tega bloka je več kot se-
demdeset tisoč evrov, ki jih 
Storkom Upra-stanu ne želi 
izročiti. Odgovarja, da za to 
ni pravne podlage. Etažni 
lastniki imajo zaradi spora 
nasploh velike težave.

Družba Upra-stan omenja, 
da so etažni lastniki bloka po-
godbo o upravljanju družbi 
Storkom predlani odpovedali. 
Odpoved je podpisalo več kot 
petdeset odstotkov etažnih 
lastnikov. Ti so nato sprejeli 
sklep o izbiri novega upravni-
ka, to je Upra-stana. Družba 
Storkom naj bi takrat vztrajala 
pri enoletnem odpovednem 
roku namesto vsaj trimeseč-
nem, kot je predvideno po za-
konodaji. Po koncu enoletnega 
roka so etažni lastniki konec 
oktobra 2016 podpisali z Upra-
-stanom pogodbo o upravlja-
nju bloka. To je podpisala več 
kot polovica lastnikov. Tako 
nam je odgovoril Upra-stan.

Po 61. členu Stanovanjske-
ga zakona mora upravnik na 
dan prenehanja pogodbe o 
upravniških storitvah napisati 
končno poročilo in pripraviti 
končni obračun. Prav tako 
mora novemu upravniku pre-
dati različno dokumentacijo, 
ki je povezana z upravljanjem 
večstanovanjske stavbe. Zbran 
denar rezervnega sklada mora 
prenesti na račun novega 
upravnika. V Štorah se ni zgo-
dilo nič od tega.

Storkomov 
odgovor
In zakaj se ni nič od tega 

zgodilo? »Drugi upravnik ni-
koli ni bil veljavno določen za 
upravnika,« odgovarja družba 

Storkom Štore. Ta omenja, da 
je to stanovanjski inšpekciji 
sama prijavila že predlani in 
lani. »Storitev upravljanja smo 
opravljali ves čas soglasno z 
etažnimi lastniki, kot da odpo-
vedi nikoli ni bilo. V tem smi-
slu smo tudi pridobili ustre-
zne izjave etažnih lastnikov,« 
trdi Storkom. To naj bi bilo 
potrjeno na zborih etažnih 
lastnikov, ki sta bila februarja 
in avgusta 2016. Med drugim 
naj bi tam dosegli dogovor za 
letošnje posle izrednega upra-

Stolpnica na naslovu Ulica Cvetke Jerin 1 na štorski Lipi

novembra 2016 prevzel upra-
vljanje bloka. Za prenehanje 
pogodbe naj ne bi bilo več 
zahtevane večine etažnih la-
stnikov, odgovarja Storkom, 
ki se je Upra-stanu uprl. »Po-
godba o upravljanju nam tako 
ni bila veljavno odpovedana,« 
trdi Storkom Štore.

Lastniki v dvomih
Etažnim lastnikom v bloku 

na Lipi, ki ga oblegata dva 

ga notarja Gregorja Kovača. 
Upravnik naj bi to storil zaradi 
izogibanja sporom in zaradi 
zavarovanja sredstev.

Z opisanimi razmerami v 
Ulici Cvetke Jerin 1 v Štorah 
se že od predlani ukvarja 
stanovanjska inšpekcija, ki je 
tudi prekrškovni organ. Tako 
lahko upravnikom, ki storijo 
prekršek, izreka globe. In-
špekcija nam je odgovorila, 
da dejstva v primeru bloka na 
Lipi v prekrškovnem postop-
ku še ugotavlja. Prejela je tako 
vloge »novega« kot »starega« 
upravnika, ki inšpekciji trdi, 
da mu pogodba o upravljanju 
ni bila veljavno odpovedana. 
To omenja tudi kot vzrok, da 
do obveznosti po 61. členu Sta-
novanjskega zakona – poveza-
nih s končnim obračunom in 

nismo imeli lahkega dela. 
Kljub temu sem prepričan, 
da smo se pravilno odločili 
in da bodo enako menili tudi 
mestni svetniki. Poudariti 
želim, da si komisija vsako 
leto prizadeva, da bi z do-
bro premišljenim izborom 
ohranila pomen in ugled ob-
činskih priznanj,« je povedal 

predsednik Kviaza Marko 
Zidanšek.

Komisija letos ni nominirala 
kandidata za častnega obča-
na. »Gre za najvišje mestno 
priznanje, zato ima komisija 
zelo zahtevne kriterije. Zaradi 
tega naziva častnega občana 
tudi ne podeljujemo vsako 
leto, marveč razglasimo ene-

ga ali morda dva na mandatno 
obdobje. Iz teh razlogov letos 
komisija ni podelila naziva ča-
stnega občana,« je še povedal 
Zidanšek.

Celjski mestni svet bo o no-
minirancih odločal na seji 14. 
marca.

RG
Foto: arhiv NT (SHERPA)

Čudna pogodba
Nekdo od etažnih lastnikov v bloku na Lipi v Štorah je 

stanovanjsko inšpekcijo že predlani zaprosil za pravne 
nasvete glede zamenjave upravnika. Tako je inšpekcija, 
ki je preverila pogodbo etažnega lastnika z upravnikom 
Storkomom Štore, napisala neobvezujoče pravno mnenje.

Stanovanjski inšpektor je menil, da ni predložena pogodba 
o upravljanju skladna niti s starim kot tudi ne z novim Stano-
vanjskim zakonom, vendar je veljavna po Stvarnopravnem 
zakoniku. Sporno naj bi bilo tudi določilo štorske pogodbe, 
da je lahko pogodba prekinjena le ob soglasju vseh etažnih 
lastnikov in upravnika. Pogodba je bila namreč sklenjena z 
vsakim etažnim lastnikom posebej in ne z vsemi skupaj, kot 
veleva zakon. V mnenju je zapisano, da naj bi sodišče v pri-
meru morebitnega spora takšno določbo štelo za nezapisano.

vljanja, to je za zamenjavo 
strehe in obnovo fasade.

Storkom še omenja, da ga 
je Upra-stan obvestil, da bo 

upravnika, seveda ni lahko. 
Položaj je postal nevzdržen. 
Nekateri dobavitelji in izva-
jalci storitev namreč račune 
pošiljajo enemu ali drugemu, 
Upra-stanu ali Storkomu Što-
re. In kje je denar rezervnega 
sklada? Etažni lastniki so bili 
obveščeni, da je v njem zbra-
nih 73 tisoč evrov. Storkom 
odgovarja, da so bila sredstva 
rezervnega sklada prenesena 
na fiduciarni račun celjske-

z denarjem rezervnega sklada 
– ni prišlo. To sicer velja za pre-
kršek, za katerega je za uprav-
nika predpisana kazen od pet 
tisoč do 125 tisoč evrov.

Storkom trdi, da je inšpek-
ciji že lani predlagal, naj z od-
ločbo določi začasnega uprav-
nika. Inšpekcija je odgovorila, 
da bo o tem odločala v skladu 
z vrstnim redom.

BRANE JERANKO
Foto: GrupA
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SOBOTA, 25.2., MED 11.30 IN 12.30 URO, PTUJSKI KORANTI 311
TOREK, 28.2., MED 17. IN 18. URO, PTUJSKI KORANTI 311

KLOVNI 
VSEH DEŽEL,
VSI NA ŽUR

krofi za vse pustne maske!

SOBOTA, 25. FEBRUAR, OB 18. URI
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»O azilnem domu ne 
morejo odločati župani«

VELENJE – Župan Bojan 
Kontič je predstavil svojo od-
ločitev glede sodbe upravne-
ga sodišča o zahtevi za razpis 
naknadnega referenduma v 
velenjski občini. Kot je dejal, 
vsebinskih pogojev za razpis 
referenduma, ki ga zahteva 
Civilna iniciativa Velenje, ni, 
o njem pa bi moral odločati 
velenjski mestni svet.

Upravno sodišče Repu-
blike Slovenije je ugotovilo, 
da občina Velenje ni rav-
nala skladno z zakonom o 
upravnem postopku, zato 
je zadevo vrnilo županu 

v ponovni postopek. Ta je 
ponovno ocenil, da pogojev 
za razpis referenduma ni, in 
poudaril, da je azilni dom v 
Velenju stvar državljanov in 
ne le občanov Velenja.

Kontič sicer pričakuje, da 
se Civilna iniciativa Velenje s 
tem ne bo sprijaznila. Od nje 
zdaj pričakuje novo pritožbo 
na upravno sodišče, vendar 
pričakuje tudi, da bo sodišče 
presodilo v prid občine.

Kontič je na novinarski 
konferenci poudaril tudi, da 
so bili prebivalci Stare vasi, 
kjer naj bi azilni dom stal, še 

lani pripravljeni sprejeti več 
migrantov, kot naj bi jih zdaj 
predvidevali pogoji, ki jih je 
občina postavila ministrstvu 
za notranje zadeve. Prepričan 
je, da gre pri vsem skupaj za 
željo posameznikov po tem, 
da bi »bili v soju žarometov«.

Župan sicer pomirja Ve-
lenjčane, da bodo v Velenju 
nameščene ranljive skupine, 
torej družine, in ne samski 
moški. O številu družin še ne 
more govoriti, skupno pa naj 
ne bi sprejeli več kot trideset 
oseb.

EP

CELJE – V celjskih osnov-
nih šolah so prejšnji teden 
v prvi razred vpisovali otro-
ke, rojene leta 2011. Kar ne-
kaj otrok s Teharij obiskuje 
Vrtec Lipa v Štorah, zato 
so starši pričakovali, da jih 
bodo lahko vpisali v šolo, ki 
je v sosednji stavbi. Razoča-
rano so ugotovili, da to ne 
gre, saj bodo morali otroci v 
nekaj kilometrov oddaljeno 
OŠ Ljubečna, ker tako določa 
šolski okoliš.

Starši želijo otroke vpisati v 
štorsko šolo, a ne samo zato 
da bi ostali v krogu svojih do-
sedanjih vrtčevskih prijateljev, 
ampak predvsem zaradi njiho-
ve varnosti. Kot pravi ena od 
mamic, je šola le dober kilo-
meter od Teharij, pot do tja je 
varna in lepo urejena ter omo-
goča, da pride otrok sam peš 
domov, ko je že malo starejši. 
To je zelo dobrodošlo tudi za 
starše ali stare starše brez av-
tomobila. »Na poti med Lju-
bečno in Teharji je to nemo-
goče,« opozarja mamica, ki jo 
skrbi, kako se bodo doma or-
ganizirali ob začetku šolskega 
leta. »Večina staršev je danes 
službeno odsotna do pozne-
ga popoldneva. Obremeniti 
stare starše ali koga drugega, 
da hodi po otroka v nekaj ki-
lometrov oddaljen kraj, je za-
gotovo težavno.« Omenja tudi 
povezanost obeh krajev in po-
znavanje ljudi s tega območja, 
medtem je Ljubečna zlasti za 
otroke čisto nov, neznan svet. 
Do šole na Ljubečni in nazaj 
so sicer organizirani prevozi 
otrok, a če se je že treba voziti, 
so po besedah mamice vsem 
bližje in bolj poznane mestne 
osnovne šole. »Če danes toli-
ko govorimo o mednarodnem 
povezovanju, se verjetno da 
tudi kaj narediti pri povezova-
nju sosednjih krajev oziroma 
občin,« pravi in dodaja, da so 
prijateljici nekateri svetovali, 
naj se začasno prijavi nekje v 
Štorah, saj potem ne bo imela 
težav z vpisom.

Ni tako enostavno
Zakaj starši ne morejo vpi-

sati otrok, kamor bi želeli, 

Na Ljubečno namesto v Štore
Starši s Teharij bi radi, da bi prvošolčki hodili v bližnjo štorsko šolo, a šolski okoliš tega ne omogoča

smo vprašali pristojne v celj-
skem občinskem oddelku za 
družbene dejavnosti. Vpis v 
prvi razred osnovne šole ure-
jajo 44. in 48. člen Zakona o 
osnovni šoli in 6. člen Uredbe 
o merilih za oblikovanje jav-
ne mreže šol. »Starši imajo 

pravico vpisati otroka v javno 
osnovno šolo ali v zasebno 
osnovno šolo s koncesijo v 
šolskem okolišu, v katerem 
otrok stalno ali začasno pre-
biva. V drugo osnovno šolo 
lahko starši vpišejo otroka, če 
ta šola s tem soglaša.« Težava 

torej ni v tem, da sodi Tehar-
je k občini Celje, kot bi kdo 
domneval, in da zato otroci 
ne morejo v Štore. Težava je 
drugje. Ravnateljica OŠ Štore 
Mojca Rožman pravi, da bi 
staršem z veseljem ugodila, 
a kot kaže, v novem šolskem 

letu to ne bo izvedljivo za vse, 
ki bi to želeli. Po podatkih z 
vpisa bo v šoli jeseni 26 prvo-
šolčkov iz šolskega okoliša, 
ki ga zajema štorska šola. »V 
enem oddelku je lahko 28 
oziroma največ 30 otrok. Ker 
imamo 26 naših otrok, s Te-

Če so starši s Teharij lahko svoje otroke brez težav vpisali v vrtec v Štorah, to ne velja za prvošolčke, za katere bi radi, da bi jeseni šli v sosednjo stavbo. 
Šolski okoliši namreč določajo drugače.

harij pa je prispelo pet vlog, to 
pomeni, da bi jih imeli v razre-
du 31, če bi sprejeli vse, česar 
pa zakon ne dovoljuje. Ali naj 
izberemo štiri od petih? Po 
katerem kriteriju? Otrok torej 
ne odklanjamo, ne moremo 
pa sprejeti vseh. Hkrati nam 
ministrstvo ne dovoli obliko-
vanja dveh oddelkov, če naših 
otrok ni vsaj 29. Otroci iz dru-
gih okolišev nam namreč ne 
smejo povečati števila oddel-
kov,« pojasnjuje ravnateljica, 
ki upa, da se bo do jeseni še 
kaj spremenilo in da se bodo 
morda v okoliš še priselili 
otroci, kar bi pomenilo, da bi 
potem morda imeli pogoje za 
dva oddelka prvošolčkov, kot 
ju imajo letos. Da vse skupaj 
ni tako enostavno, kaže nji-
hov nedavni primer petega 
razreda, kjer jim na primer 
ministrstvo ni dovolilo obli-
kovati dveh oddelkov, čeprav 
so imeli 30 otrok, saj so vzeli 
otroke od drugod. »Težava bi 
nastala, če bi se priselil v naš 
okoliš še kakšen otrok in bi 
jih potem imeli v razredu več 
kot 30.« Sicer pa se v štorsko 
šolo iz Bukovžlaka, Slanc in s 
Teharij vozi 17 otrok, prevoz 
pa, zanimivo, plačuje Mestna 
občina Celje.

TATJANA CVIRN
Foto: GrupA

»Pred izdajo soglasja o prepisu se šola, 
v katero starši želijo vpisati otroka, po-
svetuje s šolo, v katero je učenec vpisan. 
Šola odloči o vlogi za prepis najkasneje 
v tridesetih dneh od dneva, ko prejme 
to vlogo. S prepisom lahko soglaša, če 
glede na zmogljivost šole ni kršena pri-
marna pravica drugih staršev, da vpiše-
jo otroka v šolo v svojem šolskem okoli-
šu in če to ne pomeni oblikovanja novih 
oddelkov. Pri tem se ne sme zmanjšati 
število oddelkov v šoli v okolišu, v kate-
rem prebiva otrok,« med drugim poja-
snjujejo v oddelku za družbene dejav-
nosti MOC.

Mojca Rožman: »Z veseljem bi spre-
jeli otroke s Teharij, saj razumemo 
težave staršev, otroci so rasli v tem 
okolju, Teharjem smo bliže in
prometne povezave so boljše.«
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Potrošnja piva pada, 
poraba hmelja raste
»Hmeljarski paradoks« na račun priljubljenih vrst kraft piva

Energetska svetovalna 
pisarna

ROGAŠKA SLATINA – Občina Rogaška Slatina in Sloven-
ski okoljski javni sklad (Eko sklad) sta konec lanskega leta 
sklenila pogodbo o vzpostavitvi in delovanju energetske 
svetovalne pisarne, ki obratuje v Kulturnem centru Rogaška 
Slatina.

Eko sklad je koordinator mreže energetskega svetovanja 
Ensvet in vodi delovanje teh pisarn in delovanje energetskih 
svetovalcev. Mreža Ensvet nudi individualno, brezplačno in 
neodvisno energetsko svetovanje ter skrbi za promocijo ukre-
pov učinkovite rabe energije in njenih obnovljivih virov. Da je 
takšna pisarna dodana vrednost za občino in njene prebivalce, 
je prepričan župan Branko Kidrič. »Z odprtjem svetovalne pi-
sarne želimo omogočiti občanom, da lahko v vsakem trenutku 
še pravočasno pred posegi v obstoječe stavbe ali novogradnje 
pridobijo vse informacije na enem mestu – o učinkoviti rabi 
energije in posledično ustreznih ukrepih ter posegih v svoje 
stavbe.«

Občani lahko v svetovalni pisarni poiščejo nasvet tudi o ogre-
vanju in hlajenju, prezračevanju, o nakupu čistilnih naprav ter 
nakupu električnih in hibridnih vozil. Prav tako občani tam 
dobijo brezplačen nasvet o možni fi nančni podpori Eko sklada 
s pomočjo subvencij in ugodnega kreditiranja. Svetovalci so v 
pisarni na voljo vsak četrtek med 16. in 18. uro.

EP

Brez osveščanja ne gre
VOJNIK – Občinski svet se je na zadnji seji seznanil z le-

tnim poročilom akcijskega načrta lokalnega energetskega 
koncepta. Gre za program ravnanja z energijo v lokalni 
skupnosti in za najpomembnejšo listino pri načrtovanju 
strategije lokalne energetske politike.

Občina je lani v podružnični šoli v Novi Cerkvi pridobila nove 
prostore, za kar je izkoristila mansardo. Tam je prihranila deset 
odstotkov energije, kar je toliko, kot je bo tudi med rekonstruk-
cijo občinske večstanovanjske hiše v istem kraju. Za prevoze 
šolarjev je občina kupila nov kombi in na varčevanje z energijo 
opozarjala tudi šole in vrtce. Zaradi splošnega osveščanja je 
novembra poskrbela za predavanje o varčevanju z energijo. 
Že pet let nudi brezplačno energetsko svetovanje občanom, in 
sicer v sodelovanju z mrežo En svet. To je ob četrtkih popoldne 
za vnaprej napovedane občane.

Posebno težavo predstavljata dve javni stavbi na Franko-
lovem. Šola je ogrevana z dragim utekočinjenim naftnim pli-
nom, vrtec pa je po energetski plati v zelo slabem stanju. Oba 
problema naj bi občina rešila. Šolo naj bi ogrevala s cenejšim 
energentom, za vrtec pa se pripravlja na novogradnjo.

BJ

Tri polnilnice za električna 
vozila

KOZJE – Občina se je v tem letu prijavila na razpis eko 
sklada, ker želi postaviti tri polnilnice za električne avto-
mobile.

Ena takšnih polnilnic bo stala v Kozjem pri avtobustni postaji, 
druga v trgu Podsreda in tretja na gradu Podsreda. Ta projekt 
bo sofi nanciran v krajih, ki so vključeni v zavarovana območja 
Nature. Na ta način želijo v občini Kozje doseči večjo prepo-
znavnost in se približati okoljsko ozaveščenim in turistom.

StO

Ustanovljen Klub podjetnikov 
Saša regije

Člana upravnega odbora Boštjan Gorjup in Franjo Bobinac ter velenjski župan Bojan Kontič

VELENJE – Na pobudo župana Bo-
jana Kontiča in predsednika uprave 
Gorenja Franja Bobinca so v Velenju 
v Podjetniškem centru Standard usta-
novili Klub podjetnikov Saša regije.

S klubom podjetnikov želijo v Šaleški 
dolini krepiti sodelovanje in povezova-
nje tako gospodarskih kot tudi negospo-
darskih organizacij. Tovrstno celovito 
delovanje bo omogočalo nadaljnji go-
spodarski in podjetniški razvoj Saša re-
gije ter ustvarjanje novih delovnih mest, 
ki bodo občanom zagotavljala boljšo ka-
kovost življenja. »Mislim, da je to dober 
začetek. Glede na ekipo, ki se je sestala, 
in na možnosti, ki jih v dolini imamo, 
sem prepričan, da bomo o tem klubu 
še marsikaj slišali,« je povedal župan 
Mestne občine Velenje Bojan Kontič.

Predsednik uprave Gorenja Franjo 
Bobinac je poudaril dobro sodelovanje 
z lokalno skupnostjo. »Seveda so mo-
žnosti, da bi sodelovanje lahko bilo še 
boljše. Trdno sem prepričan, da sta rav-
no takšno mreženje in iskanje dobrih 
rešitev, ki so odlike za gospodarstvo 
in negospodarstvo, način, da bi sode-
lovanje prineslo še boljše rezultate za 
celotno regijo.« Franjo Bobinac je še do-
dal, da je pomembno, da so v upravni 
odbor kluba imenovani predstavniki, ki 
delujejo na različnih področjih in niso le 

uspešni v svojih organizacijah, ampak 
pomembno prispevajo k razvoju kraja 
in so tudi družbeno odgovorni.

Kot člani upravnega odbora so bili 
imenovani Franjo Bobinac, Peter Der-
mol, mag. Ludvik Golob, Boštjan Gor-
jup, mag. Ivan Kotnik, Barbara Pokorny, 

Tanja Skaza, Marko Škoberne, mag. Jan-
ko Šteharnik in dr. Cvetka Tinauer, ki so 
za prvega predsednika kluba imenovali 
Franja Bobinca, za podpredsednika pa 
je bil imenovan Boštjan Gorjup.

BGO
Foto: Arhiv MOV

Martina Zupančič, direktorica Inštituta za hmeljarstvo in pivo-
varstvo Slovenije

LAŠKO – V svetu hmeljarstva in 
pivovarstva smo priča zanimivemu 
in hkrati protislovnemu trendu. Po 
eni strani se površine s hmeljem 
povečujejo in dosegajo približno 54 
tisoč hektarjev, kar je sicer daleč od 
nekdanjih več kot 90 tisoč površin. 
Po drugi strani proizvodnja piva v sve-
tu pada, a hkrati vseeno raste poraba 
hmelja.

Vzrok za takšno stanje, ki hmeljarjem 
seveda godi, so zelo priljubljene vrste 
kraft piva, so med drugim ugotavljali 
tudi na nedavnem že 54. medna-
rodnem seminarju o hmeljarstvu. 
Zaradi vsega naštetega je tudi pri 
nas mogoče opaziti večje zanima-
nje za pivovarstvo in pospešeno 
gradnjo malih pivovarn, prav tako 
za pridobitev nacionalne poklicne 
kvalifi kacije za pivovarja.

Tradicionalno strokovno sreča-
nje v Laškem je pripravil Inštitut za 
hmeljarstvo in pivovarstvo Slovenije 
(IHPS), ki ima sedež v Žalcu. Na njem 
udeleženci razpravljajo o aktualnem sta-
nju v panogi hmeljarstva in razvojnih 
usmeritvah.

»Za kraft pivo so pivovarne poveča-
le doziranje hmelja, zato da piva 
dobijo drugačen okus, ne 
samo tako klasično hmelj-
ski, kot smo bili navajeni 
v preteklosti. Gre za bolj 
poseben okus, z noto 
različnih sadnih sort, na 
primer z močno izraženo 
aromo citrusa, in zelišč,« 
je povedala direktorica 
IHPS Martina Zupančič.

Kar zadeva ekonomsko 
sliko konkurenčnosti slo-

venskega hmeljarstva na globalnem trgu, velja poudari-
ti, da Slovenija kot edina država na svetu 99 odstotkov 
svoje proizvodnje hmelja izvozi. »Za takšen dosežek 
moramo biti tržno sposobni, k temu pa prispevajo 
odlična kakovost slovenskega hmelja in lastna ra-
zvojna dognanja,« je še poudarila Zupančičeva.

Kot strokovna in znanstvena ustano-
va v panogi hmeljarstva in pivovar-
stva je tudi inštitut v svetovalnem 
smislu sodeloval pri fontani piva 
v Žalcu. »Takšen ugoden odziv 
obiskovalcev in uspeh projekta 
sta nas kar malo presenetila,« je 
priznala Martina Zupančič. Di-
rektorica IHPS je spomnila na 
leto 2008, ko je inštitut odstopil 
staro sušilnico za ustanovitev 
eko muzeja hmeljarstva in pi-
vovarstva, ter opozorila na nove 
možnosti povezovanja tudi z in-

štitutom. »Fontana piva bi lahko 
postala del širše turistične zgodbe: 

ob pokušanju piv bi lahko predstavila 
Savinjsko dolino kot hmeljarsko sre-
dišče Slovenije,« je prepričana Mar-
tina Zupančič. Ob tem je izrazila še 
zadovoljstvo, da so vsa piva, ki jih je 
mogoče pokušati v fontani piv, nare-
jena iz slovenskega hmelja.

Pri tem velja poudariti, da je 
80 odstotkov površin za pride-
lavo hmelja v Savinjski dolini. 
IHPS bo s predstavijo novih 
strokovnih spoznanj sodeloval 
na letošnjem evropskem pivo-
varskem kongresu, ki bo maja 
v Ljubljani.

ROBERT GORJANC



9Št. 8, 23. februar 2017 IZ NAŠIH KRAJEV

www.slg-ce.si 1. MARCA OB 18.00

POGOVORNI VEČER TEATER V MUZEJU 

ROMEO IN JULIJA

Odprte so nove možnosti

Nov zavod, nove zaposlitve
ŠMARJE PRI JELŠAH – Medtem ko v šte-

vilnih občinah krčijo število javnih zavodov, 
so v Šmarju pri Jelšah ustanovili nov javni 
zavod za turizem, šport in kulturo.

V Šmarju pri Jelšah je bila minuli teden 
ustanovna seja novega javnega zavoda za tu-
rizem, šport in mladino. Župan Stanko Šket 
je pojasnil, da v občini zavod potrebujejo, ker 
imajo veliko turističnih, kulturnih in sakralnih 
spomenikov, za katere ne skrbi nihče in jih ne 
ponuja na turističnem trgu. Prav tako nima-
jo nikogar, ki bi skrbel za športne stavbe ali 
vodil društva na področju športa. V občini je 
tudi deset tisoč mladih, za katere so lani uredil 

dodatne prostore za delovanje, a tudi mladi 
nimajo nikogar, ki bi jih vodil. Nov zavod bo 
odgovoren tudi za urejanje okolja v občini, to-
rej v vseh krajevnih skupnostih.

Z novim zavodom se bodo ponudile tudi 
priložnosti za nove zaposlitve. A občina s tem 
dodatnih stroškov ne bo imela, je zagotovil 
Šket: »V ta namen smo skrčili število zaposle-
nih v občinski upravi. Trije zaposleni bodo tako 
premeščeni v nov zavod, zaposlili pa bomo 
direktorja, delavca za razvoj turizma in za ure-
janje športa.«

Razpis za direktorja bo občina objavila jutri, 
torej v petek, 24. februarja. EP

Bo vila Široko dobila lastnika?
ŠOŠTANJ – V občini so po-

nosni na kulturno dediščino 
in jim ni vseeno, kaj se doga-
ja s stavbami, ki imajo bogato 
zgodovino. S Premogovni-
kom Velenje se dogovarjajo, 
da bi odkupili Vilo Široko, ki 
trenutno žalostno sameva.

Premogovnik Velenje v okvi-
ru dezinvestiranja pospešeno 
prodaja nepotrebno premože-
nje, tudi nepremičnine. Lani 
je prodal oba hotela na Obali, 
Barbaro in Oleander. Zdaj je 
na vrsti vila Široko, ki leži v 
lepem in mirnem okolišu kra-
ja in si jo v svoji lasti zelo želi 
imeti Občina Šoštanj. K vili 
sodijo še pripadajoča poslopja 

in zemljišče okoli nje. Na prvi 
dražbi, ki je bila poleti 2015, je 
bila izklicna cena kompleksa 
1,1 milijona evrov. Ker ni bilo 
nikogar, ki bi to vsoto lahko 
plačal, je sledila druga draž-
ba, kjer so zbirali neobvezujo-
če ponudbe. Ponudbo so dali 
tudi v Občini Šoštanj, ki zdaj 
čaka na razplet.

V občini upajo na predku-
pno pravico, saj si zelo želijo, 
da bi vilo, ki sta jo v tridese-
tih letih prejšnjega stoletja 
zgradila Herbert in Malvina 
Woschnagg, člana šoštanjske 
usnjarske družine, tudi kupili. 
V vilo, kjer je bila nekoč go-
stinska dejavnost, bi prenesli 

dejavnost, ki jo izvajajo v vili 
Mayer, to je sklepanje zakon-
skih zvez. »Vsekakor si želi-
mo, da bi pridobili vilo in jo 
nato pripravili za občinsko 
protokolarno stavbo kot tudi 
protokolarno stavbo za po-
slovne partnerje, ki delujejo 
v občini,« je povedal župan 
Občine Šoštanj Darko Menih.

Skladno z občinskim pro-
storskim načrtom bi k vili 
dogradili športni kompleks, 
hotel, v bližini pa bi v prostor 
umestili nizke stanovanjske 
hiše z višjo stopnjo kakovosti 
bivanja.

BGO, foto: arhiv 
Premogovnika Velenje

CELJE – Po obnovi bo na 
Muzejskem trgu marsikaj 
drugače, ob lepšem vide-
zu prostora in prometnem 
režimu brez avtomobilov 
(razen za dostavo) bodo na 
njem nameščeni tudi prvi 
podzemni ekološki otoki v 
mestu. Uporabljen bo model, 
kot ga poznajo v italijanskih 
Firencah.

Zaenkrat stanje na gradbi-
šču v okviru obnove Muzej-
skega trga v Celju nič ne kaže, 
da bodo dela kmalu končana, 
saj so jih upočasnili arheolo-
ška odkritja in ostra zima. 
A v pripravi so ali pa so že 
narejeni projekti, na podlagi 

katerih bodo v prihodnje dru-
gače urejene nekatere stalne 
in vitalne dejavnosti na trgu, 
kot je na primer odlaganje 
odpadkov.

Na obnovljenem Muzej-
skem trgu bo podjetje Simbio 
kot prve v Celju namestilo 
podzemne zabojnike za od-
laganje odpadkov kot alter-
nativo sedanjim nadzemnim 
ekološkim otokom. Podobne 
zabojnike v središču mesta 
imajo sicer že nekaj let v Lju-
bljani, kjer so izkušnje različ-
ne. Na obnovljenem Muzej-
skem trgu v Celju bo Simbio 
uporabil model, kot ga pozna-
jo v italijanskih Firencah.

»Takšna rešitev ima svoje 
prednosti in slabosti. Med 
prve lahko zagotovo štejemo 
lepši videz ekoloških otokov. 
Po drugi strani poznamo pri-
mere, ko uporabniki ne ravna-
jo odgovorno in puščajo od-
padke ob zabojnikih in potem 
takšna tehnična rešitev lahko 
izgubi svoje estetske predno-
sti,« je povedal Marko Zidan-
šek, direktor družbe Simbio.

Kot je še dodal, pozna raz-
mere v več mestih, kjer mora-
jo imeti posebne dežurne eki-
pe, da počistijo za ljudmi, ko 
ti oddajajo odpadke na takšne 
ekološke otoke. »Še veliko bo 
treba postoriti za osveščanje 

ljudi, da bomo znali upora-
bljati in ceniti takšne moderne 
ekološke rešitve. Tiste, ki ne 
bodo spoštovali pravil, bo ver-
jetno treba občasno tudi oglo-
biti,« je še poudaril Zidanšek.

Na podlagi izkušenj s tem 
poskusnim projektom je mo-
goče, da bo Simbio v prihodno-
sti, sicer ne tako bližnji, kot je 
še dejal direktor Simbia, takšne 
podzemne ekološke otoke po-
stavil tudi drugod po Celju.

Naložba v postavitev pod-
zemnega ekološkega otoka na 
Muzejskem trgu je ocenjena 
na približno 50 tisoč evrov.

ROBERT GORJANC
Foto: Simbio

Prvi podzemni ekološki otoki v Celju
Poskusno bodo postavljeni na obnovljenem Muzejskem trgu

CELJE – V začetku tedna 
se je končal projekt, ki je 
namenjen spodbujanju za-
poslovanja mladih. Gre za 
projekt Model M Slovenija 
za usposabljanje brezposel-
nih mladih za podjetništvo, 
nevladništvo in aktivno is-
kanje zaposlitve. V Savinj-
ski regiji se je začelo izvaja-
nje projekta v prvi polovici 
januarja in je trajalo šest 
tednov.

V usposabljanje je bilo 
vključenih 26 udeležencev, 
ki imajo vsaj srednješolsko 
izobrazbo. Med izvajanjem 
projekta so se trije udeležen-
ci že zaposlili, v enem letu 
pa naj bi našla zaposlitev 
vsaj polovica udeležencev. 

Projekt so v Celju izvajali 
petnajst delovnih dni po šest 
ur dnevno. Udeleženci so 
morali med drugim pripra-
viti svoj poslovni in karierni 
načrt, napisati prošnjo za 
zaposlitev ter se učiti nasto-
panja pred javnostjo.

»Bili smo prisotni na raz-
ličnih predavanjih, med 
drugim smo postavljali 
vprašanja in prejeli nanje 

odgovore,« je povedala ena 
od udeleženk Vanja Blago-
tinšek. »Dobili smo občutek, 
kakšno je delo na samostoj-
ni poti in v nevladništvu ter 
kako iskati zaposlitev,« je še 
povedala. »Model M se mi 
zdi krasna izkušnja in sem 
od njega veliko odnesla,« je 
bila po končanem projektu 
navdušena udeleženka Kri-
stina Štarkelj Cepuš. »Odpr-
lo se mi je veliko novih vrat 
in lahko izbiram med različ-
nimi možnostmi,« je dodala 
Štarkelj Cepuševa.

Nosilec projekta je ma-
riborski Inštitut za razvoj 
družbene odgovornosti, ki ga 
izvaja v sodelovanju s pokra-
jinskimi partnerji. Na našem 
območju so bili to Inkubator 
Savinjske regije in območni 
enoti zavoda za zaposlovanje. 
Projekt bo izveden v vseh slo-
venskih regijah.

BRANE JERANKO

Strokovni sodelavec Inštituta 
za razvoj družbene odgovorno-
sti Primož Ademovič, udeležen-
ki Vanja Blagotinšek in Kristina 
Štarkelj Cepuš ter direktorica 
inštituta Anita Hrast

Prvi podzemni zabojniki za odpadke v Celju bodo na Muzejskem trgu na-
meščeni po zgledu italijanskih Firenc.

Vila Široko v svojih boljših časih
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Na odru Slovenskega 
ljudskega gledališča Ce-
lje je bila pretekli teden 
premiera najbolj znanega 
dela Williama Shakespe-
arja Romeo in Julija. Pod 
režijo predstave se je pod-
pisal Matjaž Zupančič, ki je 
mojster velikih projektov.

Največja ljubezenska 
zgodba vseh časov navdi-
huje ustvarjalce vseh gene-
racij in umetniških zvrsti. 
Tokrat je navdušila celjske 
gledališčnike, ki so se nanjo 
pripravljali kar dve leti. »Na 
našem odru že dolgo nismo 
igrali Shakespearja in tokrat 
se nam je prav vse pokrilo. 
Tako tema kot nabor ume-
tniških ustvarjalcev. Imamo 
nov prevod Srečka Fišerja, 
kar je dodatna vrednost te 
predstave, saj je svoje delo 
opravil izvrstno. Režiser 
Matjaž Zupančič se je zapi-
sal kot eden od režiserjev, 
ki zna na oder odlično po-
staviti velike projekte, in je 
s to predstavo ta sloves po-
novno potrdil. Imamo zani-

mive režijske rešitve in tudi 
zanimivo vizualno podobo. 
Imamo živo glasbo na odru, 
Aldo Kumer je napisal glas-
bo, ki je izvrstna. Cel paket 
predstave je takšen, kot bi si 
ga vsak umetniški vodja lah-
ko samo želel,« je povedala 
upravnica SLG Celje Tina 
Kosi.

Obsojanja 
vredna družba, 
ki zaljubljenca 
porine čez rob
Tragedija o prepovedani, 

nemogoči in neustavljivi 
ljubezni je tema o sovraštvu 
in ljubezni. Režiser predsta-
ve Matjaž Zupančič, ki je 
veliko bral in študiral Sha-
kespearjeva dela, meni, da 
je tragedija Romeo in Julija 
drugačna od ostalih njegovih 
del. »Verjetno je to njegova 
edina tragedija, kjer glavna 
junaka s svojimi dejanji ne 
povzročita tragičnega razple-
ta. Nič ni v njunih značajih, 
kar bi ju napeljevalo k deja-
nju. Njuna edina krivda je, 

Pevci Mešanega mladinske-
ga pevskega zbora Šolskega 
centra Celje so se v začetku 
leta udeležili mednarodnega 
tekmovanja pevskih zborov v 
Berlinu. Pod vodstvom zboro-
vodkinje Andreje Ocvirk in ba-
ritonista Boštjana Korošca so 
pevci v kategoriji mladinskih 
zborov dosegli odlične uspehe.

Na mednarodnem tekmova-
nju so sodelovali zbori iz raz-
ličnih držav – Argentine, Brazi-
lije, Kitajske, Nemčije, Finske, 
Gruzije, Latvije, Litve, Mehi-
ke, Norveške, Rusije, Švedske, 
Turčije, Ukrajine in Slovenije. 
Pod vodstvom zborovodkinje 

Andreje Ocvirk in baritonista 
Boštjana Korošca so pevci v 
kategoriji mladinskih zborov 
prejeli zlato diplomo in se 
tako nepričakovano uvrstili v 
finale tekmovanja, kjer so bili v 
zahtevni konkurenci kategorije 
mladinskih zborov nagrajeni s 
srebrno medaljo.

Program pesmi, ki jih zapoje-
jo zbori, določi komisija. Zbor 
je predstavil tudi skladbo Bela 
pravljica mladega celjskega 
skladatelja Leona Firšta, ki jo 
je napisal posebej za zbor Šol-
skega centra Celje.

Celjski zbor je nastopil v 
osrednji dvorani berlinske 

filharmonije, ki ima 2.440 
sedežev in je precej večja od 
Cankarjevega doma. Vzdušje 
tekmovanja je povzel Boštjan 
Korošec. »Vsi smo bili navdu-
šeni nad mogočno dvorano, saj 
so bili pogoji za petje odlični. 
Organizacija tekmovanja je 
bila, kot se za Nemce spodobi, 
popolna. Bilo je tudi krasno 
vzdušje na zaključnih koncer-
tih, saj je organizator poskrbel, 
da so se mladi tudi zabavali in 
skupaj so zapeli nekaj skladb. 
Vsem, ki smo bili tam, nam je 
tekmovanje ostalo v zelo lepem 
spominu.«

BGO

V kulturnem domu v Šmartnem ob 
Paki so ob kulturnem prazniku odpr-
li stalno razstavo v počastitev 110-le-
tnice delovanja Kulturnega društva 
Šmartno ob Paki in štiridesete oble-
tnice ustvarjanja Gledališča pod ko-
zolcem ter folklorne skupine Oljka.

Na razstavi je mogoče videti bo-
gato kulturno dediščino, ki so jo 
oblikovali znotraj desetih društev. 
»Poleg gledališča in folklorne sku-
pine v Šmartnem delujejo še moški 
pevski zbor, mešani pevski zbor, 
inštrumentalno-vokalna skupina 
Babice, vokalna skupina Prijatelji in 
tamburaški orkester. Imamo likovno 
in literarno sekcijo ter tudi plesne 
sekcije. Kljub temu da nismo ravno 
velik kraj, lahko veliko pokažemo, 
saj je kultura v Šmartnem vedno po-
menila nekaj posebnega in kraj se 

je z njo poistovetil. Na razstavi smo 
posebno pozornost namenili žal že 
pokojnima kulturnikoma, režiserju 
Tinetu Steblovniku in zborovodji, 
skladatelju ter organistu Francu 
Klančniku. Oba sta veliko prispela 
k razvoju ljubiteljske kulture, ki je 
tudi po njuni zaslugi pogosto dose-
gala raven profesionalizma,« je po-
vedal predsednik kulturnega društva 
Jože Robida. Na razstavi so pred-
stavljene fotografije s prireditev in 
z opisom dogajanja ter s pomemb-
nejšimi letnicami. Avtorici razstave 
Lija Modrijan in Mija Žerjav sta se 
po besedah Robide pri postavitvi 
razstave zelo potrudili, saj sta mo-
rali med obsežnim gradivom izbrati 
najpomembnejše dogodke in ljudi.

BGO
Foto: MC Šmartno ob Paki

O neustavljivi ljubezni
Najbolj tragična ljubezenska zgodba Romeo in Julija na celjskih odrih

Glavni vlogi sta odigrala Liza Marija Grašič in Petja Labović.

da sta mlada in da se zaljubita. Kar ju porine 
čez rob, je družba, je nerazumevanje njunih 
družin. To ni samo najbolj razvpita ljubezen-
ska zgodba, ampak je tudi zgodba o družbi, 
ki ubija svoje otroke. Kar ni samo tragično, 

ampak tudi nesmiselno početje. Shakespeare 
to nesmiselnost poudari s tem, da nikjer ne 
razkrije, kaj je bistvo spora med veronskima 
družinama Capulet in Monteg. Ker karkoli 
postaviš v to posodo tega spora, ne opravi-

čuje nasilnega dejstva, to je 
ubijanje svojih otrok.«

Golota na plakatu 
ni provokacija
Številni ljubitelji gledali-

ške umetnosti so si zastavi-
li vprašanje, ali je golota v 
predstavi nujna. Na plaka-
tu, ki vabi v gledališče, sta 
namreč glavna igralca gola. 
Režiser Matjaž Zupančič 
goloto postavlja v koncept 
predstave. »Goloto razumem 
kot nekaj lepega, kot resnič-
no dobro. Na tem plakatu 
ni nič vulgarnega, nič nasil-
nega, sta samo zaljubljena 
človeka, ki sta takšna, kot ju 
je rodila mama. S plakatom 
nisem želel provocirati, ker 
nisem pristaš teh dejanj. Ta 
golota se mi zdi pravilna,« 
je razložil svoj pogled rež-
iser. Temu je pritrdila tudi 
upravnica, ki je dodala, da 
so številni ljubitelji gledališč 
potrdili njuno mnenje in se 
strinjali z lepoto plakata.

BARBARA GRADIČ OSET
Foto: Uroš Hočevar

Odprtje razstave si je ogledalo veliko ljubiteljev kulture.

Bogata kulturna 
zgodovina 
Šmartnega ob Paki

Zbor Šolskega centra Celje je navdušil pred nemškim občinstvom.

Zlati v berlinski 
filharmoniji
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Vinko Skale je celjski lju-
biteljski fotograf, ki je več kot 
trideset let fotografiral ljudi 
s Kozjanskega, od koder iz-
hajajo njegove korenine. Po 
izdani knjigi, v kateri je zbral 
najboljše portrete, je zdaj v 
Muzeju novejše zgodovine 
Celje na ogled še razstava.

Vinko Skale je pred tedni 
v Muzeju novejše zgodovine 
Celje predstavil svojo fotomo-
nografijo z naslovom Koreni-
ne. V njej je fotografiral ljudi 
z obrobja družbe, ki so ga 
prevzeli s svojim preprostim 
načinom življenja, a zelo ja-
snim pogledom na svet. Vse 
fotografije je posnel v črno- 
beli tehniki, ki je bila najbolj 
prizanesljiva do njih. Med 
številnimi fotografijami je za 
razstavo izbral nekaj tistih, ki 
so se najbolj odtisnile. »Izbral 
sem fotografije, ki sem jih de-
lal še po klasičnem postopku, 
na klasičnih papirjih. So na-

mreč najboljše kakovosti in 
prikazujejo najlepšo lestvico 
tonov v črno-beli tehniki,« je 
ob razstavi povedal Vinko 
Skale.

»Te fotografije mi pomenijo 
zelo veliko, saj tega, kar je bilo 
v času, ko sem fotografiral, ni 
več. Tudi veliko portretiran-
cev ni več, so žal že umrli. 
Vesel sem, da sem lahko nekaj 
tega življenja ohranil, ker bi 
bilo drugače prepuščeno po-
zabi. Čeprav se zanje ni nihče 
zanimal, so pomembni glede 
zavedanja naše preteklosti. 
Vsak ima eno ali dve generaci-
ji nazaj korenine v tem načinu 
življenju.«

Takšni ljudje so še vedno 
med nami, veliko jih skromno 
živi tudi v mestih in Vinko 
Skale je dodal, da se lahko 
zgodi, da bo nastala nova se-
rija fotografij ljudi z mestnega 
obrobja.

BGO, foto: SHERPA

V Celjskem domu je bil v 
kavarniškem vzdušju večer 
posvečen Vitomilu Zupanu 
in njegovi zaporniški poe-
ziji. V svet onkraj rešetk sta 
Vita Mavrič in Jani Kovačič 
poslušalce zapeljala s pro-
jektom uglasbene poezije z 
naslovom Šlagerji in pesmi 
iz zapora.

Slovenski pisatelj, esejist 
in pesnik Vitomil Zupan je 
verjetno eden redkih pisate-
ljev, ki je že v času življenja 
postal legenda, tudi zaradi 
svojega burnega življenja. 
Ker je bil svobodomiseln in 
ker je v svojih delih šel čez 
mejo politično dovoljenega, 
ga je komunistična oblast na 
montiranem procesu obso-
dila ter zaprla za šest let. V 
zaporu je pisal pesmi, da je 
ohranil duha in optimizem. 
Posthumno je več kot dva ti-
soč pesmi, ki jih je pisal na 
toaletni papir in ga povezo-

val v zvezke, uredila Ifigenija 
Simonović. Med Zupanovo 
zaporniško zapuščino so bili 
poleg pesmi tudi notni zapisi 
znanih predvojnih šlagerjev, 
melodij, za katere je napisal 
nekaj besedil. Slovenska 
šansonjerka Vita Mavrič in 
glasbenik Jani Kovačič sta 
se odločila, da jih bosta iz te 
velike bere poezije in melo-
dij izbrala trinajst, vsakega 
nekaj, saj sta bili glasba in 
poezija očitno pomemben 
del njegovega preživetja v 
ječi. Pesmi sta Mavričeva 
in Kovačič obudila in sesta-
vila v glasbeno-pripovedni 
nastop. Besedila, ki jih je 
napisal na tedanje popu-
larne pesmi, predstavljajo 
svet izven rešetk, poezija pa 
predstavlja drugačen svet, v 
kateri se sprašuje o vrednosti 
življenja, o tem, kako se ne 
zlomiti pod težo omejeno-
sti, in o svobodi. O svobodi 

Skrivnostna Afrika na 
diapozitivih in v knjigi

Na poti sta Foit in Baum posnela fotografije – diapozitive na steklu, ki jih poleg številnih drugih zanimivih 
predmetov iz Foitove zapuščine hrani Muzej Velenje.

Vita Mavrič in Jani Kovačič 
zapeljala v čas Vitomila Zupana

je, zaprt za mrzlimi zidovi, 
veliko razmišljal in kasne-
je je po izpustu kljub vsem 
težkim izkušnjam v zaporu 
čutil domotožje za »arestom, 
saj je onkraj zidu lahko člo-
vek jasen, lahek in čist in res 
svoboden«.

Vsa ta občutja in razmer-
ja med tem, kamor si želiš 
in kje dejansko si, sta tudi 
zaradi različne barve glasu 
odlično udejanila prekaljena 
glasbena mačka. Poseben do-
datek predstave sta bila ton-
ska posnetka Radka Poliča, 
ki je prebral dva odlomka iz 
Levitana, romana, v katerem 
Zupan opisuje svoje zapor-
niške izkušnje. Na odru so 
Vito Mavrič in Janija Kova-
čiča spremljali Jaka Pucihar 
na klavirju, Anže Langus Pe-
trović na kontrabasu in Jure 
Rozman na bobnih.

BGO 
Foto: GrupA

Po knjigi Korenine 
še razstava

Razstava ljudi s skromnim načinom življenja, a z močnim značajem, je na 
ogled v Muzeju novejše zgodovine Celje. Vinko Skale pred svojimi portreti.

Na Velenjskem gradu so 
predstavili knjigo Afrika 
1931 – Foitovi in Baumovi 
zapisi na steklu, ki je na-
stala na podlagi razstave 
s podobnim naslovom. V 
knjigi so predstavljeni naj-
zanimivejši posnetki s Foi-
tove in z Baumove poti čez 
Afriko, ob posnetkih pa so 
zapisi, povzeti iz Foitovega 
dnevnika.

Konec lanskega leta so v 
Muzeju Velenje izdali knji-
go, ki govori o češkem kipar-
ju in raziskovalcu Františku 
Foitu ter o njegovem prvem 
raziskovalnem potovanju 
po Afriki leta 1931. Na svo-
jo prvo afriško ekspedicijo 
se je František Foit podal z 
biologom Jiřijem Baumom. 
Knjiga je nadaljevanje raz-
stave, saj v širšem obsegu 
predstavlja diapozitive na 
steklu in tudi zapise ob njih.

»František Foit se je po 
drugi odpravi v Afriko, leta 
1947, naselil v Velenju. Del 
razstave, ki jo je oblikoval 
med svojo drugo potjo, je 
zapustil mestu Velenje in 
je v Muzeju Velenje kot del 
stalne zbirke,« je povedal 
avtor in urednik knjige, višji 
kustos Muzeja Velenje Blaž 
Verbič.

Štiriindvajset 
tisoč kilometrov 
in šest tisoč 
fotografij
Foit in Bauman sta se na 

pot odpravila leta 1931 iz av-
tomoto kluba v Pragi. Pot sta 
nadaljevala do Trsta, kjer sta 
avto naložila na ladjo in nato 
odplula do Egipta. Prepoto-
vala sta celo Afriko od severa 

do juga, naredila sta štiriin-
dvajset tisoč kilometrov in 
posnela šest tisoč fotografij. 
»Na svoji poti sta zbirala raz-
lično gradivo, Baum je bil 
biolog in je zbiral žuželke. 
Foit je bil po izobrazbi ki-
par in ga je na to pot poslala 
Karlova univerza iz Prage z 
antropološkim namenom, da 
bi izdelal čim več replik glav 
poglavarjev plemen. Na poti 
jih je tudi precej naredil. Na 
diapozitive na steklu sta po-
snela dogodke, ki so se jima 
zgodili na poti. Veliko je bilo 
fotografij ljudi različnih ple-
men. Srečo sta imela, da sta 
v Kongu naletela na poroko 
kralja enega od plemen, kjer 
sta prisostvovala celotnemu 
obredu. Srečala sta tudi oko-
liška plemena, ki so prišla na 
poroko. Povzpela sta se tudi 
tik pod najvišjo goro Afrike 
Kilimandžaro. Na diapozi-

tivih je zabeležena celotna 
njuna pot, od srečanj z lju-
dmi do težav z avtomobi-
lom,« je dodal Blaž Verbič.

Da je njuno potovanje za-
nimivo še devetdeset let ka-
sneje, dokazuje zelo dober 

obisk razstave Afrika 1931, ki 
potuje po različnih muzejih 
po Sloveniji. Trenutno je na 
ogled v Slovenskem etno-
grafskem muzeju.

BGO
Foto: Arhiv Muzeja Velenje
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Imunost na trgovske »finte«
Trgovski centri in trgovine izkoriščajo vse možne psihološke 

trike, da porabimo več denarja, kot bi si želeli. Osnovno orožje 
proti temu je načrtovanje. V trgovino se po večji nakup odpravi-
mo največ enkrat tedensko in se pri tem strogo držimo seznama 
na listku. Trgovske reklame so sicer zoprne, a če jih že dobimo, 
izkoristimo nižje cene izdelkov, ki bi jih v vsakem primeru 
kupili. Če kupimo nek izdelek zgolj zato, ker je za polovico 
znižan, nismo pol prihranili, ampak ravno toliko vrgli stran.

Neodvisna finančna svetovalca Ana in Mitja Vezovišek svetujeta 
– Kako z več znanja in odgovornosti do urejenih osebnih financ

Najpomembnejših stvari v življenju se ne da kupiti z denarjem. Toda nekomu, ki ob 
kupu položnic in nujnih življenjskih stroških komaj poveže konec s koncem, je staro 
reklo, da denar ne prinaša sreče, slaba tolažba.

Pri ravnanju z denarjem nas večino vodijo 
družinski zgledi, osebni vzgibi in družbeni 
pritiski. Pametnega upravljanja z osebnimi 
financami nas ravno učili niso nikjer. S po-
sebnimi ekonomskimi znanji in z dobrim 
poznavanjem finančne ter zavarovalniške 
industrije se lahko pohvali komaj kdo. A 
vseeno finančnih nasvetov v Sloveniji nismo 
navajeni plačevati.

Po drugi strani nam je povsem jasno, da 
vodovodarjeva storitev stane, da skoraj no-
bena odvetnikova beseda ni zastonj, da vsi 
delamo za denar. Kot smo v uvodu ugotavljali 
z Mitjem Vezoviškom iz podjetja Vezovišek 
in partnerji, posledično v Sloveniji neodvisnih 
finančnih svetovalcev skoraj ni.

Smo Slovenci res tako finančno nepismeni?
Vsak bi tu in tam potreboval finančni na-

svet, a se večina tega ne zaveda. Pod okriljem 
našega podjetja smo zasnovali zavod za fi-
nančno opismenjevanje. Eden prvih in zelo 
odmevnih projektov je na primer Mladi in de-
nar. V okviru tega smo izobrazili dvesto uči-
teljev, ki poučujejo naše otroke. Vse z name-
nom, da se v prihodnosti ne bi več ponavljale 
žalostne zgodbe, zaradi katerih ljudje danes 
iščejo pomoč pri nas. Vzrok zanje niso samo 
finančna »svetovanja«, ki jih razni zastopniki 
prodajajo od vrat do vrat. Tudi nasvet v banki 
bo v prvi vrsti dober za banko, šele potem za 
stranko. Če bi imeli ljudje osnovna znanja, ki 
se jih otroci lahko zdaj naučijo že v šoli, bi bilo 
takšnih slabih izkušenj bistveno manj. To bi 
pomenilo, da bi imeli Slovenci bistveno več 
prihrankov, več denarja pametno naloženega 
in blaginja celotne družbe bi se povečala.

Razmišljaj vnaprej. Če hočeš prehiteti 
prihodnost, jo moraš načrtovati.

Osebne finance in življenje je treba načrtovati

»Finance so kar zapletena 
zadeva in v resnici je zelo 
malo ljudi, ki so si finančni 
načrt sposobni izdelati sami.
Večina pri tem potrebuje strokovno 
pomoč, ki pa jo je na trgu relativno 
malo. Na predavanjih vedno poudarjam, 
da ljudje potrebujejo neodvisnega in k 
etiki zavezanega osebnega finančnega 
svetovalca. In dodajam – veliko sreče pri 
njegovem iskanju.«

Predstavljajte si, da v neznanem mestu na dru-
gi celini brez navigacije in zemljevida iščete 
naslov. Slovenci še tabel ob poti ne beremo. 
V glavnem se oziramo na nasvete domačinov, 
ki običajno dlje od svoje ulice tudi ne vidijo.

Kaj je pri urejanju osebnih financ prvi 
korak?

Temeljit razmislek o naši prihodnosti. Sko-
raj tako kot da smo na razgovoru za službo, si 
moramo iskreno odgovoriti na vprašanje, kaj 
želimo v življenju doseči, kje se vidimo čez 

Pogosto poudarjate, da je načrtovanje 
osebnih financ in življenja skoraj eno in isto.

Kolegica je nekoč dejala, da smo ljudje brez 
osebnega finančnega načrta kot jadrnica na 
morju. Plovemo, kamor piha veter. Če ne 
vemo, kakšen je naš cilj in kje smo, tudi ne 
moremo vedeti, kakšno pot izbrati in kako jo 
najhitreje ter s čim manj stroški premagati. 

pet, deset, trideset let. Pri tem je dobro, da se 
ozremo na položaj svojih staršev, starih star-
šev, kako oni živijo, kaj se jim je v tem času 
vse zgodilo. Drugače si v mladosti težko pred-
stavljamo, kaj bo prinesla starost. Pri 25 letih 
nas zanimata zabava in dober avto, deset let 
kasneje se ukvarjamo z družino in reševanjem 
stanovanjskega problema. Ko prekoračimo 50. 
leto, pa morda prvič pomislimo, da bo prišla 
tudi upokojitev. A takrat je že prepozno.

Druga pomembna stvar na začetku je, da 

za vsak svoj evro ugotovimo, kam gre. Je 
treba pri evidenci res vpisati vsako kavo?

Ne le vsako kavo, vsak cent. Nekaterim se zdi 
to pretirano. V 17 letih, odkar se ukvarjam s tem 
področjem, sem morda v dveh ali treh letih opu-
stil ta nadzor. In ne glede na to, kako dobro sem 
v nekem trenutku upravljal svoj denar, sem že v 
nekaj mesecih izgubil nadzor nad tem, kam od-
teka. S sodobnimi aplikacijami je to enostavno. 
Na dan nam ne vzame več kot minuto ali dve, 
da imamo vse številke pod nadzorom.

Resnici na ljubo tudi med 
ljudmi, ki imajo spodobne, 
celo nadpovprečne dohodke, 
prav veliko finančno umirje-
nih in brezskrbnih ljudi ne 
bomo našli. Presenečeni bi 
bili, koliko je takšnih, ki v 
dneh pred plačo nimajo niti 
za kavo. Kot ugotavljata za-
konca Vezovišek, v glavnem 

zato, ker smo Slovenci veči-
noma finančno nepismeni.

Pripovedi v smislu »saj ne 
zasluživa slabo, a sva ob kon-
cu meseca vseeno povsem 
suha«, so še najbolj nedolžne. 
Finančno »poučne« so običajno 
precej bolj tragične življenjske 
zgodbe. Nekaj napačnih odlo-
čitev, povezanih še s kakšnim 

nepredvidljivim ali tragičnim 
dogodkom, lahko človeka do-
besedno pokoplje. S tokratno 
temo smo želeli nakazati nekaj 
usmeritev, s katerimi lahko nad 
svojimi financami prevzamemo 
nadzor. Na ta način bomo imeli 
več nadzora tudi nad življenjem.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: SHERPA, splet

Tri zlata pravila
Porabi manj, kot zaslužiš, in dohodke 
razdeli po pravilu 80/10/10.
80 odstotkov lahko porabiš, 10 gre za 
dolgoročne in 10 za kratkoročne cilje.

Zaščiti se pred tveganji in si zagotovi 
potrebna kritja.

1.

2.
3.

Naučimo jih delati in rav-
nati z denarjem. Že zelo zgo-
daj morajo otroci vedeti, da 
denar ne raste v bankomatu 
in da kredit kot sprejemlji-
va možnost ne obstaja. Naš 
zgled je ključnega pomena. 
Kam gremo, ko potrebujemo 
denar? Na delo. Že zelo zgo-

»Varčne ljudi 
imajo pogosto 
za škrte in 
prikrajšane. 
Nič od tega 
ni res.
S finančno preudarnostjo 
prikrajšamo zgolj tiste, 
ki služijo na naš račun. 
Od denarja, ki nam 
nenadzorovano polzi 
med prsti, tako ali tako 
nimamo posebnega 
užitka. S preudarnostjo 
pa si lahko brez težav 
zagotovimo, kar 
potrebujemo, ali si 
privoščimo, kar si zares 
želimo. Brez dvoma 
bomo srečnejši,« 
je prepričan Mitja 
Vezovišek.

Najboljša dota za otroke
daj, seveda letom primerno, 
dajmo otrokom možnost, da 
kaj zaslužijo. Seveda mora-
mo razmejiti dela, ki so nji-
hova samoumevna dolžnost, 
od tistih, za katera smo jim 
pripravljeni plačati. Dobra 
vaja za ravnanje z denarjem 
je žepnina. Mlajši otroci jo 

naj dobivajo tedensko. Do-
bro je, če morajo iz tega 
denarja pokriti del svojih 
stroškov, recimo šolsko ma-
lico ali prevoz. Z ostankom 
razpolagajo sami. Zanje bo 
zelo dragocena izkušnja, kaj 
se zgodi, ko denar nepremi-
šljeno porabiš in ti zmanjka 
za nekaj, kar si zelo želiš 
ali potrebuješ. Z dolgotraj-
nim varčevanjem za kakšno 

Večinoma gre za eno naj-
slabših finančnih odločitev. 
Ko gre za zavarovanje, so 
kritja tako majhna, da so 
nesmiselna. Ko gre za var-
čevanje, zaradi velikih stro-
škov pridelujemo izgubo. Z 
bistveno manjšimi stroški 

in brez omejitev v drob-
nem tisku lahko v istih vza-
jemnih skladih varčujemo 
neposredno. Naložbenega 
življenjskega zavarovanja 
načeloma ne potrebuje nih-
če. Koristijo le tistim, ki jih 
prodajajo.

Je tudi vaša denarnica 
kar naprej prazna?

»Blagoslov« naložbenih 
življenjskih zavarovanj

igračo, ki si jo zelo želijo, 
jih naučimo tudi potrpe-
žljivosti. Potem ko bodo 
več mesecev na kup zlagali 
evre, bodo morda ugotovili, 
da nov komplet lego kock 
v bistvu ni tako zelo nujen 
nakup, kot se jim je sprva 
zdelo. Nenazadnje si prav 
zaradi nepotrpežljivosti 
večino dolgov nakopljemo 
tudi odrasli.
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Kako trdna je naša 
finančna hiša?

Finance so lahko zelo zapleteno področje, vendar so osnove 
presenetljivo enostavne. Naslonimo se na osnovno gospodinjsko 
in zidarsko logiko. Tudi naša fi nančna hiša ne bo stala brez 
dobrih temeljev, pa če bomo izbrali še tako lepo barvo fasade.

»Izračunali smo, da lahko stranka pri slabem kreditu, ko 
si izposodi 140 tisoč evrov, v 25 letih banki preplača več 
kot 80 tisoč evrov. To so grozljive številke, ki bi se jim z 
refi nanciranjem posojila dalo izogniti. Večina ljudi se za to 
žal ne odloči,« pravi Ana Vezovišek.

Tudi če že ob prvi plači skle-
nemo varčevalno polico za 
pokojnino, je to fasada. Morda 
smo ob tem vsak mesec globo-
ko v limitu, niti sanja se nam 
ne, za kaj točno zapravimo 
svoj denar, in še nikoli nismo 
razmišljali o tem, kakšna uso-
da nas čaka, če ne bomo mogli 
delati, če bomo zboleli, če bo 
potres na borzi ali v naši vasi. 
Šele za vsem tem pride na vrsto 
varčevanje, pa naj bo za pokoj-
nino ali nov avto.

Življenjski načrt
Nihče nima pogodbe, kaj bo 

prinesel jutrišnji dan. A če ne 
bo ravno konec sveta, so ključni 
dogodki v povprečnem člove-
kovem življenju precej predvi-
dljivi. Poskušajmo ovrednotiti, 
koliko denarja bomo v posame-
znem obdobju potrebovali.

Kaj imamo in 
koliko trošimo
Nastavimo si fi nančno ogle-

dalo. Na eno stran lista zapi-
šimo vse svoje premoženje 

in dohodke. Nepremičnina, v 
kateri živimo, ne šteje kot pre-
moženje. Njena prodaja ali na-
jem najbrž nista sprejemljiva. 
Na drugo stran zapišimo svoje 
izdatke, dolgove in druge ob-
veznosti. Z natančno evidenco 

sobnost, v hišo lahko udari 
strela, lahko resno zbolimo 
ali umremo v nesreči. Zelo 
verjetno se nam ne bo zgodilo 
nič od tega, vendar si mora-
mo nujno zagotoviti kritja za 
vsak primer. To je denar, ki 
ga načeloma mečemo stran. 
Katera kritja potrebujemo, je 
odvisno od naše starosti, fi -
nančnih obveznosti, od tega, 
ali imamo otroke in podobno. 
Univerzalnega nasveta ni. 
Preučimo čim več različnih 
ponudnikov, kdo ponuja naj-
več za najnižjo ceno, in skle-
nimo zavarovanje pri izbrani 
zavarovalnici.

Finančna varnost
Osnovno načelo pravi, da 

moramo deset odstotkov 
svojih prihodkov nameniti 
za svoje dolgoročne cilje (npr. 
pokojnina) in deset odstotkov 
za kratkoročne (počitnice, 
registracija avta …). Torej za 
življenje ne smemo potrošiti 
več kot 80 odstotkov razpolo-
žljivih sredstev. Finančno var-
nost nam omogoča t. i. zlata 
rezerva. Vsota vsaj šestih ali 
še bolje dvanajstih mesečnih 
dohodkov v dostopni obliki 
nam omogoča, da v primeru 
izgube službe ali česa podob-
nega brez večjih pretresov 
preživimo eno leto.

»Ko gre za zavarovanja, se je treba 
vprašati, kdo nam jih sklepa.
Če nas nekdo večkrat obišče na domu in nam posveti 
veliko časa, je verjetneje, da nam bo svetoval produkt, ki 
ga najbolj potrebujemo, ali takšnega, ki bo s provizijo pokril 
vsaj njegove stroške? Nisem še naletel na koga, ki bi se od 
hiše do hiše vozil zato, da bi ljudem pomagal. Vsakdo mora 
najprej nekaj zaslužiti. Ko gre za zavarovanja, jih naj bo čim 
manj, a vsa tista, ki jih potrebujemo. Tržniki na terenu takšnih 
skoraj ne prodajajo,« pravi Mitja Vezovišek.

»Osnovno načelo je, da moramo postati 
gospodarji svojega denarja.
Vsakemu evru moramo dati nalogo in ga uporabiti v skladu 
s svojimi resničnimi potrebami. Tako pa se zanašamo, da 
nam bodo že položnice in naše želje povedale, kam bomo 
kakšen evro dali. Posojila, kreditne kartice in trgovske kartice s 
plačilnim zamikom kažejo izključno na to, da živimo čez svoje 
zmožnosti. To ni naše! Nastavimo si pozitiven limit in imejmo 
300 nedotakljivih evrov v plusu,« svetuje Ana Vezovišek.

Varčevanje
Pri varčevalnih produktih je 

vrag v podrobnostih. Običaj-
no se skriva v visokih stroških 
upravljanja oziroma v provizi-
jah. Kam torej vložiti denar, da 
bo ohranil vrednost in se bo po 
možnosti do naše pokojnine še 
oplemenitil? »Ne gre za en naj-
boljši produkt. V nogometnem 
moštvu tudi najboljši igralec na 
svetu ne more narediti nič, če 
je ostalih deset zanič. Sestaviti 
moramo torej takšno moštvo, 
ki bo zagotavljalo razpršenost, 
najboljše razmerje med varno-
stjo in donosom, sledilo naše-
mu fi nančnemu načrtu … Ko 
imamo cilj, so poti do tja lahko 
različne.«

»Bolje, da plačujem 
kredit, kot da stran 
mečem denar za 
najemnino.«
Kot pravi Mitja Vezovišek, je to splošno 
prepričanje pred leti s svojim sloga-
nom utrjevala tudi ena od bank. Kot 
kažejo njegovi izračuni, dober kredit 
ni vedno najboljša najemnina. »To je 
odvisno od dveh dejavnikov; cene de-
narja in vrednosti nepremičnine oziro-
ma njenega potenciala v prihodnosti. 
Danes na primer je cena denarja zelo 
nizka. Če se modro zadolžimo – veči-
na ljudi se ne – je kredit boljša izbira 
kot najemnina. Pet ali deset let nazaj 
je bilo zelo drugače. Seveda če smo 
razliko med kreditom in najemnino – ta 
je načeloma nižja od kredita – modro 
varčevali. A žal ljudje v tem primeru 
zgojl več potrošijo. V normalnih razme-
rah sta torej najemnina in varčevanje 
boljša možnost. Trenutno so razmere 
na fi nančnem trgu zelo neobičajne in 
jih je v tem pogledu smiselno izkoristiti.

Kredit kot mlinski 
kamen okrog vratu

Posojila načeloma po-
menijo, da živimo čez svo-
je zmožnosti. Ko gre za 
fi nančno varnost in v na-
slednji stopnji za fi nančno 
neodvisnost, se jih moramo 
čim prej znebiti. Ena red-
kih situacij, ko je posojilo 
lahko upravičeno, je reše-
vanje stanovanjskega pro-
blema. A kot opozarja Ana 
Vezovišek, se je tudi tega 
treba lotiti zelo previdno.

Pri nas je tudi družbeno 
pogojeno, da si večina ljudi 
želi čim prej kupiti lastno 
nepremično. Zato redki 
dobro premislijo o ostalih 
razpoložljivih možnostih. 
Recimo, da brez bančnega 
posojila ne bo šlo. Banke 
nam bodo kredit odobrile 

glede na našo kreditno spo-
sobnost. Drobni tisk o obre-
stnih in neobrestnih – teh je 
vedno več – stroških kredita 
razumejo le redki, zato si je 
pri najemu posojila dobro 
omisliti strokovno pomoč. 
Izven banke, se razume. 
Kreditna sposobnost je eno, 
mi pa moramo resno preuči-
ti, kakšna je naša kreditna 
zmožnost. Strošek bivanja 
ne sme preseči 30 odstotkov 
naših dohodkov. V strošek 

bivanja so vključeni tako 
kredit kot vse položnice, ve-
zane na stanovanje. Izračun 
pove, da je pri tisoč evrih 
dohodkov 390 evrov kredi-
ta, kolikor nam ga bo odobri-
la banka, za nas absolutno 
prevelik strošek. »Zavedati 
se moramo, kaj takšna obre-
menitev pomeni – ne bomo 
si mogli privoščiti počitnic, 
ne zamenjave avta, kako 
bo, ko bomo imeli otroke … 
Zato ljudem pred najemom 
kredita svetujem, da najmanj 
pol leta od svojih dohodkov 
dajejo na stran toliko denar-
ja, kot bo znašal kredit. Ko 
vidijo, kaj jih čaka naslednjih 
10, 15 ali ponavadi 30 let, si 
marsikdo premisli.« Odgovor 
na vprašanje, ali je bolje vzeti 
avto na kredit ali na lizing, 
je tako jasen: »Nič od tega! 
Avto kupimo, ko zanj pri-
hranimo.«

Ko se odločamo za nakup nepremičnine, moramo ime-
ti najmanj dvajset odstotkov lastnih sredstev. V prime-
ru, da vrednost nepremičnine v času odplačila bistveno 
pade, refi nanciranje posojila namreč ne bo mogoče. 
Banka lahko zahteva celo dodatno zavarovanje. Poleg 
vsega ostalega moramo imeti ob najemu še nujno var-
nostno rezervo (to ne sme biti kreditna kartica ali limit) 
za primer izgube dohodka, bolezni ali česa podobno 
nepredvidljivega. Vsakomesečni obroki imajo namreč 
svoj neizprosen tempo, ki ga je včasih težko dohajati.

Limit je najdražja oblika fi nanciranja. Obresti krepko 
presežejo deset odstotkov letno. Vzemimo potrošniški 
kredit, kjer so obresti vsaj polovico nižje, poplačajmo 
limit in se mu v prihodnje povsem odpovejmo. Nima 
smisla varčevati pri kavi, če nam samo obresti limita 
mesečno odnesejo bistveno več denarja.

Stokrat slišano …

»Imam kredit, dva otroka, 
položnic čez glavo in 
minimalno plačo. Samo naj mi 
kdo pametuje o varčevanju!«
Kot pravi Mitja Vezovišek, je to eden najpogo-
stejših ugovorov, ko predava o fi nančni pisme-
nosti. »Tega ni lahko slišati, vendar se mora 
človek vprašati, kako se je znašel v takšnem 
položaju. Ali je res storil vse, da bi se kar naj-
bolje izobrazil, pokazal dodano vrednost pri 
svojem delu in posledično več zaslužil? Bi še 
enkrat vzel kredit, če bi stvari bolje premislil? 
In kakor se že kruto sliši – vem, da se otroci 
včasih zgodijo, vendar se dva, trije ali več za-
gotovo ne – tudi otroke je treba načrtovati.«
A ko si že enkrat v negativni fi nančni spirali, ti 
takšna »pridiga« ne pomaga veliko. Kot pravi 
Ana Vezovišek, položaj tudi v takšnem prime-
ru ni brezupen, je pa nekoliko bolj zahteven. 
»Dober fi nančni načrt in strokovna pomoč sta 
praviloma nujna.« Običajno se pokaže, da je 
vsaj nekaj manevrskega prostora mogoče najti 
z refi nanciranjem posojil, boljšim pregledom 
nad izdatki in zelo discipliniranim ravnanjem v 
okviru razpoložljivih sredstev.

Dopust na kredit ni dopust
Če dopusta nismo načrtovali v okviru svojega varčevanja za kratkoročne cilje, se mu za 

kakšno leto raje odpovejmo. Svet se ne bo podrl. Najhuje je priti s počitnic in se soočiti 
s prvim obrokom za plačilo. Namesto sprostitve nam bodo počitnice prinesle samo več 
mesecev stresa in slabe volje. Najtežje je plačevati kosilo, ki smo ga že pojedli.

Ena od aplikacij za upravljanje z denarjem je 
tudi Moj budget. Prilagojen je slovenskim upo-
rabnikom in omogoča učinkovit pregled nad 
porazdelitvijo sredstev na posamezna podro-

čja porabe.

Naj življenje 
ostane lepo

Vsi imamo drobne razva-
de in prav je tako. Ohrani-
mo tiste, ki nam prinašajo 
največje zadovoljstvo, ven-
dar naj ta strošek ne prese-
že treh odstotkov proraču-
na. Kajenje v to kategorijo 
ne sodi. Z denarjem, ki ga 
povprečen kadilec v 40 le-
tih spusti v zrak, bi si lahko 
kupil garsonjero.

To je ključno vprašanje, 
enako tistemu, ali sva sploh 
za skupaj. Če par nima sku-
pnega proračuna, je malo 
verjetno, da bo odnos dol-
goročno preživel. Glede na 
neenakost v dohodkih in od-
hodkih bo eden zagotovo 
nezadovoljen, v skrajnem 
položaju pa lahko to pri-
vede celo do ločitve. Prav 
vprašanja denarja so v 
partnerskih odno-

sledimo vsakemu evru, ki ga 
porabimo, da dobimo pregled, 
kam odteka naš denar.

Temelji – kaj pa če?
Lahko se nam zgodi in-

validnost, delovna nespo-

300 nedotakljivih evrov v plusu,« svetuje Ana Vezovišek.

Ena od aplikacij za upravljanje z denarjem je 
tudi Moj budget. Prilagojen je slovenskim upo-
rabnikom in omogoča učinkovit pregled nad 
porazdelitvijo sredstev na posamezna podro-

čja porabe.

To je ključno vprašanje, 
enako tistemu, ali sva sploh 
za skupaj. Če par nima sku-
pnega proračuna, je malo 
verjetno, da bo odnos dol-
goročno preživel. Glede na 
neenakost v dohodkih in od-
hodkih bo eden zagotovo 
nezadovoljen, v skrajnem 
položaju pa lahko to pri-
vede celo do ločitve. Prav 
vprašanja denarja so v 
partnerskih odno-

Se imava 
dovolj 
rada za 
skupne 
finance?

sih in družinah 
najpogostejši 

vir nesoglasij 
in prepirov. Lo-

gistično je skupne 
fi nance najlažje ure-

diti, ko ne živimo več od 
plače do plače. Idealno 
je, da se vsi družinski 
dohodki stekajo na var-
čevalni račun, s tega pa 
si mesečno nakažemo 

določeno vsoto glede na 
predvideno porabo in 
stroške.
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Nevarne igle odvržene ob sprehajalni poti
In tudi v neposredni bližini osnovne šole

»S psom sem se spreha-
jal in naletel na kup odvr-
ženih narkomanskih igel,« 
je izjavil bralec, ki nam je 
posredoval fotografijo pri-
zorišča smeti in igel, brizg 
in ostalega materiala, ki so 
jih uživalci drog odvrgli na 
enem najlepših in najbolj 
priljubljenih sprehajališč v 
mestu: tik ob Srčni poti nad 
mestnim parkom v Celju. 
Istočasno smo izvedeli, da 
naj bi v ponedeljek v nepo-
sredni bližini III. osnovne 
šole v Celju naši skoraj sto 
odvrženih narkomanskih 
igel. Gre ne le za prekršek, 
ampak za izredno nevar-
nost za vse naključne mi-
moidoče, ki bi se lahko s 
temi iglami poškodovali.

Medtem ko je nekdo igle v 
okolici šole do našega priho-
da že odstranil, pa so bile nad 
mestnim parkom v torek še 
vedno na kraju. Tja smo odšli 
s pomočnikom komandirja na 
Policijski postaji Celje Boštja-
nom Kavcem, ki pravi, da je 
celjskim policistom ta lokacija 
dobro znana že kar nekaj časa 
zaradi zbiranja odvisnikov od 
prepovedanih drog. In tudi po 
zasegih. »Ravno na tej lokaciji 
smo do zdaj že zasegli različ-
ne vrste drog. In pogled na to 
je pokazatelj, da bomo redne 
nadzore morali še dodatno 
poostriti in da bomo takšne 
obhode nadaljevali.«

Ogorčen
Nad videnim je bil ogor-

čen, vendar dopušča mo-
Tudi pomočnika komandirja na Policijski postaji Celje Boštjana Kavca 
je kup smeti in igel nad mestnim parkom presenetil.

Zaradi odvrženega sanitetnega materiala in ovojčkov, kot je ta, obstaja sum, da nekdo ni samo odvrgel 
igel, ampak da je drogo na tem mestu tudi zaužil.

žnost, da je nekdo upora-
bljene igle tja prinesel in 
odvrgel. Je pa iz okolice 
razvidno, da je bil odvržen 
tudi sanitetni material, ki je 
bil uporabljen ob uživanju 
drog. »Gre pravzaprav tudi 
za smetišče nad parkom,« je 
bil ogorčen in dodal, da bo 
o tem zagotovo obvestil tudi 
Mestno občino Celje. Lju-
dem svetuje, naj pokličejo 
policijo, ko opazijo takšne 
igle. Marsikdo namreč tega 
ne stori. Najpogostejši ra-
zloga sta, da policija na kraj 
dogodka ne pride takoj ali da 
ljudje nočejo biti nikakršne 
priče v kasnejših postopkih.

Vendar Kavc pravi, da po-
licija vsako takšno prijavo 

jemlje resno in da situacijo 
tudi preveri. Zato se je v torek 
tudi sam želel prepričati in si 
je ogledal kraj odvrženih igel. 
Gre namreč za nevarnost za 
vse, ki se na tem delu spreha-
jajo. Vbod igle ali naključna 
poškodba z njo terjata dolgo-
trajne postopke, od testiranj 
in preiskav, da lahko zdrav-
niki izključijo možnost, ali se 
je naključni najditelj morda 
ob vbodu igle tudi okužil s 
katero boleznijo.

Tvegajo tudi 
komunalni delavci
»Naš temeljni načrt je 

zmanjšati preprodajo drog 
in škodljive posledice, ki smo 
jim priča nad mestnim par-

kom. Ravno zato bo nadzor 
še ostrejši. Prisotni smo tudi 
v okolici šolskih centrov in na 
lokacijah, ki so nam znane po 
zbiranju odvisnikov. Takšni 
odpadki so ne le nevarni, am-
pak tudi moteči,« pravi Kavc.

Pobiranje takšnih odpad-
kov je izjemno tvegano. Pri 
Simbiu so nam sicer odgo-
vorili, da jih v sklopu rednih 
del sicer odstranijo njihovi 
delavci. Toda tudi njihovi de-
lavci s tem tvegajo možnost 
vboda ali pika.

Posebna ekipa?
V tujini so že postavljeni 

posebni zabojniki za odlaga-
nje narkomanskega pribora 
ali vzpostavljene posebne 

Igle je možno tudi varno oddati
Predaja uporabljenih igel je anonimna

V okviru Javnega zavoda 
Socio na območju sedem-
najstih občin na Celjskem 
deluje posebna terenska 
ekipa za delo z odvisniki od 
prepovedanih drog. Njeno 
primarno delo predstavlja-
jo osveščanje odvisnikov in 
pomoč pri usmerjanju k od-
vajanju od mamil ter skrb 
za varno uporabo drog, če 
posameznik ne zmore spre-
jeti odločitve o odvajanju.

Ekipa svoje delo opravlja s 
posebej prirejenim vozilom, 
v katerem sta svetovalni in 
ambulantni del. Obiskuje do-
ločene lokacije, na katerih se 
srečuje z odvisniki, ki njeno 
delo že poznajo. Ravno tej 
ekipi lahko odvisniki predajo 
uporabljene brizge in igle, da 
jih lahko varno zapečati in 
preda posebni službi, ki jih 
odpelje v uničenje, vendar 
ekipa uporabljenih igel, od-
vrženih v naravi, ne pobira, 
ker za to ni zadolžena.

Zaupanje
Delo takšne terenske ekipe 

sloni na zaupanju in anoni-
mnosti. »Mnogi odvisniki se 
ne želijo izpostavljati, saj so 
pogosto stigmatizirani, zato 

Ekipa za delo z odvisniki od prepovedanih drog opravlja svoje delo 
izključno na terenu s posebnim vozilom. Odvisnikom je anonimnost 
pri zagotovljena.

nekateri potrebujejo tudi več 
časa, da pristopijo do nas ozi-
roma vzpostavijo stik z nami,« 
pravi vodja terenske ekipe Na-
taša Verdinek iz Socia. Samo 
lani je ekipa odvisnikom 
predala 52 tisoč igel in brizg 
zaradi varne uporabe. Poleg 
tega ekipa odvisnike oskrbi s 
sanitetnim materialom. »Tako 
osveščamo o varni uporabi 
drog predvsem tiste, ki se 

ne zmorejo odvaditi. S tem 
preprečimo izmenjavo igel, 
njihovo ponovno uporabo in 
morebitne okužbe,« navaja 
Verdinkova.

Povprečna starost odvi-
snikov, s katerimi je njena 
ekipa navezala stik, je 37 let 
pri moških in 32 let pri žen-
skah. Med njimi je več mo-
ških in veliko takšnih, ki so 
dolgoletni uživalci mamil. 

Nekateri imajo tudi urejene 
družine in službe. Čeprav 
se morda sliši nekoliko ne-
verjetno, da ekipa oskrbuje 
odvisnike, gre za projekt na 
nacionalni ravni, ki je do 
zdaj požel ogromno uspe-
ha. Odvisniki so lani na pri-
mer samo ekipi na Celjskem 
prinesli nazaj 60 odstotkov 
uporabljenih igel. To pome-
ni, da te igle niso končale v 

Ekipa Socia ni zadolžena za pobiranje igel, ki so odvržene v naravi, ampak za sprejem uporabljenih igel, 
ki jih predajo odvisniki.
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Zagorelo v garaži podjetja
Pretekli teden je zagorelo v garažnih prostorih podjetja v Velenju. Do požara je pri-

šlo zaradi tlenja električnih vodnikov, ki so zaradi dotrajanosti nosilcev padli na cevi 
centralne napeljave. Tam so se začeli topiti, nakar je izbruhnil ogenj. Ta je poškodoval 
parkirano vozilo, dvižna vrata in električno napeljavo.

Vozil brez dovoljenja
Žalski policisti so v torek zjutraj v Pernovem ustavili voznika in mu zasegli osebno 

vozilo. Gre za 41-letnika, ki je vozil brez vozniškega dovoljenja. Ob tej kršitvi so ugotovili, 
da je imel na avtomobilu nameščene registrske tablice, ki pripadajo drugemu vozilu.

Spet vlom v župnišče
Konec preteklega tedna so neznanci vlomili v župnišče v Dobju pri Planini. Po do zdaj 

znanih podatkih je vlomilec v prostore župnišča prišel skozi okno. Iz prostorov je ukradel 
nekaj gotovine. Kot smo poročali, je bilo lani več takšnih primerov tatvin iz župnišč, na 
območju Prebolda pa so vlomilci tamkajšnjega župnika celo napadli.

Odpeljali audija
Konec tedna so neznani storilci ukradli osebno vozilo Audi A6, letnik 2012. Vozilo je 

kovinsko sive barve in ima registrsko številko CE AD-510. Avtomobil je bil parkiran v 
garažni hiši na Novem trgu v Celju.

Sta kradla še kje?
Velenjski policisti so pridržali 23- in 29-letnega moškega, ki ju sumijo več vlomov 

na Celjskem. Pretekli teden so namreč policisti obravnavali vloma v gostinska objekta 
v Rogaški Slatini.

V prvem primeru lastniki pogrešajo menjalni denar, v drugem več tobačnih izdelkov 
in alkoholnih pijač. Policisti so nato včeraj dopoldne prijeli dva moška, ki sta ustre-
zala opisu storilcev, pri njiju so celo našli stvari, ki sta jih nabrala v Rogaški Slatini. 
Prvi je doma na območju Velenja, drugi na območju Koroške. Oba sta trenutno v 
policijskem pridržanju. Preiskava še ni končana, saj kriminalisti domnevajo, da imata 
na vesti še več podobnih kaznivih dejanj na celjskem območju v zadnjem obdobju.

Nad voznike tovornih vozil
Celjski policisti so v torek in včeraj na štajerski avtocesti opravljali poostren nad-

zor nad vozniki tovornih vozil, tudi nad vozniki avtobusov, in sicer na počivališču 
Lopata. Šlo je za akcijo, ki je bila usklajena še z ostalimi službami nadzora za ugo-
tavljanje nepravilnosti teh voznikov, tudi s službami, ki preverjajo tovor in ustrezne 
dokumente v primeru mednarodnih voženj.

Na avtocesti je potekalo izločanje voznikov tovornih vozil, nakar sta sledila pregled 
tehnične opremljenosti in brezhibnosti vozil ter dokumentacije in ugotavljanje psihofi-
zične spodobnosti voznikov. Ker je ena pogostih kršitev tovrstnih voznikov manipulacija 
z zapisovalnimi napravami – tahografi, so policisti preverjali tudi to. Med pogostimi 
kršitvami teh voznikov so bili še nepravilno nalaganje in pritrditev tovora ter preobre-
menjenost vozil. In tudi tokrat so policisti kaznovali kar nekaj kršiteljev, ki so imeli 
tovorna vozila preobremenjena s tovorom. Zoper enega tujega voznika pa so uvedli 
hitri postopek pri sodniku za prekrške, ker ni imel ustrezne dokumentacije za tovorno 
vozilo. V tovrstnih nadzorih je glede na dosedanje izkušnje tudi ogromno kršitev, ki so 
povezane s prehitro vožnjo, z neuporabo varnostnega pasu in neupoštevanjem predpi-
sanega počitka med vožnjo.

Zagorela tudi ostrešje in 
garaža

V nedeljo nekaj minut pred 16. uro je zagorelo gospodarsko poslopje na Valentiničevi 
cesti v Laškem. Požar je izbruhnil v hlevu, nato so se ognjeni zublji razširili še na stano-
vanjsko hišo v neposredni bližini. Ogenj je hlev v celoti uničil, zgorela sta tudi ostrešje 
hiše in garaža. Vzrok požara in višina škode še nista znana. Požar so gasili prostovoljni 
gasilci iz Laškega, Rečice in Sedraža.

Foto: PGD Laško

Nevarne igle odvržene ob sprehajalni poti
In tudi v neposredni bližini osnovne šole

Nevarno!

ekipe, ki jih v Sloveniji še 
ni. Po naših podatkih naj bi 
v Simbiu želeli organizirati 
posebno ekipo, ki bi delala 
na tem področju in v naravi 
odvržene igle pobirala ustre-
zno opremljena, med dru-
gim bi tudi dežurala ob mo-
rebitnem klicu, da so na neki 
lokaciji našli takšen pribor. 
Vendar je takšno ekipo tre-
ba dodatno usposobiti, pred-
vsem pa ji je treba priskrbeti 

posebno opremo. Zato naj bi 
se po naših podatkih Simbio 
z Mestno občino Celje že do-
govarjal o tem, toda končne-
ga dogovora še ni.

»Strokovna služba Mestne 
občine Celje je bila seznanje-
na o nevarnih narkomanskih 
iglah, ki so jih našli v gozdu 
nad mestnim parkom. Tre-
nutno za odstranitev ome-
njenih nevarnih odpadkov 
nimamo sistemske rešitve. 

Nevarni odpadki bodo v 
najkrajšem možnem času 
odstranjeni,« so nam odgo-
vorili iz Mestne občine Celje. 
Kdo vse je, razen nas v novi-
narskem vprašanju, občino 
o tem obvestil in zakaj po-
temtakem igle niso bile od-
stranjene že prej, pa v izjavi 
niso zapisali. Čez teden dni 
bomo preverili, ali so igle še 
vedno v gozdu nad parkom.

SIMONA ŠOLINIČ

naravi ali med navadnimi 
odpadki, saj gre za nevarne 
odpadke. Vsaka takšna igla 
je enako kot igle v labora-
torijih pri odvzemih krvi 
potencialno kužna. Zato ob 
sprejemu takšnih igel in bri-
zg veljajo posebna pravila in 
način dela. Po zapečatenju 
v posebnem kontejnerju jih 
Socio preda službi Retal, ki 
poskrbi za uničenje. S tem 

preprečijo možnost morebi-
tnih okužb.

Manj okužb
Delo ekipe se je pokazalo 

kot pozitivno tudi pri tem, da 
je pri odvisnikih manj preno-
sa bolezni, pri čemer stopnja 
okuženosti s hepatitisom C 
med njimi na Celjskem ni rav-
no nizka. Ekipa jim deli tudi 
kondome. Odvisniki imajo 

Igle, ki jih odvisniki prinesejo ekipi Socia, so nato zapečatene v po-
sebnem zabojniku.

manj odprtih ran in krvavi-
tev, ker dobijo sanitetni ma-
terial anonimno od strokov-
ne ekipe, saj se najpogosteje 
ne odločajo, da bi šli ponj v 
lekarne.

Poleg tega jim ekipa daje 
tudi različne zloženke o po-
moči pri odvajanju od odvi-
snosti in priročnike. »Takšen 
način dela se je pokazal za 
dobro sprejetega, saj opaža-
mo, da odvisniki, s katerimi 
delamo in jih srečujemo, o 
tem povedo svojim kolegom, 
ki se nato odločijo prav tako 
sprejeti našo pomoč. In ogro-
mno je takšnih, ki so tudi 
jezni, ko opazijo v naravi 
odvržene igle in brizge. Do-
gajalo se je že, da so jih sami 
pobirali in nosili k nam, da 
bi jih varno predali naprej. 
Ob tem vedno povedo, da ne 
želijo, da bi mislili, da oni, 
ki sprejemajo našo pomoč, 
to počnejo,« dodaja Verdin-
kova.

Pri delu z njimi je opazila, 
da se med seboj pogovarjajo 
in si svetujejo, da so postali 
bolj osveščeni tudi o tem, kaj 
je dobro storiti, če pri uživa-
nju droge pride do poškodbe 
ali okužbe. In da se vedno 
bolj zavedajo, da je podpor-
ni sistem v okolju takšen, da 
jim pomaga do popolnega 
odvajanja od drog. Le odlo-
čitev pri sebi je treba sprejeti. 
A ta je najtežja.

SŠol
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Ko steklopoči, doNovomataskoči.

PE V LAŠKEM na novi lokaciji, 
Trubarjeva ulica 1.

D R U Ž B A  Z A  P O S L O V A N J E  Z  
N E P R E M I Č N I N A M I ,  D . O . O .

WWW.STANINVEST.SI

PE CELJE, 
Lava 42, 3000 Celje 
031 329 338 
051 275 004

Ko »tišler« razmišlja, kaj na kratko zapisati o lesu in lesenih 
izdelkih, se to zdi skoraj nemogoča naloga, saj je uporaba lesa 
v vsakdanjem življenju kot nikoli končana zgodba. »Sploh ko 
ti je les položen v zibko, bi lahko o »tišlarjenju« pisal knjige,« 
pravi Darko Drev, tehnični vodja v Tišleriji.

»Tišlerji« in les
Les je preprosto lep. 
Imejte ga radi.
V Tišleriji ga enostavno 
obožujejo.

znanje prenašali in nadgrajevali 
iz roda v rod vse do danes.

Želja, volja in znanje
Kot na vseh področjih življenja 

sta dandanes tudi pri lesu prisotni 
hiperprodukcija in poplava naj-
različnejših izdelkov iz njega. Kar 
velik del teh izdelkov je izdelan 
po načelu čim ceneje za čim več, 
kar ima ponavadi za posledico 
tudi slabšo kakovost in razmero-
ma kratek rok trajanja. Načeloma 
to ni nekaj slabega, sploh v dana-
šnji globalni ekonomski situaciji. 
Je pa mogoče slaba stran tega, 
da se počasi izgublja mojstrsko 
znanje o obdelavi lesa.

No, na srečo je še nekaj skoraj 
navdušencev, ki še imajo željo, 

voljo in tudi znanje, kako iz lesa 
»potegniti« čim več oziroma iz 
njega narediti izdelke, ki jim 
resnično lahko rečemo »tišler-
ski« izdelki. To so izdelki, ki po 
eni strani ohranjajo povsem 
naraven videz lesa, izdelki, ki 
povzdignejo in poudarijo čar 
raznolikosti struktur in oblik, ki 
jih v lesu ustvarja narava, ki je 
neprekosljiv umetnik. Po drugi 
strani ti izdelki našemu bival-
nemu okolju dajejo občutek 
topline, udobja, lahkotnosti, 
barvitosti, občutek dejanske-
ga stika z naravo. In nenazadnje 
lahko les kot izredno trajen ma-
terial tudi večkrat uporabimo in 
že »odsluženemu« damo spet 
novo obliko, novo življenje.

Mojstrovine iz lesa
Tako razmišljajo tudi v Tišleri-

ji. Predani so prepletu rokodel-
sko-obrtniškega znanja »starih 
mojstrov« in sodobnih tehnolo-
gij ter dognanj. Imajo znanje in 
voljo za izdelavo najrazličnejših 
izdelkov iz masivnega lesa, kot 
so mize, postelje, kopalniški 
pulti, in sicer vse do »drobna-
rij«, kot so razne servirne deske, 
različni podstavki, okvirji  … 
Vedno več tudi »predelujejo« 
stare »preše«, kozolce, sode 
in podobno v nove rustikalne 
izdelke. Skušajo biti čim bolj 
kreativni, še bolj pa jih lahko 
izzovete vi, ljubiteljev lesa, da 
skupaj ustvarjate vedno nove 
in nove »tišlerske« mojstrovine.

Če se tudi vi najdete v 
tem, kar je napisano, 
jih obiščite v njihovi 
delavnici na naslovu Zakl 
6a, Gomilsko ali poglejte, 
kaj so že ustvarili, na 
njihovi spletni strani
https://tislerija.
si/. Ves čas je odprta 
tudi spletna trgovina s 
»tišlerskimi« izdelki.

Les je naraven material in kot 
takšnega ga človek uporablja že 
od prazgodovine, začenši s tem, 
da se je s kurjenjem lesa grel in 
si pripravljal hrano. Z razvojem 

človeka se je razvijala in širila tudi 
uporaba lesa, enako tudi znanje 
o njegovi predelavi in obdelavi. 
Tako so »nastali« mizarji ali po 
domače »tišlerji«, ki so svoje 
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Razvojni inženir (Braslovče)
Kronoterm kot vodilni proizva-

jalec toplotnih črpalk v Sloveniji 
in razvojno naravnano podjetje v 
svoje kroge vabi novega razvojnega 
inženirja, ki ima željo po učenju 
in razvijanju novih produktov. Ter-
mo-tehnika, d. o. o, Braslovče, Orla 
vas 27a, 3314 Braslovče. Prijave zbi-
ramo do 19. 3. 2017. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Vodja projektov za 
postavitev sončnih elektrarn 
(Celje)
Pričakujemo VI. ali VII. stopnjo 

izobrazbe elektro smeri, organiza-
cijske in komunikacijske sposob-
nosti, samostojnost, iznajdljivost, 
samoiniciativnost, kreativnost in 
timsko delo, znanje angleškega ali 
nemškega jezika, dobro poznavanje 
računalniških orodij MS Office in 
drugih informacijskih orodij za po-
dročje dela … Sol navitas, d. o. o., 
Opekarniška cesta 15b, 3000 Celje. 
Prijave zbiramo do 28. 2. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Komercialist na terenu 
(Gomilsko)
Od vas pričakujemo, da poznate 

tehnike prodaje in osnove marke-
tinga, da vam je delo s strankami 
v veselje in znate graditi odnos z 
njimi, ste naravnani k doseganju 
rezultatov, ste visoko motivirani, 
fleksibilni, vztrajni in razvojno 
usmerjeni … Silco, d. o. o., Orla vas 
27a, 3314 Braslovče. Prijave zbira-

mo do 14. 3. 2017. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Pismonoša (celotna 
Slovenija)
Delo pismonoše je pretežno te-

rensko, saj pri svojem delu upo-
rablja različna prevozna sredstva 
(kolesa, kolesa z motorjem, avtomo-
bile, motorna kolesa, skuterje …). 
Od pismonoše se pričakuje, da ima 
dobre komunikacijske sposobnosti, 
saj ima prvi stik s stranko in s svojim 
odnosom do nje predstavlja Pošto 
Slovenije, in sicer družbo kot celoto. 
Pošta Slovenije, d. o. o., Slomškov 
trg 10, 2000 Maribor. Prijave zbira-
mo do 22. 2. 2017. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Samostojni komercialist 
(Celje in delo na terenu)
Od vas pričakujemo iskreno že-

ljo, da bi bili del naše ekipe, de-
lavnost in prilagodljivost, VI. ali 
VII. stopnjo izobrazbe tehnične ali 
ekonomske smeri, vsaj leto do tri 
leta delovnih izkušenj na podob-
nem delovnem mestu … GeoEner-
getika, d. o. o., Nemčavci 64, 9000 
Murska Sobota. Prijave zbiramo 
do 28. 2. 2017. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Strokovni sodelavec pri 
vzdrževanju (Celje)
Odgovorni boste za skrb za peči 

in grelce za vodo za zagotavljanje 
toplote in tople vode, naročanje 
servisov in pregledov, predpisa-
nih z zakonom, vodili boste vse 

potrebne evidence, predpisane z 
zakonom, s predpisi, pravilniki in 
z akti družbe. Eurotas hoteli, d. o. 
o., Krekov trg 4, 3000 Celje. Prijave 
zbiramo do 18. 3. 2017. Podrobno-
sti na www.mojedelo.com.

Nočni receptor (Celje)
Opis dela: samostojno opravljanje 

recepcijskih del (sprejemanje in po-
trjevanje rezervacij, sprejem in na-
meščanje gostov, vodenje evidenc, 
prijava in odjava gostov, posredova-
nje informacij, sprejem vrednostnih 
papirjev in predmetov v hrambo, 
prevzem in razdelitev pošte gostom, 
posredovanje telefonskih klicev, 
izstavljanje računov, sprejemanje 
gotovine) … Eurotas hoteli, d. o. 
o., Krekov trg 4, 3000 Celje. Prijave 
zbiramo do 18. 3. 2017. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Komercialist – zastopnik na 
terenu (Štajerska regija)
Od kandidatov pričakujemo po-

štenost, komunikativnost, samoini-
ciativnost, motivacijo za prodajo in 
veselje do dela s strankami, tehnič-
no in strokovno podkovanost zaradi 
poznavanja prodajnega asortimana 
(prednost bodo imeli/e gasilci/
gasilke), najmanj IV. stopnjo izo-
brazbe, vozniški izpit kategorije B 
in lastno prevozno sredstvo, raču-
nalniško pismenost. Gamat, d. o. o., 
Dunajska cesta 116, 1000 Ljubljana. 
Prijave zbiramo do 12. 3. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

CNC-operater (Slovenske 
Konjice)
Vaše naloge bodo posluževanje, 

programiranje in redno vzdrževa-
nje CNC-stroja, izvajanje kontrole 
polizdelkov, obveščanje vodje ka-
kovosti o opaženih pomanjkljivo-
stih na materialu in proizvodih. Ba-

umüller Dravinja, d. o. o., Delavska 
cesta 10, 3210 Slovenske Konjice. 
Prijave zbiramo do 18. 3. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Delavec v proizvodnji 
(Polzela)
Zaradi povečanega obsega pro-

izvodnje vabimo v svoj kolektiv 
nove sodelavce. Nudimo delo v 
proizvodnji za polni delovni čas, 
zaposlitev za določen čas z možno-
stjo podaljšanja, možnost osebne-
ga in strokovnega razvoja. Priča-
kujemo končano srednjo poklicno 
šolo, sposobnost za delo v timu, 
natančnost, zanesljivost in prila-
godljivost, ročne spretnosti, skrb 
in odgovornost za zagotavljanje 
kakovosti. VOOB Technologies, d. 
o. o., Latkova vas 51, 3312 Prebold. 
Prijave zbiramo do 3. 3. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Vzdrževalec (Slovenske 
Konjice)
Vaše delo bo vzdrževanje stro-

jev, delovnih naprav in priprav, 
odpravljanje napak in zastojev v 
proizvodnji, izboljševanje delo-
vanja delovnih naprav in priprav, 
izdelava induktorjev za segrevanje 
surovcev, izdelava priprav za zašči-
to delovnih mest in za zaščito de-
lovanja strojev in naprav. Marovt, 
d. o. o., Stranice 55, 3206 Stranice. 
Prijave zbiramo do 28. 2. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

IT-administrator (Slovenske 
Konjice)
Profil kandidata: Izkušnje z 

delom na področju globalne in-
frastrukture IT ob zagotavljanju 
podpore večjemu številu končnih 
uporabnikov, izkušnje z delom v 
mednarodnem podjetju z večkul-
turnim okoljem, tekoče obvlado-

vanje angleščine – dobre pisne in 
ustne komunikacijske veščine. 
Isokon, d. o. o., Slovenske Konji-
ce, Mestni trg 5a, 3210 Sloven-
ske Konjice. Prijave zbiramo do 
14. 3. 2017. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Strateg v nabavi 
elektronskih komponent – 
inženir elektrotehnike (m/ž) 
(Celje)
Izbrani kandidat bo v tesnem 

sodelovanju z razvojnimi oddelki 
in s proizvodnjo skrbel za nabavo 
elektronskih komponent in naroči-
lo storitev za proizvodnjo testnih in 
produkcijskih serij telematičnih na-
prav iz produktne linije BlueTraker 
(www.bluetraker.com). Ema, d. o. 
o., Teharje 7b, 3000 Celje. Prijave 
zbiramo do 4. 3. 2017. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

PCB Designer (CAD-
razvijalec elektronskih 
tiskanin) (m/ž) (Celje)
Opis del in nalog: razvoj elek-

tronskih vezij, sklopov in naprav 
(dizajn in risanje shem), simulacija 
vezij, sklopov in modulov z uporabo 
simulacijskih orodij zlasti Spice in 
LabView, rutanje večslojnih tiskanin 
glede na Signal in Power Integrity … 
Ema, d. o. o., Teharje 7b, 3000 Ce-
lje. Prijave zbiramo do 4. 3. 2017. 
Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Prodajalec vozil (Celje)
Pričakujemo 3 leta delovnih izku-

šenj iz prodaje, odlično poznavanje 
avtomobilske tehnologije in komu-
nikacijskih veščin, obvladovanje MS 
Office in ostalo splošno elektronsko 
pismenost. Avtotehnika Celje, d. o. 
o., Bežigrajska cesta 13, 3000 Celje. 
Prijave zbiramo do 3. 3. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Naj se sliši še tako nemo-
goče, v razvijanju osebne 
znamke vsakega posame-
znika je prihodnost. Delo-
dajalci že delajo na tem, 
zato vsako leto podeljujemo 
priznanja za najuglednej-
šega delodajalca v Slove-
niji. Letos je to priznanje 
prejela Krka. A to še ne po-
meni, da lahko kandidati 
lasten ugled spregledajo. 
Ugleden delodajalec v svoje 
vrste ne bo vzel povprečne-
ga kandidata, temveč tiste-
ga, ki se bo s svojo osebno 
znamko znal prodati.

Se strinjate, da je Smiljan 
Mori že pred leti ustvaril svojo 
osebno znamko motivatorja 
in z znanjem marketinga pri-
plezal zelo visoko? Je Miša 
Molk poosebljenje urejene, 
sposobne in poslovne žen-
ske? Je Helena Blagne najve-
čja diva v slovenskem glas-
benem prostoru? Ko slišimo 
ime Blaž Kos, se spomnimo 
na uglednega podjetnika z 
zlata vrednimi referencami. 
Na kaj pomislite, ko slišite 
ime Savina Atai? Kaj pa v 
tujini? Kim Kardashian je s 
svojo znamko šla tako daleč, 
da prodaja celo svojo mobilno 
aplikacijo z emotikoni. Oprah 
Winfrey je edinstvena oseba, 
tista, ki zastonj deli stvari, ki 
jih ima rada … Mnogi jo imajo 
za najboljšo in najbolj znano 
voditeljico vseh časov. Sledi 
ji Ellen DeGeneres, ki s svojo 
hudomušnostjo in smislom za 
humor navdušuje množico.

Čas je, da nekaj za svojo 
znamko storite tudi vi! Ni 
več vprašanje, ali razvijati 
svojo znamko, temveč kako.

O sebi začnite 
razmišljati kot o 
znamki
Na kaj želite, da ljudje po-

mislijo, ko slišijo vaše ime? 
Obstaja katero področje, kjer 
bi radi izstopali, ali menite, 
da je najbolje, da znamko 
ustvarjate na splošno vi kot 
oseba? Ko enkrat dojamete, 
kaj si želite od svoje znam-
ke, lahko strateško načrtu-
jete njen razvoj. Ste dobri 
v voditeljstvu? Ste dober 
motivator? Bi radi uspeli kot 
predstavnik za odnose z jav-
nostjo? Vse to in še več lahko 
ustvarite z dobrim načrtom.

Poizvejte, kakšno 
je trenutno stanje
Začnete lahko s tem, da v 

Google vpišete svoje ime in 
priimek in si pogledate, kaj 
najde splet. So to pijane slike z 
zabav ali strokovni članki, pod 
katerimi ste podpisani? Ima-
te zelo pogosto ime? Dodajte 
mu srednje ime ali začetnice, 
s katerimi vas bodo razlikovali 
od drugih. Razvijanje osebne 
znamke je tako odgovornost 
kot kreativnost in ustvarjanje 
intelektualne lastnine.

Ustvarite svojo 
spletno stran
Svojo spletno stran lahko 

dandanes ustvarite tako re-

Sedem korakov do svoje osebne znamke

Prihodnjič si preberite, kako lahko ustvarite res dober 
življenjepis.

koč zastonj in strokovnjaki 
menijo, da je to najlažji in 
najboljši način, kako začeti. 
Ni potrebe, da je zahtevna in 
zapletena. Dovolj je že, če je 
sestavljena iz dveh ali treh 
zavihkov, kjer zapišete svoj 
življenjepis in dodate pove-
zave do svojih profilov na 
socialnih omrežjih. Kasneje 
jo lahko vedno razširite in 
dodajate svoje lastne uspehe 
ter reference.

Poiščite 
načine, da 
si povečate 
vrednost

Ste prejeli negativne ko-
mentarje in res ne veste, 
zakaj so jih ljudje napisali? 
So to laži oziroma smešni 

podatki, ki vas zasmehujejo? 
Ne spustite se v javno raz-
pravljanje s temi osebami, 
ampak raje poskrbite, da z 
dosežki in uspehi, morda z 
videoposnetki ali blogom 
dokažete nasprotno. Tako 
boste obdržali pravo raven 
komunikacije in hkrati ob-
činstvu pokazali še več – ti-
sto, kar vam bo večalo oseb-
no vrednost!

Pazite, kaj delite s 
svetom

Vsaka misel, ki jo objavite 
na Twitterju, vsak status, ki 
ga delite na Facebooku, vsa-
ka slika, ki jo pokažete na In-
stagramu … Vse predstavlja 
vašo osebno znamko. To je 
skupek vaših vsakodnevnih 
dejavnosti in ko se enkrat 
odločite, kaj želite, da bi o 

vas vedeli ljudje, lahko zač-
nete strateško objavljati in 
premišljeno sestavljati svoje 
prispevke.

Ali ste vedeli, da si lahko 
tudi na Facebooku naredi-
te poslovni profil oziroma 
stran, kjer lahko objavljate 
svoje misli? Ali ste vedeli, da 
že zdaj na LinkedInu ljudje 
objavljajo svoje članke in 
z njimi pokažejo, v kateri 
smeri razvijajo svojo kariero? 
Veliko je brezplačnih možno-
sti, s katerimi lahko razvijate 
svojo znamko, le izkoristiti 
jih je treba.

Povezujte 
se z drugimi 
znamkami
Vaša osebna znamka je 

odvisna od razmerij in po-
vezav, ki jih imate z drugimi 
znamkami. Poiščite močne 
znamke in se povežite z nji-
mi, saj vam lahko pomagajo 
pri ustvarjanju imena. Zač-
nite s podjetji, kolegi in šolo. 
Katero šolo ste obiskovali? 
Se mogoče lahko pridružite 
skupinam, ki jih sestavljajo 
bivši učenci? Obstaja alumni 
klub, v katerem lahko sode-
lujete? Kje se skrivajo druge 
možnosti?

Ponovno odkritje
Močna osebna znamka je 

odvisna od močne zgodbe. 
Kakšna je vaša zgodba? Po-
mislite na svoje znane vzor-
nike in razmislite, kakšna je 
njihova zgodba. Vsi imajo či-
sto preteklost in trdno znam-
ko. V primeru, da imate več 
področij, ki vas zanimajo, 
je še toliko bolj pomembna 
zgodba, ki vsa ta področja 
povezuje. Odkrijte sebe in 
delajte na tem, da postanete 
prepoznavni.

ANJA DAMJANOVIĆ 
za MojeDelo.com
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Rokometaši Celja Pivo-
varne Laško so v preteklem 
krogu lige prvakov v zadnji 
sekundi izgubili pomemb-
no tekmo proti Kristiansta-
du, vendar so zdaj napako 
popravili na izjemen način. 
Pred skoraj štiri tisoč gle-
dalci so v dvorani Zlatorog 
na kolena spravili evropske 
klubske prvake.

Kielce so premagali s 
34:33. Dolgo je kazalo na 
suvereno zmago aktualnih 
evropskih prvakov, ki so 
sredi drugega polčasa vodili 
s petimi goli razlike. Bilo je 
28:23.

Borbeno do 
zadnje sekunde
Borbeni gostitelji so kljub 

temu igrali hrabro še naprej 
in Poljake ulovili pri rezulta-
tu 31:31. Kielce so zatem še 
dvakrat pobegnile za gol, a 
so se Celjani obakrat vrnili. 
Gal Marguč je na začetku 
zadnje minute izenačil na 
33:33. Gostje so zahtevali 
minuto odmora. Sedem se-
kund pred koncem srečanja 

so ob prekršku v napadu 
nekdanjega člana Celja Pi-
vovarne Laško Uroša Zor-
mana zapravili morebitno 
priložnost za zmago. Po 
hitrem protinapadu je odlo-
čilni gol za zmago dosegel 
Luka Žvižej ter obenem po-
skrbel za nepopisno veselje 
domačih navijačev. Tako 
kot Miha Zarabec je dose-
gel sedem golov, osem jih je 
prispeval Borut Mačkovšek. 
»Tekma je bila zanimiva in 
dinamična vseh šestdeset 
minut. Igrali smo v valovih, 
a zavedati se je treba, da 
smo gostili aktualne evrop-
ske prvake. Zahvaljujem se 
igralcem in jim čestitam, 
prav tako fenomenalnemu 
občinstvu, ki je dodalo ener-
gijo, ki smo jo potrebovali,« 
je sprva dejal trener Branko 
Tamše. In nato pristavil: »Ki-
elce so tako v prvem kot v 
drugem delu tekme visoko 
vodile, a mi smo vztrajali pri 
svoji igri, dosegali zadetke iz 
cepelinov, lepih akcij, igra-
li hitro in to smo mi. Vesel 
sem, da je kar nekaj igralcev 

na tej tekmi dvignilo raven 
svoje igre.«

Ostati na realnih 
tleh

Blaž Janc bo po izteku 
tekmovalne sezone svojo 
športno pot nadaljeval prav 
v dresu Kielc. Proti Poljakom 
je tokrat dosegel tri gole. 
Veselje se še dolgo po tekmi 
pričakovano ni poleglo. »To 
je bil resnično izjemen ve-
čer in lepo se je bilo povese-
lili po takšni zmagi. Seveda 
smo tudi zapeli. Z evropskim 
klubskim prvakom ne igraš 
vsak dan, kaj šele, da ga 
premagaš. A zdaj ostajamo 
trdno na tleh, brez evforije,« 
je iskreno povedal Luka Žvi-
žej. »Končno smo se uspeli 
malo dvigniti in pokazati 
lepši rokomet. Na koncu 
smo izkoristili napake, ki 
so jih naredili gostje. A s to 
zmago si nismo še nič zago-
tovili, delati moramo dalje, 
pokazati še več,« je dejal tudi 
tokrat odličen Miha Zarabec. 
Gostje so bili šokirani, ker 
spodrsljaja v Celju niso pri-

Svetovno prvenstvo v alpskem smučanju 
v St. Moritzu je bilo za Slovenijo uspešno. 
Ilka Štuhec je osvojila zlato smukaško me-
daljo, medtem ko si je Celjan Martin Čater 
nabral prepotrebne izkušnje, na katerih bo 
lahko gradil v prihodnje.

»Prvenstvo je bilo zame delno uspešno. V 
vseh vožnjah sem poskusil dati svoj maksi-
mum. Najbolje mi je kazalo v kombinaciji, 
kjer sem se nadejal dobrega rezultata, a na 
žalost ni steklo tako, kot sem si želel. Sem pa 
z vsem skupaj, kar se je dogajalo tam, zadovo-
ljen. Le rezultatsko nisem najbolj,« je povedal.

V kombinaciji vam je po smukaškem delu 
odlično kazalo, ko ste končali na izvrstnem 
tretjem mestu. Zatem na že pošteno načeti 
slalomski progi ni bilo možnosti za senza-
cionalen rezultat. Končali ste na 13. mestu.

Smuk mi je zelo dobro uspel. Po njem sem 
se približno deset minut veselil, bil zadovo-
ljen, a sem se zavedal, da sem šele na pol 
poti, da me čaka še slalomska vožnja, zato 
sem se moral hitro pripraviti nanjo. Malo 
sem se odmaknil, se sprostil. Treme ni bilo 
kljub dobremu izhodišču. Slalom sem dokaj 
dobro odpeljal, a proga več ni dopuščala, ko 

je bila že pošteno načeta. Tisi prvi so imeli 
še dobre pogoje, potem so bili le še slabši.

Vrnili ste se v domače okolje. Prespali 
vse skupaj. O čem zdaj razmišljate?

Zdaj že gledam nazaj in razmišljam o 
vsem. Tudi o tistih potezah, ki niso bile pra-
ve. Vse izkušnje bom v prihodnje poskusil 
popraviti in dobro izkoristiti. Mislim, da sem 
se kar veliko naučil. V prihodnosti bom lahko 
v kakšni podobni situaciji znal odreagirati.

Na Celjski koči ste bili po prihodu v do-
movino deležni lepega sprejema. Ste to 
pričakovali?

Zelo sem bil vesel, pričakoval pa nikakor 
nisem. Sprejem je odlično uspel. Sprva se je 
pripravljalo manjše presenečenje, na koncu 
pa je iz tega nastal velik dogodek. Zelo sem 
bil presenečen, koliko ljudi me je pričakalo.

Kakšni so načrti za prihodnost?
Zdaj potujemo na Norveško, kjer bosta dva 

smuka in superveleslalom. V supervelesla-
lomu si želim nadaljevati predstave, ki jih 
kažem že celotno sezono. Se pravi uvrstitev 
med najboljših dvajset. Bi pa rad tudi na obeh 
smukih dosegel točke. Pustimo se presenetiti.

MITJA KNEZ
Foto: osebni arhiv

Kegljačice Celja so v povratni tekmi če-
trtfinala evropske lige prvakinj premagale 
madžarsko ekipo Vasutas iz Budimpešte s 
5:3. S tem so nadoknadile poraz s prvega 
dvoboja na Madžarskem, osvojile osem set 
točk več od nasprotnic in se uvrstile na 
zaključni turnir najboljše četverice, ki bo 
med 31. marcem in 2. aprilom v Podbrezovi 
na Slovaškem.

Po zelo napeti in izenačeni povratni tek-
mi so Celjanke na koncu uspele zmagati z 
enakim rezultatom, kot so izgubile na prvi 
tekmi. V takšnem primeru odločajo o konč-
nem zmagovalcu iz obeh tekem dobljeni seti 
v vseh posameznih dvobojih. V tem elementu 
so bile varovanke trenerja Lada Gobca boljše 
z 28:20 (v Budimpešti je bilo 12:12, v Celju pa 
16:8 za gostiteljice). S to zmago so se Celjanke 
po enoletnem premoru ponovno uvrstile na 
finalni turnir najboljših štirih ekip v Evropi. 
Pred tem so na finalnem turnirju nastopile 
kar osemkrat zapored. »Naša velika želja je 
bila, da se po enem letu, ko nismo bili na 
zaključnem turnirju, tja spet uvrstimo. Lani 
zaradi poškodb ni šlo, tokrat je bilo drugače 
in zelo smo veseli. Bilo je zelo napeto, a naj-
pomembneje je, da nam je na koncu uspelo. 
Zdaj se ekipa spet sestavlja, in sicer po vseh 
poškodbah in boleznih. Verjamem, da bomo 

Černjulovi zmanjkali le trije 
centimetri

Maruša Černjul, ki prihaja iz celjskega Kladivarja, je na dvoranskem atletskem mi-
tingu v Lincolnu v ZDA, kjer študira, zmagala v skoku v višino in z 1,86 metra za tri 
centimetre zaostala za normo za dvoransko evropsko prvenstvo marca v Beogradu.

»Tekmovala sem iz krajšega zaleta in mislim, da sem pripravljena dodati dva koraka, s 
tem pa bom pridobila malo hitrosti, kar mi je manjkalo na naslednji višini, na 1,89 m. Moja 
tehnična in fizična pripravljenost se izboljšujeta in lahko sem optimistična,« je zadovoljno 
dejala Maruša Černjul. Slovenski rekorder in pav tako član celjskega Kladivarja

Luka Janežič je bil tretji na atletskem dvoranskem atletskem mitingu v Birminghamu v teku 
na 400 metrov. Tekel je 46,38 sekunde ter le za šest stotink zaostal za svojim državnim rekordom, 
ki ga je dosegel 12. februarja lani v Linzu. Janežič je v Birminghamu zaostal le za Čehom Pavlom 
Maslakom, dvakratnim zaporednim svetovnim in evropskim dvoranskim prvakom, in Lugue-
linom Santosom iz Dominikanske republike, srebrnim na olimpijskih igrah 2012 v Londonu.

MITJA KNEZ

Fantastično!
Gol Žvižeja v zadnji sekundi

Celjski rokometaši so z zmago proti evropskim klubskim prvakom poskrbeli, da je dvorano Zlatorog zajelo 
nepopisno veselje. Vzdušje na tekmi proti Kielcam je bilo tokrat izvrstno.

čakovali. »Čestitke Celju za 
predstavo, korektno tekmo 
in zmago. Celotno srečanje 
smo imeli pod kontrolo do 
zadnjih minut. Tu pa smo 
naredili nekaj napak, ki jih je 
Celje kaznovalo in zmagalo,« 
je bil kratek Uroš Zorman, ki 
je za goste dosegel tri gole, 
toliko kot Dean Bombač.

Boj za drugi del
Celjsko moštvo je vče-

raj zvečer odigralo zadnjo 

tekmo rednega dela sezone 
Seha lige, potem ko je gostilo 
Tatran Prešov. V prihodnjem 
krogu lige prvakov bo v so-
boto gostovalo pri makedon-
skem Vardarju iz Skopja, ki 
trenutno vodi v skupini B, 
nato bo odigralo še dve tekmi. 
Sprva v Zlatorogu z nemškim 
Rhein Neckarjem (2. marec) 
in nato v gosteh s hrvaškim 
Zagrebom (9. marec). »Ostati 
moramo mirni, na tleh. Ekipa 
še ni dosegla ravni, kakršno 

si želimo, nam bo pa veliko 
lažje delati po takšni zmagi. 
Fantje so zdaj doživeli poziti-
ven šok, na njem pa moramo 
graditi naprej, saj brez boja in 
borbe ne bomo zmagovali na 
tekmah samo zato, ker smo 
premagali Kielce. Samo tako 
bomo na koncu nagrajeni,« 
je pred odločilnimi tekmami 
dejal celjski trener Branko 
Tamše.

MITJA KNEZ
Foto: GrupA

Čater: »Prvenstvo je bilo 
delno uspešno«

Celjska koča je bila prizorišče sprejema Martina Čatra.

Rada Savić po sanirani poškodbi počasi prihaja v 
želeno formo.

Kegljačice spet na 
zaključnem turnirju

v tem mesecu do sklepnega turnirja formo še 
dvignili,« je po novem uspehu dejal Lado Go-
bec. V polfinalu bo nasprotnik glavni favorit 
turnirja in zdaj že večni rival Bamberg.

MITJA KNEZ, foto: SHERPA
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V soboto se bo s tekma-
mi 22. kroga začel spomla-
danski del nogometnega 
državnega prvenstva. Z 
nestrpnostjo že čakamo na 
obračune v prvi ligi, potem 
ko bomo do konca maja do-
bili odgovore na vsa vpraša-
nja: kdo bo državni prvak, 
katera moštva bodo igrala 
v Evropi in kdo bo zapustil 
prvoligaško druščino.

V Celju in Velenju se je 
med zimskim premorom 
zgodilo nekaj sprememb v 
igralskem kadru. Po prvem 
delu sezone sta vodilna Ma-
ribor in Olimpija. Celje je 
pred nadaljevanjem na pe-
tem mestu lestvice, Rudar 
je sedmi.

Veliko nejasnosti
Celjani so v pripravljalnem 

obdobju igrali toplo-hladno. 
V kakšnem stanju je prva 
ekipa Igorja Jovičevića, se bo 
videlo na začetku drugega 
dela sezone. Novinci v ekipi 
so Lovro Cvek, Adam Mit-
chell, Tomislav Barišić, Go-
ran Galešić, Ihor Koshman in 
Luka Belić. Z vsemi okrepi-
tvami je uvrstitev na mesta, 
ki peljejo v kvalifikacije za 
ligo Europa, nuja. Vse osta-
lo bo neuspeh. Tudi skupni 
znesek mesečnih plač za 
prvo ekipo je zdaj v primer-
javi s preteklimi sezonami in 
tudi z začetkom letošnje zelo 

velik. Člansko moštvo je za-
pustil Marin Glavaš, medtem 
ko bodo Jon Šporn, Matic 
Marcius, Mitja Križan in 
Tim Obrez minute nabirali 
drugje. Šporna, Marciusa in 
Križana je klub posodil na 
Ptuj k Dravi, Obreza pa v 
Ivančno Gorico. Projekt uve-
ljavljanja oziroma ponujanja 
priložnosti perspektivnim, 
predvsem mladim domačim 
igralcem, ki sta ga vpeljala 
nekdanji trener Celja Simon 
Rožman in prav tako nekda-
nji športni direktor Ambrož 
Krajnc, se kot kaže, na ža-
lost omenjenih nogometašev 
ter njihovih staršev in privr-
žencev celjskega nogometa, 
ne nadaljuje. Spomnimo, da 
je Jon Šporn pod taktirko 
Rožmana, ki je z moštvom 
dosegel drugo mesto, vpisal 
petnajst prvoligaških nasto-
pov, Matic Marcius pa je pod 
vodstvom trenerja Pevnika 
začel v udarni postavi prija-
teljskega obračuna s slovitim 
Celticom.

Kaj bo s 
predsednikom?
Nejasna je tudi prihodnost 

odličnega vratarja Matica 
Kotnika in napadalca Ma-
teja Podlogarja. Novo vod-
stvo kluba je namreč dalo 
članom prve ekipe v podpis 
nove pogodbe. A ne s klu-
bom, temveč z agencijo, ki jo 

NA KRATKO

Zmaga v derbiju
Celje: Hokejisti ECE Celje nizajo pozitivne 

rezultate v domačem prvenstvu. Tokrat so s 
6:4 premagali Triglav iz Kranja. Za domače 
je dvakrat zadel Nik Grahut, po enkrat pa so 
zadeli Rok Leber, Miha Mercina, Nik Peter in 
Aljaž Ogrizek. Zasedba trenerja Roka Rojška 
na lestvici ostaja vodilna. Celjani so včeraj 
gostovali pri ekipi Bleda.

Visok poraz
Tolmin: V 16. krogu državnega prven-

stva v futsalu je bil Dobovec visoko pora-
žen na gostovanju pri Puntarju. Gostitelji 
so zmagali s 4:0. Varovanci trenerja Andre-
ja Dobovičnika bodo jutri v predzadnjem 
17. krogu rednega dela sezone v domači 
dvorani v Rogatcu gostili Sevnico. Šesta 
Sevnica ima na lestvici 23 točk, toliko kot 
peti Dobovec.

Srebotnikova zmagovalno
Doha: Velenjska teniška igralka Katarina 

Srebotnik je skupaj z Američanko Abigail 
Spears osvojila WTA-turnir v Dohi z na-
gradnim skladom 776.000 dolarjev. Sloven-
sko-ameriška naveza je v finalu po uri in 
devetindvajsetih minutah ugnala ukrajin-
sko-kazahstansko dvojico Olga Savčuk – 
Jaroslava Švedova. Bilo je 6:3 in 7:6.

Po dvanajsti pokalni naslov
Celje: Celjske košarkarice so odpotovale v 

Sarajevo, kjer jih danes čaka tekma Jadran-
ske lige. Play Off bo nasprotnik varovank 
trenerja Damirja Grgića. Po vrnitvi Athlete 
čaka zaključni turnir pokalnega tekmovanja. 
Organiziral ga bo prav celjski klub. Polfinalni 
tekmi Ilirija - Triglav (16.00) in Athlete - Janina 
(18.30) bosta v dvorani Gimnazije Center - 
Celje v soboto, finale bo v nedeljo (18.45). 
Celjanke bodo lovile dvanajsti pokalni naslov.

(MiK)

Košarkarji Uniona Olimpije so prekinili 
več kot triletni post osvajanja lovorik. V 
finalu zaključnega pokalnega turnirja so 
v Domžalah po podaljšku premagali Krko 
s 86:81. Tako kot Zlatorog so tudi Hopsi 
izpadli v polfinalu pokalnega tekmovanja.

Polzelani so bili večino obračuna s Krko 
odlični, ko so nadzorovali srečanje in so pre-
pričljivo vodili, a jih je Krka ob koncu ujela 
in zmagala s 77:65. Še v zadnji četrtini se je 
zdelo, da Hopsov nič ne more ustaviti, ko 
je bila prednost lepa, moštvo razigrano, a 
je sledil preobrat. Jakob Čebašek in Ivan 
Držič sta v dresu Hopsov dosegla po 14 točk.

Zapravili dobljeno
Trener Polzelanov Boštjan Kuhar je bil po 

tekmi pričakovano zelo razočaran, tako da se 
je s sodniško trojko rokoval že deset sekund 
pred iztekom tekme, v prostorih domžalske 
dvorane pa je tako močno udaril, da si je 
porezal desno roko. Potem ko se je umiril, 
je dejal: »Krka je do zmage prišla predvsem 
po zaslugi dobrega meta v zadnji četrtini, 
ko so zadevali praktično vse, s čimer so po-
skušali. Pokazali smo, da se lahko kosamo 
z vsemi moštvi, žal pa tudi danes nismo bili 
na svojem maksimumu. Čebašek, ki je naš 
najboljši strelec, zaradi bolezni cel teden 
ni treniral, danes pa je bil pripravljen le za 
nekaj minut igre. Misli zdaj preusmerjamo 
nazaj v državno prvenstvo, kjer je želja, da 
bi se uvrstili v ligo za prvaka.« Polzelani so 
imeli v Domžalah izjemno podporo. Bučno. 
Na tribunah so imeli 70 glasnih navijačev. 
Jutri bodo v 19. krogu državnega prvenstva 
gostili Tajfun.

Stik le do polčasa
Povsem drugačna od obračuna Krke in 

Hopsov je bila tekma Laščanov in Ljubljan-
čanov. Ob polčasu sta bili ekipi izenačeni, v 

Celjski nogometaši po »Evropo«
V Celju nejasnosti glede financ, pogodb, predsednika …

Matic Marcius je še pred začetkom letošnje sezone proti slovitemu Celticu zelo dobro izkoristil priložnost, 
zatem bil v prvenstvu pomemben člen ekipe trenerja Roberta Pevnika, v zadnjem obdobju pa tako kot 
nekateri preostali domači nogometaši ni več v prvem planu strokovnega štaba.

vodi sicer bratranec trenerja 
Igorja Jovičevića, Predrag 
Jovičević. Nogometaši so 
pogodbo z agencijo morali 
podpisati, saj naj bi se jim 
drugače vrata celjskega klu-
ba zaprla. S tem se vsaj zaen-
krat ne strinjata prav Kotnik 

in Podlogar, zato se pojavlja 
vprašanje, ali bosta v pri-
hodnje do zdaj pomembna 
člena prve ekipe sploh še 
v načrtih vodstva kluba. Z 
vsem omenjenim dogaja-
njem se vedno bolj jasno ne 
strinjajo navijači Celja. A to 

še ni vse. Pred odhodom iz 
NK Celje naj bi bil tudi pred-
sednik kluba Stevan Đorđe-
vić. Slednjega naj bi želeli v 
klubu na hitro zamenjati, a 
ne najdejo naslednika, po-
tem ko so ponujeno predse-
dniško funkcijo že številni 

odklonili. V Celju torej v 
času, ko bi morali nestrpno 
čakati na prvenstvene tek-
me, vlada neugodno stanje. 
Ukrajinski vlagatelji denar-
ja v celjski klub po uradnih 
informacijah še niso vložili. 
Rumeno-modri pa so bili 
skoraj tri tedne na pripravah 
v Umagu, ko je bilo treba iz 
klubske blagajne vzeti skoraj 
45 tisoč evrov. Obljubljene 
novinarske konference, kjer 
bi predstavili dogajanje v 
klubu, ter konference pred 
začetkom drugega dela sezo-
ne v Celju niso pripravili. Za 
piko na i ima člansko moštvo 
še enega trenerja. Član Celja 
je postal tudi Yuriy Beno, 
42-letni nekdanji ukrajinski 
nogometaš. Tudi on prihaja 
iz kluba Karpaty, kjer se je 
spoznal s trenerjem Joviče-
vićem. V celjskem klubu so 
sicer trenerji, kot so Aljoša 
Sivko, Luka Gobec in ostali. 
A kot kaže, jih novi ljudje 
v klubu kljub vsem izku-
šnjam premalo cenijo. Vsi si 
želimo, da bi se krivulja na 
prav vseh področjih obrnila 
navzgor, a smo ob vseh do-
godkih zaskrbljeni, saj nam 
ni vseeno za klub, ki je tako 
kot Maribor in Gorica v prvi 
ligi vse od njenega obstoja. 
Celjani bodo v soboto gosto-
vali v Kopru.

MITJA KNEZ
Foto: SHERPA

Laščani in Polzelani obstali v polfinalu

Ramo Rizvić (z žogo) in ostali člani zasedbe Zlatoroga v polfinalu pokalnega tekmovanja proti Unionu 
Olimpiji niso imeli pravega dne.

nadaljevanju pa je Union Olimpija dala v pre-
stavo višje in na koncu zasluženo zmagala. 
Laščani niso bili pravi, manjkala je poveza-
nost, prava borbenost. »Čestital bi igralcem 
in strokovnemu štabu Uniona Olimpije za 
zasluženo zmago. V drugem polčasu so bili 
precej boljši tekmec in tako povsem zaslu-
ženo prišli do uvrstitve v finale. Pokazali so 
več želje, močnejši so pod košem, predvsem 

pa so danes igrali z več energije kot mi, kar 
je na koncu privedlo do takšnega razpleta,« 
je po porazu v polfinalu iskreno nasprotniku 
čestital laški strateg Aleš Pipan. Za Zlatorog 
je Jan Špan dosegel 16 točk. Laščane v ne-
deljo v Kopru čaka prvenstveni obračun z 
domačo Primorsko.

MITJA KNEZ
Foto: arhiv NT (SHERPA)
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CELJE d.o.o.Prometno in turistično podjetje, d. o. o.,
VABI V SVOJ KOLEKTIV NOVEGA SODELAVCA/-KO

VODJO TURISTIČNE AGENCIJE – M/Ž

Naloge in odgovornosti:
 načrtovanje, organiziranje in vodenje dela v turistični agenciji;
 trženje turističnih storitev, produktov in prevozov;
 spremljanje in analiziranje potreb tržišča;
 priprava poslovnih usmeritev dela turistične agencije;
 skrb za učinkovito turistično ponudbo;
 skrb in odgovornost za ekonomično in rentabilno poslovanje
 turistične agencije.

Ponujamo:
 delo v prijaznem delovnem okolju;
 dolgoročno zaposlitev;
 možnost osebnega in profesionalnega razvoja.

O pogojih za zasedbo, načinu in roku prijave lahko preberete na spletni 
strani http://www.izletnik.si/zaposlujemo/. Dodatne informacije lahko 

kandidati/-ke pridobijo tudi na telefonskih številkah: 
03 425 34 36  oz.  051 362-140.

MALI OGLASI / INFORMACIJE

Naročniki Novega tednika boste lahko naročniške ugodnosti za leto 
2017 – 4 male oglase v Novem tedniku do 10 besed in 2 čestitki s 50-od-
stotnim popustom na Radiu Celju – izkoristili izključno s svojo naročniško 
kartico ali naročniško položnico in s svojim osebnim dokumentom.

Naročniške bonitete, ki niso prenosljive, lahko koristijo samo naroč-
niki Novega tednika, ki imajo poravnane svoje obveznosti.

Neizkoriščene ugodnosti se v naslednje leto ne prenašajo.
Uredništvo NT&RC

MOTORNA 
VOZILA

PRODAM

MERCEDES benz unimog 406, letnik 1981, 
registriran, starodobnik, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 800-713.
� 333

PEUGEOT 807 2.0 HDI, letnik 2006, 
22.8000 km, temno moder, 7 sede-
žev, vreden ogleda, prodam. Cena po 
dogovoru. Kličite samo resni. Telefon 
031 714-196.� p

KUPIM

OSEBNO vozilo od letnika 1998 naprej, 
celo, poškodovano ali v okvari, za 
lastno uporabo, kupim. Telefon 031 
783-047.� 59

STROJI

PRODAM

ČELNI nakladalec za traktor Universal, 
hidravlični dvig za Sip spider 350 ter 
vile za bale, enojne in dvojne, prodam. 
Telefon 041 999-910.� p

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Torpedo, Što-
re, Univerzal ali Tomo Vinkovič, letnik 
in model nista pomembna, ter ostalo 
kmetijsko mehanizacijo kupim. Telefon 
031 562-809.� p

RABLJENO tračno žago za razrez kosti 
kupim. Telefon 041 233-189.� 344

POSEST

PRODAM

CELJE. Prodamo enostanovanjsko moder-
no zasnovano dobro ohranjeno hišo. 
Cena po dogovoru. Telefon (03) 548-
5424.� 238

HIŠO, letnik 1985, v Šentvidu pri Grobel-
nem, novo naselje, 127 m² stanovanj-
ske površine, k + p + m, obnovljeno, 
zemljišče 839 m², velik vrt, 200 m od 
glavne ceste, prodam. Telefon 041 
560-539.� 252

PISARNO v Celju, velikost 30 m², Razvojni 
center, zelo ugodno prodamo. Telefon 
070 499-499.� 280

BIVALNI vikend s fasado Demit in pokrito 
z bobrovcem, v Dramljah, asfalt do 
objekta, prodam za 49.000 EUR. Te-
lefon 051 647-199.� 329

NOVEJŠO 4-stanovanjsko opremljeno 
hišo s posebnim vhodom, 5 km od 
avtoceste Ljubljana–Maribor, ugodno 
prodam zaradi bolezni. Cena, ogled po 
dogovoru. Telefon 041 473-283.�322

ODDAM

OPREMLJEN gostinski lokal v obratovanju, 
v okolici Rogaške Slatine, Kristan Vrh 
48, oddam. Telefon 031 755-379.�323

STANOVANJE

PRODAM

DVOSOBNO stanovanje v pritličju, v Celju, 
prodam. Telefon 041 868-291.� 313

ODDAM

GARSONJERO, 1. nadstropje, oddam v 
najem v ulici Pod gabri 1 v Novi vasi. 
Telefon 031 416-236.� 315

KRISTAN Vrh 48. Oddam dve opremljeni 
stanovanji (60 in 37 m²). Telefon 031 
755-379.� 323

TRISOBNO opremljeno stanovanje v centru 
Celja oddam. Nova kuhinja, prenovlje-
na kopalnica, 3. nadstropje, brez dvi-
gala, 3-mesečna varščina, cena 350 
EUR. Telefon 041 788-610.� p

ŽIVALI

PRODAM

KOKOŠI nesnice jarkice, rjave barve, pred 
nesnostjo, prodamo, pripeljemo na 
dom. Telefon 070 545-481.� p

PRAŠIČE, od 30 do 200 kg, prodamo. 
Zbiramo naročila za breje svinje mla-
dice. Možna dostava (domača hrana). 
Telefon 031 311-476.� p

DVA prašiča, težka 150 in 200 kg, po 1,50 
EUR in prašiče, težke 50 kg, prodam. 
Telefon 041 708-978.� 288

PRAŠIČE, težke od 110 do 140 kg, mesni 
tip, ugodno prodamo. Možna tudi do-
stava. Telefon 041 455-732.� 291

KOKOŠI nesnice, mlade, grahaste, rjave, 
črne, štajerke, prodamo. Ob nakupu 
10 kokošk podarimo petelina. Živali so 
redno cepljene in nimajo odščipnjenih 
kljunov, zato so primerne za kmečko 
rejo. Na zalogi so tudi beli težki piščan-
ci za dopitanje. Kmetija Lešer, Lopata 
55, Celje, telefon 031 461-798, 041 
763-800, 051 379-031, (03) 5471-
244.� p

BIKCA simentalca, 180 kg in telico za za-
kol ali nadaljnjo rejo, težko 480 kg, 
prodam. Telefon 031 836-735.� 316

TELICO, brejo 8 mesecev, prodam. Telefon 
041 930-116.� Š�113

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Vzreja nesnic Tibaot, telefon 
(02) 582-1401.� n

TELICO ls, brejo v 8. mesecu, teličko ls, 
staro 3 mesece in kunce za zakol ali 
nadaljnjo rejo, prodam. Telefon (03) 
781-7304.� 300

TELIČKO simentalko, težko 230 kg, staro 6 
mesecev, prodam za 520 EUR. Telefon 
041 914-286.� 308

BIKCA simentalca, težkega 170 kg, pro-
dam. Telefon 031 823-820.� 327

PRAŠIČE, težke 70 kg, prodam. Telefon 
070 556-695.� 326

DVE telički simentalki, stari 14 dni in 3 
mesece, prodam. Telefon 031 840-
282.� 330

BIKCA simentalca, 160 kg, prodam. Tele-
fon 041 324-256.� 331

KRAVO simentalko, brejo 5 mesecev, 
petega teleta, prodam. Telefon 041 
734-078.� 337

BIKCA simentalca, starega 7 mesecev, 
prodam. Telefon 041 734-078.� 337

VEČ petelinov prodam. Telefon 031 731-
350.� 341

DVA bikca simentalca, težka 280 kg, stara 
6 mesecev, prodam. Telefon 041 233-
973.� 342

KUPIM

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223.� p

DEBELE in suhe krave in telice, plačilo 
takoj + davek, kupim. Telefon 041 
653-286.� Š�150

TELIČKO simentalko, staro 3 mesece, ku-
pim. Telefon 051 470-362.� L�29

TELICE za nadaljnjo rejo, težke približno 
200 kg, kupim. Telefon 041 324-989.
� 340

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

VINO, belo, rdeče, modra frankinja, pro-
dam. Ugodna cena, možna dostava. 
Telefon 041 382-735.� p

SENO v kockah, v Doblatini, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 577-4023.�318

SENO v kockah, v okolici Laškega, količina 
in cena po dogovoru, prodam. Telefon 
031 341-189.� 319

SENO in otavo v rinfuzi in kocke prodam. 
Okolica Šentjurja. Telefon 041 518-
421.� 336

SVEŽO, čisto svinjsko mast in mast z ocvir-
ki (ročno rezano), ekološka pridelava, 
prodam. Telefon 030 372-678.� 345

OSTALO

PRODAM

NA farmi Roje pri Šempetru prodajamo 
vsak delavnik rjave jarkice na začet-
ku nesnosti, dnevno sveža jajca in vse 
vrste visokokakovostne perutninske 
krme. Sprejemamo naročila za eno-
dnevne in 5-tedenske piščance za do-
pitanje. Telefon (03) 700-1446.� 124

SLADKO seno in otavo v rinfuzi in par »kši-
rov« v kompletu z vajeti in uzdami, 
prodam. Telefon 031 733-965.� 259

SENO 3. košnje, spravljeno na grablje, 
moko bele koruze in šrotar brez mo-
torja prodam. Telefon 070 612-705.
� 317

NARAVNO sušeno koruzo in pšenico, tehn-
tnico Libela, 300 kg, dvobrazdni plug 
Slavonec, Kosilnico Bcs 127 in tračni 
obračalnik Sip prodam. Telefon 041 
261-676.� 346
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Leto dni že v grobu spiš, 
v naših srcih še živiš. 
Ni ure, dneva in noči, 

povsod si v srcu z nami ti. 
Solza, žalost, bolečina 

te zbudila ni, 
ostala je praznina, 

ki hudo boli.

V  S P O M I N

Mineva leto žalosti, kar nas je zapustila naša draga

DIANA KVEDER 
WAHIBI

Vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njenem grobu, 
ji prinašate cvetje in prižigate svečke, iskrena hvala.

Vsi njeni
298

Tako kot reka 
v daljavo se zgubi, 

odšel si tiho, brez slovesa, 
za seboj pustil si spomin 

na naša skupna leta. 
Le srce in duša vesta, 

kako boli, 
ko te več med nami ni.

V  S P O M I N

Mineva leto žalosti, kar nas je zapustil naš dragi mož, 
oče, tast in stari ata

ALOJZ ROZMAN
iz Kostrivnice pri Kalobju 
(27. 8. 1940 – 17. 2. 2016)

Radi bi se zahvalili vsem, ki z lepo mislijo postojite 
ob njegovem grobu ter mu prinašate cvetje in sveče.

Iskrena hvala vsem.

Žalujoči vsi njegovi
311

Ljuba mama, tvoja velika 
ljubezen do nas otrok 

ti je dala notranjo moč, 
da si lažje prehodila 

svojo težko življenjsko pot.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi drage 
mame, stare mame, 

babice in tašče

JUSTINE VODIŠEK
iz Jakoba pri Šentjurju 
(8. 4. 1929 – 9. 2. 2017)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sose-
dom, prijateljem, znancem, sodelavcem Upravne 
enote Šentjur pri Celju in Občine Šentjur za izražena 
pisna in ustna sožalja, darovano cvetje, sveče in sve-
te maše ter spremstvo na njeni zadnji poti. Iskrena 
hvala Marjani Horjak za večletno pomoč na domu, 
gospodu župniku Petru Orešniku za lepo opravljen 
cerkveni obred, pogrebni službi Žalujka, pevcem, 
vrtnariji Valner ter Bernardi in Pavliju Zupancu za 

ganljive besede ob slovesu.
Vsem še enkrat iskrena in nepozabna zahvala.

Žalujoči vsi, ki smo jo imeli radi.
331

Z A H VA L A

V 90. letu smo izgubili dra-
gega moža, očeta in dedija

Ob boleči izgubi se zahvaljujemo sorodnikom in 
vsem, ki so darovali sveče in ga pospremili na nje-

govi zadnji poti.

Žalujoča: žena Dragica in sin Jože z družino
334

JOŽETA 
JANEŽIČA
iz Šaranovičeve ulice 6 b 

v Celju, 
nazadnje je bival v domu 

Ob Savinji v Celju.

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 

a nate spomin bo večno 
ostal.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi dragega 
moža, očeta, tasta, brata, 
strica, soseda in prijatelja

BLAŽA LOKOŠKA
iz Lahomnega 82 pri Laškem 

(9. 1. 1933 – 6. 2. 2017)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri-
jateljem in znancem, ki ste nam v težkih trenutkih slovesa 
stali ob strani, kakor koli pomagali, izrazili ustno in pisno 
sožalje in besede tolažbe. Hvala vsem za darovane sveče, 
svete maše in darove za cerkev. Hvala gospodu župniku 
Roku Metličarju za lepo opravljen obred, Petri Šuster in 
Petru Ojsteršku za ganljivo napisane in izrečene besede 
slovesa, trobentačema Simonu in Leonu za odigrano Tiši-
no, pevcem in pogrebni službi Komunale Laško. Posebna 
zahvala osebju Zdravstvenega doma Laško in Centra za 
socialno delo Laško za lajšanje bolečin, skrb in nego v 

zadnjih dneh njegovega življenja.
Hvala vsem in vsakemu posebej, ki ste ga v tako velikem 

številu pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči vsi njegovi
L 32

Kogar imaš rad, 
nikoli ne umre, 

le daleč je …

Z A H VA L A

Zapustila nas je 
naša draga

ŠTEFANIJA MAČEK
iz Spodnje Rečice 20 pri Laškem 

(18. 12. 1939 – 25. 1. 2017)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izražena sožalja ter darovano 
cvetje, sveče in svete maše. Posebna hvala gospodu de-
kanu Roku Metličarju za lepo opravljen cerkveni obred, 
govorniku Matjažu Piklu za besede slovesa, pevcem za 
odpete žalostinke, trobentaču za odigrano Tišino, soseda-
ma Darinki in Marici za nošenje križa in luči ter Komunali 

Laško za organizacijo pogreba.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči vsi njeni
L 33

Vsi bomo enkrat zaspali, 
v miru počivali vsi, 

delo za vedno končali, 
v hišo očetovo šli.

V  S P O M I N

Mineva deset let, 
kar si odšel od nas,

ALOJZ CENTRIH
iz Topolovega pri Zagorju 
(14. 6. 1936 – 24. 2. 2007)

Za vso dobroto hvala ti, v naših srcih boš ostal do 
konca dni.
Vsi tvoji

339

Poroke
Celje
Poročili so se: Zorica KI-

DRIČ iz Rogaške Slatine in 
Gorazd LIPNIK iz Žalca, Mo-

Žalec
Umrli so: Barbara STRO-

PNIK iz Celja, 87 let, Ga-
briela BREŠAR iz Rakovelj, 
90 let, Zofija ŽNIDARŠIČ iz 
Dolenje vasi, 86 let, Pavla 
VODLAK iz Zg. Gorč, 89 let, 
Brigita TAJNŠEK iz Podvina 
pri Polzeli, 75 let, Miran MLI-
NAREK iz Žalca 32 let.

Mozirje
Umrli so: Marija ERMENC 

z Ljubnega ob Savinji, 89 let, 
Jožef FALE s Spodnje Reči-
ce, 63 let, Marija BLEKAČ 

iz Spodnjih Pobrežij, 80 let, 
Florjan REMIC iz Vologa, 70 
let, Ana FALE iz Spodnjih 
Kraš, 91 let, Marija RAJTER 
iz Florjana pri Gornjem Gra-
du, 88 let, Andrej TRATNIK 
iz Potoka, 86 let, Marija SLA-
TINŠEK iz Gornjega Grada, 
87 let.

Velenje
Umrli so: Neža MRA-

VLJAK iz Velenja, 90 let, 
Bogomir DOLINŠEK iz Vele-
nja, 73 let, Terezija JAKOP iz 
Velenja, 85 let.

vester TKALEC iz Šempetra, 
62 let, Alojzij HORVAT iz 
Celja, 86 let, Anton PLAZAR 
iz Šmartinskih Cerkovc pri 
Velenju, 81 let.

Laško
Umrli so: Zofija KNEZ iz 

Lož, 86 let, Blaž LOKOŠEK 
iz Lahomnega, 84 let, Karel 
SELIČ iz Curnovca, 87 let, 
Marija Ana HORVATIČ iz 
Celja, 90 let.

Šentjur pri Celju
Umrli so: Julijana KLE-

MENČIČ iz Dol, 96 let, Ma-
tilda IVANUŠA iz Šentjurja, 
92 let, Ida PUCELJ iz Šen-
tjurja, 90 let, Ana KOPRIVC 
s Proseniškega, 65 let, Ma-
rija ZAPUŠEK iz Vezovja, 
85 let.

nika DUH iz Celja in Stani-
slav HREN iz Laškega.

Šentjur
Poročila sta se: Marina 

RAČIĆ in Sandi BOŽIĆ, oba 
iz Avstrije.

Smrti
Celje
Umrli so: Jožef JANEŽIČ 

iz Celja, 90 let, Ljudmila TO-
VORNIK iz Laškega, 91 let, 
Stanko KOVAČ iz Šentjanža 
nad Štorami, 72 let, Marta 
VEBER iz Celja, 84 let, An-
ton VIDEC iz Lokovine pri 
Dobrni, 76 let, Karl ROBIČ 
iz Celja, 75 let, Karl ZAKOV-
ŠEK iz Prekorja, 73 let, Jožef 
VREČKO iz Celja, 71 let, Sil-

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi sestre, 
svakinje in tete

ANE 
KUGLER

iz Gotovelj

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom in 
znancem za izražena sožalja ter darovane sveče in 
svete maše. Hvala gospodu župniku Branku Zemlja-
ku za slovo in lepo opravljeno sveto mašo. Hvala 
osebju doma Zimzelen iz Topolšice, pogrebni službi 

Ropotar, pevcem in JKP Žalec.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči vsi njeni
p

BUKOVA metrska ali kratko nažagana 
drva ugodno prodam. Možna tudi 
dostava. Telefon 051 614-316. p

LETNE pnevmatike Michelin, z originalnimi 
jeklenimi platišči Peugeot, 175/65/
R14, letnik 2016 (dot 0416), kupljene 
septembra 2016, vožene dva meseca, 
skoraj nove, prodam v kompletu za 
250 EUR. Telefon 070 735-389. 328

TELICO za zakol in travnik, velikost 651 
m², Grobelno, prodam. Telefon 068 
626-816. 343

DRVA, dolga v hlodih, bukev in hrast, z 
dostavo, prodam. Telefon 040 211-
346. p

KOSILNICO Bcs, z Acme motorjem in no-
vim vplinjačem prodam ali menjam 
za pašno kravo. Prodam tudi teličko 
simentalko, težko 235 kg ali menjam 
za pašno kravo z doplačilom. Telefon 
041 233-189. 344

ZMENKI

ZAPOSLITEV
IŠČEMO osebo z izkušnjami za delo v sti-

mulativnem kolektivu mladih v baru 
Pišek na Lopati 17 v Celju. Zainteresi-
rani, pokličite telefonsko številko 041 
945-118. p

RAZNO
GRADITELJI, pozor! Po ugodnih cenah 

izdelujem peči in bojlerje za central-
no ogrevanje. Garancija za peči je 5 
let. Tone Aplenc, s. p., Prekorje 29 a, 
telefon 541-5011, 041 531-976. 294

IZVAJAMO posek, spravilo in odkup vseh 
vrst lesa. Telefon 040 211-346. Sima 
les, Zagorje 31, Lesično. 275

PO konkurenčni ceni polagamo vse vrste 
parketa z brušenjem in lakiranjem, 
toplih podov, vinilnih plošč, itisonov, 
keramike in ostalih talnih, stenskih 
in stropnih oblog. Šalamon, d. o. o., 
Gomilsko 80 a, telefon 041 377-620.
 152

SENO in otavo v rinfuzi prodam. Kupim 
traktor, 40 do 70 KS, okolica Slivniške-
ga jezera. Telefon 030 419-790. 332

IŠČEM žensko, ki bi v zameno za pomoč v 
gospodinjstvu imela v hiši brezplačno 
stanovanje in hrano. Imejte do 65 let. 
Lahko postaneva prijatelja. Pisne po-
nudbe na Novi tednik pod šifro CELJE 
JE LEPO. 321

UREJEN moški, upokojen, star 66 let, pre-
skrbljen, celjsko območje, želi spoznati 
žensko, ki vozi avto. Želim prijateljico, 
s katero bova hodila v toplice. Možna 
resna zveza. Telefon 041 524-902.
 321



22 Št. 8, 23. februar 2017

KINO VELENJE

NAPOVEDNIK

TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

90.6 95.1 95.9 100.3 MHz

Kino
CINEPLEXX

Po slovensko s 
Katrco

TUJA LESTVICA
 1. ED SHEERAN - SHAPE OF YOU (4)
 2. JP COOPER - SEPTEMBER

SONG (4)
 3. CHAINSMOKERS – PARIS (3)
 4. LIFE OF DILLON - SEX FOR

BREAKFAST (2)
 5. COLDPLAY – EVERGLOW (5)
 6. ZARA LARSSON - I WOULD

LIKE (6)
 7. JAMIROQUAI – AUTOMATON (2)
 8. KINGS OF LEON - FIND ME (3)
 9. DEPECHE MODE - WHERE’S

THE REVOLUTION (1)
 10. TOKIO HOTEL - WHAT IF (1)

DOMAČA LESTVICA
 1. XEQUTIFZ – PAZI, DA BO PRAV (6)
 2. NINA PUŠLAR FEAT. JAN

PLESTENJAK - TEBE IMAM (2)
 3. ŠANK ROCK - NEKAJ VEČ (3)
 4. NEISHA - MARILYN MONROE
 5. SWEETSOLOGY - POIŠČI

NAVDIH (2)
 6. BOHEM - BALADA O NJEJ (1)
 7. DREVORED - ONA MIRNO SPI (4)
 8. MONOLITS - ROKA V ROKI (3)
 9. FLIRRT – KRISTINA (1)
 10. PETER LOVŠIN IN BIG FOOT 

MAMA - TI LAHKO

PREDLOGA ZA TUJO
LESTVICO:
KATY PERRY - CHAINED TO THE 
RHYTHM
JAMES BLUNT - LOVE ME BETTER

PREDLOGA ZA DOMAČO
LESTVICO:
PLIŠ - RAJ
CLEMENS - TOK TI SEDE

Lestvico 20 vročih lahko poslušate 
vsako soboto ob 18. uri. Za svoje 
najljubše skladbe lahko glasujete na 
spletni strani www.radiocelje.com.

20 vročih
Radia Celje

 1. Stanka Kovačič: Prinesi mi rože
 2. Beneški fantje: Rdeči cvet
 3. Ans. Bratov Avsenik: Žalostna 

deklica
 4. Ans. Alojza Grnjaka: Na kolinah
 5. Ans. Lojzeta Slaka: Deželica sonca 

in grozdja

ČETRTEK,
23. februar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 
10.00 Novice, 12.00 Novice, 
12.15 Odmev, 14.00 Regij-
ske novice, 14.10 Kalejdo-
skop, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Odmev – pono-
vitev, 19.00 Novice, 19.15 
Kalejdoskop – ponovitev, 
24.00 SNOP (Radio Celje)

PETEK, 24. februar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 2. 
jutranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.40 melodiji te-

dna (slovenska, tuja), 8.45 
Poročilo PU Celje, 10.00 No-
vice, 11.15 Radi ste jih po-
slušali, 12.00 Novice, 12.15 
Od petka do petka, 13.00 
Kulturni mozaik, 14.00 Re-
gijske novice, 14.15 Rušimo 
tabuje, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Poglejte v zvez-
de z Gordano in Dolores, 
19.00 Novice, 19.15 Gosti-
mo gostoljubnega glas-
benega gurmana, 24.00 
SNOP (Radio Murski val)

SOBOTA,
25. februar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 2. 
jutranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.45 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja), 9.15 
Otroški radio, 10.00 Novice, 
10.15 Rušimo tabuje, pono-
vitev, 11.00 Kulturni mozaik, 
11.20 Kuhajmo skupaj, po-
novitev, 12.00 Novice, 12.15 
Tedenski osir, 14.00 Regij-
ske novice, 14.15 Gostimo 
gostoljubnega glasbenega 
gurmana, ponovitev, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogod-
ki in odmevi RaSlo, 17.00 
Kronika, 17.45 Melodiji te-
dna (slovenska, tuja),18.00 
Lestvica - 20 vročih Radia 
Celje, 19.00 Novice, 24.00 
SNOP (Radio Celje)

NEDELJA,
26. februar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
9.10 Luč sveti v temi, 10.00 
Novice, 10.10 Znanci pred 
mikrofonom, Mateja Pozeb, 
11.15 Tedenski osir – pono-
vitev, 12.00 Novice, 13.00 
Čestitke in pozdravi, 18.00 
Pesem slovenske dežele, 
24.00 SNOP (Radio Celje)

PONEDELJEK,
27. februar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-

mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 9.15 
Predstavitev skladb za me-
lodije tedna, 10.00 Novice, 
10.15 Ponedeljkovo špor-
tno dopoldne, 12.00 No-
vice, 12.15 Vaš zakaj, naš 
zato, 13.00 Kulturni moza-
ik, 13.15 Izbiramo sklad-
be tedna, 14.00 Regijske 
novice, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Znanci pred mi-
krofonom, Mateja Pozeb, 
ponovitev, 19.00 Novice, 
19.15 Katrca, 24.00 SNOP 
(Radio Ptuj)

TOREK,
28. februar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
5.40 Domača melodija te-
dna, 6.00 Novice in poro-
čilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.40 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 8.45 Poročilo PU 
Celje, 10.00 Novice, 12.00 
Novice, 12.15 Male živa-
li, velike ljubezni, 13.00 
Kulturni mozaik, 14.00 
Regijske novice, 14.15 Go-
spodarski utrip regije, 
15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 17.45 Me-
lodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Strokovnjak 
svetuje, 19.00 Novice, 
19.15 Male živali, velike 
ljubezni, ponovitev, 24.00 
SNOP (Radio Ptuj)

SREDA, 1. marec

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
5.40 Domača melodija te-
dna, 6.00 Novice in poro-
čilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.40 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 8.45 Poročilo PU 
Celje, 10.00 Novice, 10.15 
Kuhajmo skupaj, 11.15 
Zeleni val, 12.00 Novice, 
13.00 Kulturni mozaik, 
13.20 Mali O – pošta, 13.30 
Mali O – klici, 14.00 Regij-
ske novice, 14.15 Poudar-
jeno, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 16.20 Filmsko pla-
tno, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (sloven-
ska, tuja), 18.00 Pop čvek, 
19.00 Novice, 19.15 Zeleni 
val, ponovitev, 24.00 SNOP 
(Radio Ptuj)

D O G O D K I
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PONEDELJEK,
27. februar,

ob 17.30

 SREDA,
1. marec,
ob 17. uri

KNJIŽNICA PRI MIŠKU KNJIŽKU
Gledališka predstava Potepuška jopica
V izvedbi gledališèa Èaramesto

PONEDELJEK,
27. februar,

ob 17. uri

KNJIŽNICA VOJNIK
Pravljiène dogodivšèine s
pravljièarko Mileno

ÈETRTEK,
23. februar,

ob 17. uri

foto: 
Rajko Vodišek

NE
SPREGLEJTE!

LEVSTIKOVA DVORANA
Stoji tam beli grad...
Predava Alenka Weber 

GLASBA-FILM

ÈETRTEK,
23. februar,

ob 10. uri

ÈETRTEK,
2. marec,
ob 10. uri

Nova spletna stran Osrednje knjižnice Celje
www.knjiznica-celje.si

ÈETRTEK,
2. marec,
ob 18. uri

LEVSTIKOVA DVORANA
Z branjem do zvezd
Gost bo Evald Flisar 

KNJIŽNICA PRI MIŠKU KNJIŽKU
Pravljièna ura za najmlajše
za otroke do 3. leta starosti

KNJIŽNICA PRI MIŠKU KNJIŽKU
Pravljièna ura za najmlajše
za otroke do 3. leta starosti

Z BRANJEM DO ZVEZD 2017
6. bralna znaèka za odrasle

NE
SPREGLEJTE!

Predstavitev procesa prisotnosti
in knjige Michaela Browna
Pogovor vodi Romana Strašek

Kulturne 
prireditve
ČETRTEK, 23. 2.

18.00 Galerija Velenje
Na čaju s slikarjem 
Arjanom Preglom
pogovor bo vodila Milena 
Koren Božiček

19.00 Kino Velenje
Igor Bezget, solo kitara
koncert

19.30 Narodni dom Celje
Vesperae musicae
koncert ob 20-letnici 
umetniškega poustvarjanja 
Pie Brodnik; ob 19.00 
pogovor z umetnico

19.30 SLG Celje
William Shakespeare: 
Romeo in Julija
abonma Četrtek večerni 
in izven

19.30 Krčma TamKoUčiri Celje
Tadej Toš: Freestyle 
Comedy
stand up impro

Spored od 23. 2. do 1. 3.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Anina provizija – kriminalka, 
drama
od četrtka do srede: 19.40
Dežela La La – muzikal, kome-
dija
četrtek, petek, nedelja, ponede-
ljek, torek, sreda: 20.40
John Wick 2 – akcijski, triler
četrtek, petek, nedelja, ponede-
ljek, torek, sreda: 18.30, 20.50
sobota: 18.30, 20.40
Krogi – grozljivka
od četrtka do srede: 18.40
Lego Batman fi lm – animirani, 
sinh.
od četrtka do srede: 15.20, 17.30
Lego Batman fi lm – animirani, 
sinh., 3D
četrtek, petek, sobota, nedelja: 
13.50, 16.00
ponedeljek, torek, sreda: 16.00
Manchester by the Sea – drama
od četrtka do srede: 21.10
Maša in Medved: Nove avantu-
re – animirani, sinh.
četrtek, petek, sobota, nedelja: 
13.30, 14.20, 15.00, 15.45, 16.30, 
17.10
ponedeljek, sreda: 15.45, 16.30, 
17.10
torek: 16.30, 17.45
Petdeset odtenkov teme – dra-
ma, erotični
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.00, 19.10, 20.20, 
21.00, 21.30
petek, sobota: 18.00, 19.10, 
20.20, 21.00, 21.30, 22.40
Pr' Hostar – kmedija, satira
od četrtka do srede: 17.00
Rusalka (2017) – opera
sobota: 18.55
Snežna kraljica 3: Ogenj in led 
– animirani, sinh.
četrtek, petek, sobota, nedelja: 
13.40, 15.30, 17.20
ponedeljek, sreda: 15.30, 17.20
torek: 16.50
T2: Trainspotting – drama, ko-
medija
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.20
petek: 18.20, 21.45
sobota: 21.45
Udari kot dedec – komedija
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.10, 20.10
petek, sobota: 18.10, 20.10, 22.05
Vrabček Richard – animirani, 
pustolovski, sinh.
četrtek, petek, sobota, nedelja: 
14.50, 16.40
ponedeljek, torek, sreda: 16.40
Zapoj – animirani, sinh.
četrtek, petek, sobota, nedelja: 
14.00, 16.10
ponedeljek, torek, sreda: 16.10
Zapoj – animirani, sinh., 3D
četrtek, petek, sobota, nedelja: 
14.40
xXx: Reaktiviran – akcijski
od četrtka do srede: 19.00

ČETRTEK in PETEK
18.00 in 20.00 Festival gorni-
škega fi lma
SOBOTA
18.00 Manchester by the Sea – 
drama
20.15 T2: Trainspotting – ko-
mična drama
NEDELJA
18.00 T2: Trainspotting – dra-
ma, komedija
20.00 Samo konec sveta – dra-
ma
PONEDELJEK
19.00 Dežela La La – komedija, 
drama, muzikal

PETEK
20.15 Miles Davis – biografska 
glasbena drama
22.00 John Wick 2 – akcijski 
triler
SOBOTA
18.00 Snežna kraljica 3: Ogenj 
in led – animirana avantura, sinh.

19.45 John Wick 2 – akcijski 
triler
20.00 Neruda – biografska dra-
ma
21.45 Dežela La La – komedija, 
drama, muzikal
NEDELJA
16.00 Snežna kraljica 3: Ogenj 
in led – animirana avantura, 
sinh.
18.00 John Wick 2 – akcijski 
triler
19.00 Neruda – biografska dra-
ma
20.15 Dežela La La – komedija, 
drama, muzikal
PONEDELJEK
17.30 Dežela La La – komedija, 
drama, muzikal
20.00 Manchester by the Sea– 
drama

20.00 Celjski dom
Bunderla & Godler šov
KD Špas teater

20.30 Max Klub Velenje
Sachal Vasandani Group 
(ZDA, Slovenija, Srbija)
koncert v sklopu Kreativne 
jazz klinike Velenje

PETEK, 24. 2.

17.00 Kulturni center Rogaška 
Slatina
Take pustne
cirkuško-čarobna 
predstava za otroški 
abonma in izven

18.00 Župnijska cerkev sv. 
Jerneja Vojnik
In spiritu canticum
festival malih vokalnih 
skupin; gostje: Zbor 
Slovenske fi lharmonije, 
moški sestav

18.00 Kulturni dom Rogatec
Agatha Christie
gledališka predstava; vstop 
prost

19.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Bralna značka za odrasle
pred podelitvijo ogled 
gledališke predstave Gajaš 
arestant, monodrama; igra 
Vlado Novak

19.30 Gledališče Zarja Celje
Feđa Sehović: Balerine, 
kurbe, vojakinje
komedija v izvedbi 
gostujoče dramske skupine 
Kud France Prešeren Vojnik

19.30 SLG Celje
William Shakespeare: 
Romeo in Julija
abonma Petek večerni in 
izven
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Podjetje NT&RC, d.o.o. opravlja časopisno-založni-
ško, radijsko in agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.

Direktorica: Anica Šrot Aužner

Naročnine: Vera Gmajner. Telefon: (03) 4225 171. 
Sprejem naročnin po e-pošti: vera.gmajner@nt-rc.si
Mesečna naročnina je 9,50 EUR. Za tujino je letna 
naročnina 228 EUR. Številka transakcijskega računa 
pri Abanki d.d. Ljubljana: SI56 0510 0801 5262 360. 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

Tisk: Delo, d.d., Tiskarsko središče, Dunajska 5, 
direktor: Bogdan Romih. Novi tednik sodi med pro-
izvode, za katere se plačuje 9,5% davek na dodano 
vrednost.

NOVI TEDNIK
Odgovorna urednica: mag. Marjetka Raušl Lesjak
Namestnica odg. ur.: Tatjana Cvirn
Oblikovanje: Minja Bajagič
Računalniški prelom: Igor Šarlah, Andreja Balja
Fotografija: SHERPA, GrupA
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si
E-mail tehničnega uredništva: tehnika.tednik@nt-rc.si

RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Bojana Avguštinčič
Namestnik odg. ur.:  Robert Gorjanc
E-mail: radio@nt-rc.si
E-mail v studiu: info@radiocelje.com

UREDNIŠTVO
Barbara Gradič Oset, Janja Intihar, Brane Jeranko, 
Lea Komerički, Saška T. Ocvirk, Špela Ožir, Eva 
Popovič, Tina Strmčnik, Simona Šolinič, Dean Šuster
Tajnica uredništva: Tea Podpečan
Lektorica: Tanja Drolec

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.

Marketing: Marjan Brečko, Simona Brglez,
Eva Javoršek, Vesna Lejič Mlakar, Bojan Pilih, 
Kristina Šuhel, Klavdija L. Tomažič

Telefon: (03) 42 25 100

Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511

Sprejem oglasov po elekt. pošti: agencija@nt-rc.si

19.30 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Cucki
komedija, Mestno 
gledališče Ptuj, za 
gledališki abonma torek 
in izven

19.30 Hotel Evropa
Isaac Palma, finalist šova 
Slovenija ima talent
kavarniški večer; vstop 
prost

20.00 Glasbena šola Velenje
Kaja Draksler, klavir
koncert v sklopu Kreativne 
jazz klinike Velenje

21.00 eMCe plac Velenje
Mihajlov trio in 
Outsiders
koncert

22.00 Max Klub Velenje
Kurt Rosenwinkel Trio
koncert v sklopu Kreativne 
jazz klinike Velenje

SOBOTA, 25. 2.

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Grofje Celjski
javno vodstvo po razstavi

17.00 SLG Celje
William Shakespeare: 
Romeo in Julija
abonma Sobota 
popoldanski in izven

18.00 Dvorana Kulturnega doma 
France Prešeren Vojnik
In spiritu canticum
festival malih vokalnih 
skupin; In spiritu, Oktet 
Planika, Kvartet Štirje 
študenti in Moški vokalni 
kvintet Aeternum

18.00 Galerija Velenje
Jure Pukl Trio
feat. Joe Sanders&Gregory 
Hutchinson in posebna 
gostja Melissa Aldana; 
Max klub jazz festival

20.00 Glasbena šola Velenje
»Matija svira Arsena«,
Matija Dedić, klavir, 
koncert v sklopu Kreativne 
jazz klinike Velenje

22.00 Max Klub Velenje
Joe Sanders' Infinity 
(ZDA, Čile, Slovenija)
koncert v sklopu Kreativne 
jazz klinike Velenje

NEDELJA, 26. 2.

7.30 Župnijska cerkev sv. Jožefa 
na Frankolovem
In spiritu canticum
festival malih vokalnih 
skupin, In spiritu z 
instrumentalisti; petje pri 
bogoslužju

13.00 Citycenter Celje
Najboljši ciganski 
muzikant
lutkovna predstava 
v izvedbi Gledališča 
Bičikleta

PONEDELJEK, 27. 2.

19.00 Kulturni dom Štore
Jonas
avtokomedija

SREDA, 1. 3.

14.30 Koncertna dvorana 
Glasbene šole Celje
Javni nastop tekmovalcev 
Temsiga
harmonika, kitarski in 
klavirski duo, komorne 
skupine z godali in 
klavirjem, sledijo trobila 
in ostali

17.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Potepuška jopica
gledališka predstava 
v izvedbi gledališča 
Čaramesto

18.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Teater v muzeju
pogovorni večer o tragediji 
Williama Shakespeara 
Romeo in Julija

18.00 Dom kulture Velenje
Kako osvojiti fanta (4 
simpl koraki)
abonma Mladost (3) 
in izven; gledališka 
predstava, Gledališče 
Koper in Cankarjev dom 
Ljubljana

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Terra sancta
odprtje fotografske razstave 
Marka Freliha

Pustovanja
SOBOTA, 25. 2.

10.30 Celjski mladinski center
Veliko pustno rajanje in 
gledališka predstava za 
najmlajše

14.30 Nova Cerkev
Pustni karneval

15.00 Kulturni dom Trnovlje 
Celje
Celjski pust 2017
tradicionalna otroška 
maškarada z nagradami 
za najlepše maske

16.00 Ljudska univerza Celje
Veselo pustovanje
za otroke med 5. in 13. 
letom

17.00 Dvorana GD Levec
Pustno rajanje za otroke 
in mladino

17.00 Sqash klub Vojnik
Pustno rajanje za otroke
čarodej Andrej, privlačne 
nagrade za najlepše maske

17.00 Kulturni dom Bistrica ob 
Sotli
Pustovanje za otroke

18.00 Celjski dom
Brezova metla
plesno-pustna prireditev

20.00 Krčma TamKoUčiri Celje
Pustovanje 2017 na 
temo Mafija z DJ-ji in 
maskerko
nagrade za najizvirnejše 
maske

21.00 Klub eMCe4 plac Velenje
ŠŠK Pustovanje
šov program in bogate 
nagrade za najboljše 
maske

NEDELJA, 26. 2.

14.00 POŠ Trje
Otroška maškarada z 
Ribičem Pepetom

15.00 Gasilski dom Ljubečna
Celjski pust 2017
tradicionalna otroška 
maškarada

15.00 Kulturni dom Zreče
Pustovanje v Zrečah

16.00 Dom krajanov Zagrad Celje
Celjski pust 2017
tradicionalna otroška 
maškarada; vsaka maska 
bo nagrajena

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Pustovanje
v Kardinalovi dvorani 
priložnostna veseloigra v 
izvedbi mladih iz župnije, 
sledi veselo pustno 
druženje

TOREK, 28. 2.

9.15 Osnovna šola Lava
Pustna povorka Pustne 
šemarije
predstavitev pustne 
karavane po celjskih ulicah 
do Krekovega trga

15.00 Graška Gora
Pustno srečanje treh 
občin na Graški Gori
tekmovanje ekip v šaljivih 
pustnih igrah, pustna 
kronika, žalni govor in 
pokop pusta

15.30 Podčetrtek
Pustovanje v Podčetrtku

16.00 Podeželska tržnica Žalec
Otroško pustno rajanje z 
Mojco Robič

16.00 Dom krajanov Stranice
Pustovanje

16.30 Titov trg Velenje
Družinska pustna 
povorka

17.00 Krčma TamKoUčiri Celje
Pustovanje za otroke
z DJ-jem, maskerko in 
animatorji

17.00 Drsališče pri Baziliki v 
Petrovčah
Pustovanje

17.00 Hmeljarski dom Šempeter
Pustno rajanje za otroke

17.00 do 19.00 Rdeča dvorana 
Velenje
Pust, pust, krivih ust!
veliko otroško pustno 
rajanje

Ostale 
prireditve
ČETRTEK, 23. 2.

10.00 Knjižnica Rogaška Slatina
Počitniške delavnice
ustvarjalno dopoldne za 
otroke

10.00 do 12.00 Galerija Velenje
Zimske počitniške 
likovne delavnice
primerne za otroke med 
osmim in štirinajstim 
letom

17.00 Krajevna knjižnica Ponikva
Po pravljici diši
pravljična ura

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Science Shop: Vloga 
žensk pri razvoju 
računalništva
predavanje

19.00 Celjski dom
Pomoči in izcelitve po 
duhovni poti
informativno predavanje 
s pomočjo učenja Bruna 
Gröninga

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Bipolarna motnja
predava: dr. Mojca 
Drnovšek, dr. med. spec. 
psihiatrije

19.19 Mestna knjižnica Velenje
S kolesom NaTuro 
– Slovenska 
turnokolesarska pot
potopisno predavanje 
Pie Peršič in Andreja 
Martinčiča

PETEK, 24. 2.

18.00 Celjski mladinski center
Izobraževanje za mir
multimedijska 
izobraževalna delavnica, 
ki jo je zasnoval Prem 
Rawat

SOBOTA, 25. 2.

7.00 Ploščad Centra Nova in 
Cankarjeva ulica Velenje
Mestna tržnica Velenje

9.00 do 13.00 Mestna knjižnica 
Velenje
Vsi kupujemo, vsi 
prodajamo
knjižni sejem

10.00 Branibor club Celje
Otroške ustvarjalne 
delavnice

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Krščanski pogled na 
spolnost v zakonu
predava: Aleš Čerin

NEDELJA, 26. 2.

10.00 Velenjski grad
Mladi muzealci – Pust
nedeljska muzejska 
ustvarjalnica za otroke od 
četrtega do desetega leta

11.00 Citycenter Celje
Stara hiša št. 3
pravljica v otroškem parku 
Džungla

PONEDELJEK, 27. 2.

13.00 Mladinski center Velenje
Središče mladih in otrok 
Velenje
od ponedeljka do četrtka: 
učna pomoč, interaktivne, 
kuharske, ustvarjalne, 
glasbene delavnice, 
družabne in športne igre …

17.30 Osrednja knjižnica Celje
Stoji tam beli grad …
predava Alenka Veber v 
okviru Univerze za III. 
življenjsko obdobje

18.00 Krajevna knjižnica Liboje
Po pravljici diši
pravljična ura

18.00 Sejna soba občine 
Podčetrtek
Indija – dežela ekstremov
potopisno predavanje 
Nataše Vrhovec

TOREK, 28. 2.

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic v angleškem 
jeziku
namenjena otrokom, 
starejšim od petih let; 
pripovedovala bo Romana 
Bonno

SREDA, 1. 3.

17.00 Mestna knjižnica Velenje
O medvedjih navadah
ura pravljic, namenjena 
otrokom, starejšim od 
treh let; pripovedovala bo 
Vesna Gaber Podhovnik

Razstave

Stari grad Celje, stolp nad 
Pelikanovo potjo: Svetlikanje 
prekletih/ Flickering of the da-
mned, zvočna instalacija Ga-
šperja Piana; do nadaljnjega; 
Prostorska postavitev Marka 
Požlepa Svetlikanje prekletih 2. 
del – fragmentacije zgodovine; 
do preklica

Paviljon za prezentacijo 
arheologije, Glavni trg Celje: 
razstava Rimska Celeja; do na-
daljnjega

AQ galerija Celje: razstava 
Lile Prap in Gorazda Tratnika: 
Dva pogleda; do 3. 3.

Galerija sodobne umetnosti 
Celje in Likovni salon Celje: 
razstava Konrada Topolovca; do 
26. 2.

Osrednja knjižnica Celje: 
razstava Anzekove poti: Ivan 
Ulaga – Vrhovski Anzek, avtor 
Tomaž Majcen; do 25. 2.

Galerija Kvartirna hiša Ce-
lje: slikarska razstava Poslednja 
srečanja avtorja Jožeta Tisnikar-
ja; do 28. 2.

Zgodovinski arhiv Celje: 
razstava Dekade: Osemdeseta@
Celje 1980-1989; do preklica

Muzej novejše zgodovine Ce-
lje: fotografska razstava Koreni-
ne avtorja Vinka Skaleta; do 2. 4.

Celjska kulturnica: razstava 
likovnih del pesnice in slikarke 
Milene Šimunič; do 28. 2.

Dom sv. Jožefa Celje: razsta-
va Janka Orača v sliki in grafiki; 
do 28. 2.

Upravna zgradba tovarne 
Etol Škofja vas: razstava ume-
tniške fotografije Jureta Krava-
nje; do 30. 4.

Celjski mladinski center: 
razstava fotografskih del Ane 
Kovač; do 28. 2.

Železarski muzej Teharje: 
Skupinska fotografska razstava; 
do 30. 3.

Avla Splošne bolnišnice Ce-
lje: razstava Ksenije Štiglic in 
Gašperja Perca; do 28. 2.

Galerija Volk Celje: prodaj-
na razstava likovnih del iz stalne 
zbirke; do 28. 2.

Galerija Velenje: razstava Ar-
jana Pregla 1000 besed in druge 
slike; do 4. 3.

Stalne razstave

Pokrajinski muzej Celje – 
Stara grofija: Etnološka zbirka, 
Kulturno- in umetnostnozgodo-
vinska razstava, Od gotike do hi-
storicizma po korakih (prilago-
jeno za osebe z motnjami vida), 
Lapidarij, Alma M. Karlin: Poti

Pokrajinski muzej Celje – 
Knežji dvorec Celeia – mesto 
pod mestom, Grofje Celjski

Pokrajinski muzej Celje, 
Planina pri Sevnici: Etnološka 
zbirka Šmid

Zgornji trg Šentjur: Rifnik 
in njegovi zakladi, Pesem južne 
železnice

Ipavčeva hiša Šentjur: Ipav-
ca – življenje in delo Gustava in 
Benjamina Ipavca

Pri železniški postaji Šen-
tjur: Muzej Južne železnice

Planina pri Sevnici: Kozjan-
sko žari

Ponikva, Uniše: Slomškova 
rojstna hiša

Cerkev sv. Leopolda Loka 
pri Žusmu: Glažute na obmo-
čju Žusma

Muzej Laško: Laško – potova-
nje skozi čas; Geologija okolice 
Laškega; Pivovarstvo in zdravi-
liški turizem

Muzej novejše zgodovine 
Celje: Živeti v Celju, Zobozdra-
vstvena zbirka

Otroški muzej Hermanov 
brlog: Brlog igrač

Fotografski atelje Josipa Pe-
likana: stalna postavitev

Dvorec Strmol: Kuharca (Po-
krajinski muzej Celje); Hetiške 
tkanine in vezenine (Pokrajinski 
muzej M. Sobota); Mednarodna 
zbirka likovne umetnosti
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Ljudje imamo žal bolj 
malo vpliva na to, v kakšni 
občini živimo. Imamo pa 
možnost, da izvemo, kako 
dobro živimo. Na lestvici 
več kot dvesto slovenskih 
občin se je med prvo dese-
terico, kjer občani živijo naj-
bolje, s Štajerskega uvrstilo 
le Nazarje, ki je na desetem 
mestu. Med najboljšo dese-
terico so skoraj vse občine 
z Gorenjskega. Natančneje 
zapisano – na prvo mesto v 
Sloveniji so se uvrstili Žele-
zniki, na drugem so Cerklje 
na Gorenjskem in na tretjem 
Žiri.

Gre za prejšnji teden obja-
vljeno lestvico, ki jo vsako leto 
pripravlja revija Moje finance. 

Kot poglavitno merilo je upo-
rabila podatke o gospodarski 
moči občine in tudi občanov. 
Saj vemo, gospodarska moč 
pomembno vpliva še na druga 
področja življenja. Poleg teh 
podatkov je revija upoštevala 
še podatke o zdravju, infra-
strukturi in stanovanjskem 
področju ter stopnji krimina-
litete. Ob teh je izračunala še 
41 podkazalnikov.

In kako živimo v občinah 
na našem območju? Nekateri 
podatki so pričakovani, drugi 
zelo presenetljivi. Nazarjam 
tesno sledi Ljubno, ki je na 
dvanajstem mestu v Slove-
niji. V teh občinah delujeta 
dve zelo uspešni gospodarski 
družbi. Med prvo petdese-

Kje živijo najbolje in kje najslabše?
Na Štajerskem živijo občani daleč najbolje v Nazarjah in na Ljubnem – Na našem območju je najslabše na Polzeli – V 
Štorah najmanj kradejo in najmanj ubijajo

Na Štajerskem živijo najbolje občani Nazarij. (Foto: Matevž Lenarčič) Na našem območju je najbolj varno v občini Štore. (Foto: Gorazd Tratnik)

In kako živimo v Savinjski regiji v primerjavi z ostalimi 
v Sloveniji? Na podlagi podatkov o občinah je sestavila 
revija Moje finance tudi lestvico slovenskih regij. Naj-
bolje živijo na Goriškem in najslabše v Pomurju. Med 
dvanajstimi slovenskimi regijami se je Savinjska regija 
uvrstila na osmo mesto.

Tatvine in umori
Na lestvici slovenskih občin, v katerih živijo občani 

najbolje, so posebej objavljeni tudi podatki stopnji 
kriminalitete. Za lestvico so sestavljavci obravnavali 
podatke o različnih vrstah tatvin in o umorih v obdo-
bju petih let. Na našem območju se je najbolje uvrstila 
občina Štore, ki je peta najvarnejša občina v Sloveniji. 
Na deseto mesto v Sloveniji se je med najvarnejše 
uvrstila občina Bistrica ob Sotli.

Ustvarjalci lestvice so prav tako izračunali, v katerih 
slovenskih občinah je kriminalitete največ. Z našega ob-
močja je najvišje Celje, ki je na četrtem mestu v državi. 
Na nečastna prva tri mesta so se uvrstile občine Trzin, 
Ljubljana in Lukovica. Trzin ima rekord zaradi kaznivih 
dejanj, ki so povezana z bencinskim servisom ob obvoz-
nici in velikim številom poslovnih stavb, Lukovica zaradi 
dveh avtocestnih počivališč.

terico najboljših slovenskih 
občin so z našega območja le 
še Zreče, ki so na 22. mestu. 
Med prvimi stotimi občinami 
je na 51. mestu Celje, na 55. 
Velenje, na 62. Žalec, na 63. so 
Luče, na 65. je Šoštanj, na 67 
so Slovenske Konjice, na 68. je 
Solčava, na 69. Šmarje pri Jel-
šah, na 77. Rogaška Slatina, na 
88. so Štore, medtem ko je na 
97. Podčetrtek. Med pomemb-
nejšimi občinami je Šentjur na 

104. mestu, Laško na 110. in 
Mozirje na 122. mestu.

Zanimalo nas je seveda 
tudi, kje v naši regiji je naj-
slabše. Od 150. mesta naprej 
so se na lestvico uvrstile ob-
čine Dobrna, Tabor, Šmartno 
ob Paki, Kozje in Polzela. 
Najslabše uvrščena občina iz 
naše regije, to je opešana Pol-
zela, se je znašla na komaj 
185. mestu.

BRANE JERANKO
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Za mnoge srednje šole zadnja leta časi niso 
rožnati. Otrok je manj kot nekoč, prostih mest 
na šolah pa precej več, kot bi jih glede na šte-
vilo devetošolcev potrebovali. Zadnja leta se 
vse več otrok vpisuje v šole, ki jih usposablja-
jo za različne poklice, saj računajo, da bodo 
imeli na ta način več možnosti za zaposlitev, 
še zlasti, če izberejo katerega od defi citarnih 
poklicev. Gimnazijski programi pa so že od 
nekdaj otrokom dali široko znanje z različ-
nih področij in jih usposobili za študije na 
fakultetah in za opravljanje najbolj zahtevnih 
poklicev. A vendar se zdi, da je zadnja leta 
pomembno le to, da imamo dovolj pekov in 
orodjarjev, z ostalimi pa bo že kako.

»Pa bo res?« se sprašuje ravnatelj I. gimna-
zije v Celju dr. Anton Šepetavc, ki pogreša 
bolj uravnoteženo vpisno politiko in opozar-
ja, da v Sloveniji skačemo iz ene skrajnosti 
v drugo. Čas, ko se mladi odločajo, kam 
naprej, preučujejo razpis za vpis in ko so 
nekaj dragocenih informacij dobili tudi na 
nedavnih informativnih dnevih, je primeren 
za pogovor o teh temah.

V regiji novosti glede razpisanih mest v 
srednjih šolah za prihodnje šolsko 
leto ni in tudi vaša šola priča-
kuje toliko otrok, kot jih je 
vpisala lani. Kaj lahko 
pričakujete v novem 
šolskem letu?

Kriza še vedno tra-
ja, šele leta 2020 naj 
bi bilo devetošolcev 
spet toliko, kot jih je 
bilo leta 1998. Čas 
informativnih dni 
je zadnja leta vedno 
zelo stresno obdobje, 
ko se vse šole dobese-
dno borimo za svoj kruh. 
Vsaka zase in vsaka po svo-
je. Ravnatelji imamo danes še 
eno hudo težko nalogo, ki je kdaj 
prej niso imeli ali pa vsaj ne v tako nepri-
zanesljivi obliki: kako ohraniti delovna mesta 
in programe, ki jih šola izvaja. Mi se borimo, da 
bi v prihodnjem šolskem letu ohranili tisto, kar 
tradicijsko imamo. Se pravi, osem oddelkov, 
pet je splošnogimnazijskih, imamo pa še po en 
športni, glasbeni in klasični oddelek.

So informativni dnevi že kak pokazatelj, 
kaj se bo dogajalo pri vpisu?

Gotovo so, čeprav je težko karkoli zaneslji-
vega reči. Današnji otroci so precej drugačni 
kot tisti pred 10 ali 20 leti. Na splošno so 
neodločni in tudi po informativnih dnevih 
mnogi še ne vedo, kam s sabo. Z njihove-
ga gledišča to čisto razumem: možnosti je 
res veliko, vpisnih mest pa bistveno več kot 
kandidatov, lahko se vpišejo kamorkoli. Pri-

»Prišel je čas, ko bi nas 
najraje utopili v žlici vode«
Ravnatelj I. gimnazije v Celju dr. Anton Šepetavc o vpisu v srednje šole, o položaju in prihodnosti gimnazij ter 
znanj, ki so nujna za najbolj zahtevne študije

hodnost v Sloveniji pa 
je žal tudi precej me-

glena in nihče ne ve, 
kaj bo čez deset let. Na 

izobrazbenem področju 
nimamo nobene strategije 

ne vizije, zato pa tudi pojma 
nimamo, kakšne bodo potrebe po 

teh ali onih kadrih čez deset ali dvajset 
let. Staršem povem: »Če vas je strah, kaj bo 
v naslednjih štirih letih, vas je po nepotreb-
nem in prezgodaj strah. To so še najlepša in 
najbolj brezskrbna leta. Treba se je vprašati, 
kaj bo čez deset let. Takrat bodo vaši otroci 
končali študij in začeli iskati delo.«

Ampak kje ga bodo našli, jim danes ne 
zna nihče povedati …

V glavnem res. Še pred nekaj leti je bil 
študij gradbeništva obupno neobetaven, 
zdaj pa je gradbeni inženir spet zelo iskan 
poklic. Razmere se v državi in družbi pač 
spreminjajo, denar je vedno bil in bo sveta 
vladar. Na gimnaziji, ki že stoletja izobra-
žuje in vzgaja za najzahtevnejše študije in 
poklice, moramo kljub odsotnosti vizije in 

»Mladi so 
kot humus, kar se 
vanj zaseje, to rodi.
Če jim znaš lepo povedati in 
pokazati, da slovenščina ni le 
zoprna slovnica, ti verjamejo. 

Slovenščina ni najmanj 
priljubljen predmet, bo 

prej kakšen drugi.«

Ravnatelj I. gimnazije v Celju dr. Anton Šepetavc o vpisu v srednje šole, o položaju in prihodnosti gimnazij ter Ravnatelj I. gimnazije v Celju dr. Anton Šepetavc o vpisu v srednje šole, o položaju in prihodnosti gimnazij ter 

nejasni prihodnosti države verjeti v svojo 
tradicijsko odličnost. Vztrajati moramo pri 
kakovosti in nivoju znanja, ki našim dijakom 
omogoča katerokoli študijsko smer: gimna-
zijci so pač kasneje zdravniki, veterinarji, 
farmacevti, odvetniki, profesorji, inženirji, 
arhitekti, akademski glasbeniki …

Nekatere šole izobražujejo za poklice, 
kjer je brezposelnih že zdaj veliko in ti 
programi ostajajo tudi prihodnje. Bi morali 
nekatere ukiniti, določene šole zapreti?

Bojim se, da ga v Sloveniji ni junaka, ki bi si 
upal kako šolo zapreti. Še programa ne. To je 
socialna bomba. Če se karkoli spremeni, se sis-
tem zamaje. Si lahko predstavljate, kaj bi bilo, 
če bi recimo ukinili maturo? Na cesto bi šlo 
nekaj sto ljudi. Prepričan sem, da je marsikateri 
program zastarel in neusklajen z zahtevami 
gospodarstva, vidim pa tudi, da gospodarstvo 
malce preveč misli le na »bazične« poklice, ko 
poudarja, da manjka recimo orodjarjev ali te-
sarjev. Saj jih res manjka! Ampak jaz sem še 
vedno za to, da se mlade uravnoteženo pelje 
skozi čas. Ni vsak sposoben za vse. Ob odličnih 
orodjarjih in tesarjih bomo še vedno potrebo-

vali tudi odlične zdravnike in inženirje. Čez 10 
let toliko bolj in čez 20 še bolj.

Pravim pa, da se tudi gimnazija mora prila-
goditi času in prostoru. Potrebna bi bila resna 
prenova, če ne že kar reforma, a se nič bistve-
nega ne zgodi. Tudi pri maturi, ki je v Sloveniji 
vse bolj očiten problem, se nič ne spremeni. Pa 
bi se moralo. V zadnjih letih smo se gimnazije 
znašle v čudnem položaju. Kar povprek se je 
začelo izenačevati splošne in poklicne matu-
rante, kar je atentat na žlahtno gimnazijsko 
tradicijo in tisočkrat dokazano kvaliteto. Kri-
vično do gimnazije kot šole in gimnazijcev kot 
šolarjev in mladih ljudi. Država in fakultete bi 
končno morali reči, kaj hočejo in kaj pričakuje-
jo. Mi od njih zahtevamo le, da se držijo zako-
na, kjer piše, kdo sme in kje študirati. Anarhija 
je zadnja leta vse večja. Tudi fakultete rešujejo 
svoja delovna mesta. Rešujejo mornarje, med-
tem ko se ladja počasi potaplja.

Verjetno je to posledica sistema fi nancira-
nja, kjer je pomembno tudi število študentov, 
podobno kot za vas število dijakov. Ali potem-
takem pri vas napredujejo v višji letnik vsi 
dijaki in nihče več ne ponavlja razreda?
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dobi še pet točk, jih ima skupaj 28. Na splošni 
maturi je tolikšno število točk zelo težko do-
seči. 5 krat 5 je namreč 25. 28 pa pomeni še 
npr. 3 točke na višji ravni matematike. Tega 
pa ne zmore vsak. Ob takem izenačevanju 
zahtevnosti, ki nikakor ni enaka, imajo dijaki 
s poklicno maturo in petim predmetom naza-
dnje celo prednost pred gimnazijci pri vpisu 
v nekatere študijske programe, na primer na 
fi zioterapijo. Potem mi pa povejte, kako naj 
nekoga prepričam, da naj gre na gimnazijo, se 
tam pridno uči in fi no »namatra«, če pa lahko 
gre tudi po bližnjici in lažje pride do cilja?

Kako uspešni so vaši maturanti kasneje 
pri študiju? Imate podatke?

Čeprav nam univerze podatkov o uspešnosti 
nočejo, ne morejo in tudi ne smejo posredova-
ti, verjamem, da so naši dijaki dobri in mnogi 
tudi odlični. Bi pa vseeno rad še bolj konkre-
tno vedel, kaj potem naredijo v življenju. To je 
namreč zame edino pravo merilo uspešnosti. 
Diploma še ni vse. Zadnja leta toliko manj, saj 
vidimo, da je diplomirancev preveč, da je oči-
tno kvaliteta zaradi masovnosti upadla in da 
za povrh celo najboljši v Sloveniji ne najdejo 
dela. »Beg možganov« je katastrofa za državo. 
In kdo se sekira za to, če odide v svet par tisoč 
najbolj pametnih mladcev in mladenk? No ja, 
jaz se in moja I. gimnazija tudi! Kot učitelji in 
ljudje se čutimo odgovorne za prihodnost svo-
jih in naših otrok, zato pa se tudi zelo trudimo 
za njihovo pravočasno in pravilno študijsko in 
poklicno usmerjanje.

Pred leti so nekateri predlagali, da bi jav-
no objavili rezultate dijakov na maturi, da 
bi šole lahko razvrščali po kakovosti in da 
bi se otroci in starši lažje odločili, kam se 
vpisati. Mnogi so bili proti temu. Bi bili vi 
za javno objavo teh podatkov?

Takoj bi bil za to. Splošno znano je, da smo 
uspešna šola in to lahko vedno tudi dokaže-
mo, razumem pa tiste, ki morda niso in se to 

»Kar opredeljuje državo 
na najvišji ravni, je 
znanje. Pred kratkim so 
prodali tistega mačka za 
milijardo evrov. Zamislil 
si ga je nekdo, ki je imel 
znanje. Veliko znanje.«

rojen 16. 6. 1958 v Celju, se je 
po šolanju na IV. osnovni šoli 
in I. gimnaziji v Celju vpisal na 
Filozofsko fakulteto v Ljubljani, 
kjer je naprej diplomiral na 
francoščini in slovenščini, 
potem pa – kot živi primer 
vseživljenjskega učenja – 
tam še magistriral (2000) in 
doktoriral (2010) iz novejše 
slovenske literature. Prvo 
učiteljsko zaposlitev je našel 
na Rudarskem šolskem centru 
v Velenju, se za kratek čas 

preselil na Šolski center Celje, 
od decembra 1985 je 

na I. gimnaziji v Celju. 
Ravnatelj šole je postal 
18. julija 2007, letos 
se mu izteka drugi 
mandat. Poročen 
je od leta 1980, 
ima dve hčerki in 
šest vnukov, še 
vedno pa tudi 

veliko veselja 
do nogometa, 

ki ga je v 
mladosti 
aktivno igral.

govorce pri štirih jezikih, imamo tečaj raču-
nalniškega programiranja na zavidljivem ni-
voju. Imamo še marsikaj drugega. Moramo v 
korak s časom, ki zahteva spremembe tudi v 
okviru drugih predmetov. Sedanji dijaki raz-
mišljajo drugače kot mi, rojeni še v prejšnjem 
tisočletju, imajo druga znanja, pričakovanja 
in zahteve. Globoko verjamem, da je v šoli še 
vedno največ odvisno od učitelja; predmetniki 
in učni načrti gor ali dol! Učitelj je tisti, ki zna 
naučiti, pritegniti in navdušiti. Ali pa ne.

Jim šola pri tem pomaga ali je to odvisno 
od vsakega posameznika?

Veliko je odvisno od človeka, od tega, kako 
kdo razume in živi svoj poklic, ki zanj pravijo, 
da ni le poklic, ampak poslanstvo. Vse neneh-
no osebno spodbujam, po šolski plati pa jim 
omogočim, da se izobražujejo, da hodijo na 
seminarje, da podiplomsko študirajo. Zdaj ima-
mo že enajst magistrov, tri specialistke, no ja, 
tudi enega doktorja znanosti … Rastemo tako 
izobrazbeno kot tudi glede strokovnih nazivov. 
Ko sem postal ravnatelj, sva bila dva svetnika, 
zdaj nas je že 19. Človek v naši stroki prepro-
sto ne sme zaspati. Delati z mladimi ljudmi je 
danes velika reč. V gimnaziji toliko bolj.

Kakšne generacije otrok prihajajo na 
gimnazijo zadnja leta? So to še vedno naj-
boljši ali se to spreminja glede na to, da so 
zdaj v osnovnih šolah skoraj vsi odličnjaki?

To je gotovo problem, in to ne le naš. To je 
globalni problem države. Mi smo z našimi v 
veliki večini zelo zadovoljni. Osnovne šole 
dobro delajo in smo jim hvaležni za to. Res 
je, včasih se vidijo razlike med odličnjaki iz 
različnih osnovnih šol. K nam prihajajo, bi si 
upal reči, boljši in najboljši, se pa zgodi, da 
pride tudi kak šibkejši. A ta v osnovni šoli pač 
ni bil odličen, saj tudi tam niso vsi odlični. 
To je pretiravanje. Tudi pri športnikih se je 
raven zadnja leta krepko dvignila, dobivamo 
skoraj same odličnjake, enako velja za večino 

Ne smeva biti krivična, je kar nekaj osnov-
nih šol, kjer jih lepo usmerjajo v naravoslovje. 
K nam pogosto pridejo naravoslovno navduše-
ni učenci, jaz pa sem najbolj vesel, ko vidim, 
da tudi odhajajo navdušeni. Matematika in 
naravoslovni predmeti so v gimnaziji zahtev-
ni, pa vendar ne osovraženi. Pogosto se sliši, 
da z gimnazije prihajajo samo družboslovci, 
kar pa je par svetlobnih let daleč od resnice. 
Zelo veliko naših maturantov se vpiše na nara-
voslovne in tehnične študije, saj se zavedajo, 
da jih bo tako »služba lažje našla«. Včasih 
pa se tudi narobe razmišlja o družboslovju, 
saj se je zadnje čase v Sloveniji zaradi resda 
preveč diplomantov na teh študijskih smereh 
ustvarilo mišljenje, da je to »kr neki« in da 
nikoli več ne bomo potrebovali zgodovinar-
jev, fi lozofov, politologov, novinarjev. Letos ob 
informativnih dneh smo večkrat slišali, da je 
treba zaupati vase in se odločiti z razumom, a 
tudi s srcem. Mlad človek ne more iti študirat 
nekaj, kar ga niti malo ne zanima ali veseli.

Potrebujemo torej tudi intelektualce. Pa 
jih imamo? Študira skoraj polovica mladih, 
ali je morda kakovost izobraževanja padla 
na račun kvantitete?

Na nekaterih fakultetah je nivo, tako ugota-
vljajo, res padel, ker tja pač lahko pride vsak, ki 
si to želi ali hoče, pa četudi ni dovolj sposoben 
za študij. Ampak, jaz še vedno verjamem, da 
večina slovenskih študentov, v primerjavi z 
mladimi v drugih državah, zelo veliko ve in 
zna. To nam žal na tragičen način dokazuje 
tudi zloglasni »beg možganov«. Ali ni žalostno, 
da ta država izobražuje in v mlade vlaga milijo-
ne evrov, na koncu pa se jim z lahkoto odpove 
in jih s trebuhom za kruhom požene v tujino? 
Sam sem goreč zagovornik mladih, vedno pra-
vim, da na mladih svet stoji in treba bi jim bilo 
dati veliko več možnosti in priložnosti, zlasti 
najuspešnejšim, da bi se pokazali in izkazali 
doma. Že v redu, če si gredo v tujino nabirat 
izkušnje, a država bi morala biti toliko sposob-
na in ozaveščena, da bi vsaj najboljše znala 
pripeljati nazaj in jim dati kruh in prihodnost.

Mislite na promocijo izobraževanja le za 
poklice? Kdo naj bi potemtakem delal vse 
ostalo? Tujci?

Prav je, da imamo ljudi, ki pošteno in do-
bro opravljajo razne poklice, moramo pa raz-
mišljati tudi o razvoju države. Kar jo oprede-
ljuje na globalni ravni, je znanje. Znanje na 
vseh nivojih. Zlasti pa na tistem najvišjem.

Se torej ne bojite za prihodnost gimnazij?
Ne bojim se, skrbi me pa. Ker je to, kar se 

dogaja zadnja leta, čuden pojav. Bila so leta, ko 
so gimnazije ustanavljali v skoraj vsaki sloven-
ski vasi, kar ni bilo zdravo z nobenega vidika. 
Zdaj pa je prišel čas, ko bi nas najraje utopili v 
žlici vode, in to kar vse povprek, tudi šole, kot 
je I. gimnazija, z več kot dvestoletno tradicijo 
in tisočkrat dokazano kvaliteto. Treba je najti 
srednjo pot. Spoznati moramo, da rabimo do-
bre delavce tako v proizvodnji kot v menedž-
mentu, tako na gradbišču kot v arhitekturnem 
ateljeju, tako na njivi kot v kirurški ambulanti.

Ali še vedno poučujete slovenščino?
Vsa leta, odkar sem ravnatelj, še vedno po 

malem učim. Da ne zaostanem za stroko, da 
ohranim neposreden stik z mladimi. To me 
veseli in navdihuje. Delati v tem poklicu, je 
velika sreča. Toliko lepega, dobrega in nepo-
zabnega lahko človek doživi le v šoli.

Imajo tudi dijaki veselje do slovenščine 
ali jim bolje gredo tuji jeziki?

Mislim, da tisti, ki jih učim, imajo kar dosti 
veselja. Včasih še preveč. Učitelj je tisti, ki 
predmet naredi dober ali slab, zanimiv ali 
dolgočasen. Tudi sam sem se za študij fran-
coščine in slovenščine odločil zaradi profe-
sorjev Deržka in Silvestra; bil sem navdušen 
nad njima. Ravnokar pa sem mimogrede že 
povedal, da tako kot nekoč tudi danes dija-
kom gredo dobro tudi tuji jeziki. Pa še kako!

TATJANA CVIRN, foto: SHERPA

francoščini in slovenščini, 
potem pa – kot živi primer potem pa – kot živi primer 
vseživljenjskega učenja – 
tam še magistriral (2000) in 
doktoriral (2010) iz novejše 
slovenske literature. Prvo 
učiteljsko zaposlitev je našel 
na Rudarskem šolskem centru 
v Velenju, se za kratek čas 

preselil na Šolski center Celje, 
od decembra 1985 je 

na I. gimnaziji v Celju. 
Ravnatelj šole je postal 
18. julija 2007, letos 
se mu izteka drugi 
mandat. Poročen 
je od leta 1980, 
ima dve hčerki in 
šest vnukov, še 
vedno pa tudi 

veliko veselja 
do nogometa, 

ki ga je v 
mladosti 
aktivno igral.

Res jih malo ponavlja, pa čeprav se mi še ve-
dno držimo svojih tradicionalnih principov in 
nivoja zahtevnosti. To nam marsikdaj ne koristi, 
saj se nas nekateri zato bojijo. Živimo v času, 
ko se ljudje raje izognejo naporu in jo uberejo 
po bližnjici. Sicer pa povsod gre za denar in 
tudi v šolstvu je tako. Fakultete ščitijo svoje 
programe, včasih zelo neživljenjske, tudi zato, 
ker so to delovna mesta za njihove predavatelje. 
Tudi oni se borijo za preživetje. To kot človek 
zlahka razumem, a tu gre še za mnogo več kot 
le za tista delovna mesta: gre za prihodnost in 
razvoj države, država pa smo mi – državljani. 
Če bomo v šolstvu popustili in dopustili, da 
bodo bližnjice pohrustale nivo znanja, kar se 
ponekod že dogaja, se nam slabo piše.

Kako to rešiti in drugače zastaviti vse 
skupaj?

Najprej bi morali narediti red pri vpisu na 
fakultete.

Red v kakšnem smislu?
Tako, da bi bili gimnazijci, ki opravijo splo-

šno maturo, pravilno in pravično vrednoteni. 
Nekdo, ki na poklicni maturi doseže 23 točk in 
potem opravi še dodatni peti predmet ter tam 

»Potrebujemo tako pametne kleparje, orodjarje, 
avtomehanike … kot tudi strokovnjake na najvišji ravni in 
tega se je treba zavedati.«

Anton Šepetavc

bojijo priznati. V Sloveniji žal še vedno pre-
vladuje miselnost, da je najboljše, če smo si 
vsi enaki. Pa čeprav si nismo. »Vsi enaki, vsi 
enakopravni« je utopija, znana še iz nekih 
drugih časov. Je pa res, da samo maturitetni 
rezultati še niso dovolj za kakršnokoli resno 
rangiranje, saj bi bilo treba upoštevati še mar-
sikaj drugega v življenju in delu šole, tudi kul-
turo, šport, raziskovanje ali pa humanitarno 
delo. Nekateri trdijo, da je to nemogoče, jaz 
pa pravim, da se da. Pokažite mi, koliko dr-
žavnih prvakov imate, koliko jih je bilo na 
mednarodnih tekmovanjih, povejte mi, koliko 
kulturnih prireditev ste naredili, kakšna pri-
znanja ste dobili, kje v športu ste zmagali, kje 
in komu ste prostovoljno pomagali …

V katero smer naj bi šle spremembe v 
programu gimnazije in predvsem, kaj naj 
bi se spremenilo pri maturi, ki je po vaše 
največja težava?

Že ob uvedbi mature, ki je bila v veliki meri 
tudi politični projekt, sem bil proti njej v takšni 
obliki, kot je zdaj. Že takrat se mi je zdelo, da 
bo delovala kontraproduktivno, da bo zaradi 
nje manj ustvarjalnosti in manj priložnosti za 
tisto pravo, zares poglobljeno in trajno znanje. 
To se je žal uresničilo. O maturi se vse preveč 
govori, in to že že od prvega letnika naprej. To ni 
dobro niti za učence niti za učitelje. Sicer pa ima 
splošna matura že od začetka, to je od leta 1995, 
pet predmetov in je eksterna, torej za vse do 
pičice enaka; teste dobimo iz Ljubljane, maturo 
šole zgolj izvedemo in nadzorujemo. Pri treh 
obveznih predmetih, slovenščini, matematiki 
in angleščini, je možno dobiti osem točk (višji 
nivo), pri dveh izbirnih pa pet, skupno torej 34 
točk, kar pa je fantastičen rezultat. Takih je v 
Sloveniji vsako leto le par deset. Skoraj vedno 
so med njimi tudi naši. Zdaj se pojavlja ideja, in 
mislim, da bo sprejeta, da bi tudi zaradi ločlji-
vosti med splošno in poklicno maturo pri vseh 
predmetih imeli od ene do osem točk, ampak 
brez nivojskosti. Najboljši bi lahko tako bolj za-
blesteli in imeli bolj odprta vrata na najzahtev-
nejše študije. Jaz sem za to; naj se ve, kdo je kdo.

Tudi v programih na gimnaziji bi bilo 
treba stvari prevetriti …

Že pred leti sem rekel, da je treba tuje jezi-
ke učiti bolj intenzivno in na višjem nivoju, 
imeti naravne govorce, dvigniti informatiko 
na raven potreb 21. stoletja … Imamo naravne 

»Deset let smo krepko 
delali in telovadnica 
ob šoli je pika na i. 
Zadovoljen sem in 
ponosen na to, kar smo 
naredili v teh desetih letih.
Izteka se mi drugi mandat, razpis za 
ravnatelja bo izšel v teh dneh. Ponovno 
bom kandidiral. Čudaško bi bilo, da bi 
se odrekel tistemu, kar je najvidnejši 
rezultat mojega dela, to je odprtju nove 
telovadnice.«

glasbenikov, ki ob vseh svojih (izven)šolskih 
dolžnostih še vedno zelo solidno izdelujejo. 
Seveda pa z njimi delamo malo drugače. Z 
okrepljenim posluhom in razumevanjem.

Mednarodne primerjave so pokazale, da 
so slovenski dijaki v matematiki in fi ziki 
zelo dobri, nimajo pa posebej radi teh pred-
metov. V čem je problem, sta predmeta tako 
zahtevna ali bi morali učitelji znati otroke 
bolj navdušiti?

Pri nas imamo nadpovprečne dijake prav na 
teh področjih, na tekmovanjih in celo olimpi-
jadah osvajajo visoka mesta, saj že vrsto let za 
vse to trdo in načrtno delamo. Pri matematiki 
imamo zagotovo enega najboljših mentorjev v 
Sloveniji. Njegovi tekmovalci so superlativni, 
predstavljajo vsaj tretjino, kakšno leto pa še 
več, slovenske reprezentance na matematični 
olimpijadi. Tudi pri kemiji, biologiji, astrono-
miji smo visoko nad povprečjem. Za to so po 
eni strani gotovo zaslužni profesorji, ki znajo 
navdušiti in tudi malo prisiliti k delu najbolj 
nadarjene, po drugi strani pa seveda sposobni, 
talentirani, delovni dijaki. Svoje prispeva seveda 
tudi dobra organizacija dela v šoli in razumeva-
nje na vseh nivojih. Nekaj malega imam pa tudi 
jaz prste vmes. Z vsemi štirimi podpiram vse, 
ki hočejo in si želijo doseči višje cilje.

Bi pa verjetno več otrok zanimalo na-
ravoslovje, če bi jih znali navdušiti že v 
osnovni šoli.
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Ustvarjalnik je organi-
zacija, ki mlade že nekaj 
let uči, kako svoje veščine 
pretvoriti v vir prihodka 
tako, da že v času šolanja 
izpeljejo svoje prve poslov-
ne projekte. To počnejo v 
okviru Ustvarjalnikovih 
delavnic in podjetniških 
krožkov, ki so nastali v 
več kot dvajsetih srednjih 
šolah po Sloveniji. Dvakrat 
letno se krožkarji srečajo 
na start-up dnevih, ko se 
intenzivno družijo ves ko-
nec tedna, razvijajo svoje 
zamisli in jih skušajo ure-
sničiti v praksi, da bi našle 
tudi pot do uporabnikov. 
Zadnji tovrsten dogodek je 
bil konec tedna na Gimna-
ziji Celje – Center, ki ima 
enega od uspešnih krožkov.

V petek popoldne so se 
mladi z različnih koncev 
Slovenije z mentorji zbirali 
v učilnicah in pripravljali vse 
potrebno, da bi tam preživeli 
naslednjih 54 ur. Manjkale 
niso niti napihljive blazine 
za spanje, saj je postala do 
nedelje šola njihov drugi 
dom. »Dela se cel dan, včasih 
potegnejo tudi v noč in jih je 
treba celo poslati spat, da lah-
ko naslednji dan nadaljujejo,« 
je njihovo zagnanost opisal 
Matic Breznik, poslovni di-
rektor Ustvarjalnika. V uvodu 
so dijaki predstavili šestnajst 
projektov in oblikovali ekipe, 
ki so se jih lotile. Te so lahko 
sestavljene povsem na novo, 
glede na to, kateri člani so še 
kje manjkali.

Služba jih ne čaka
Takšna srečanja pripra-

vljajo organizatorji že šest 
let zapored. S tem dobijo 
mladi znanje in izkušnje, 
kako se preživljati z delom, 
ki jih veseli, ter postanejo 
pripravljeni na prihodnost. 
»Na teh start-up dnevih jih 
vodimo skozi proces od na-
stanka zamisli do izvedbe in 
prodaje produkta. Ni nujno, 
da je vsaka ideja uspešna in 
da zaživi, pomembno je, da 
so mladi aktivni, da znajo 

prepoznati priložnost. Mi-
selnost se spreminja, zave-
dajo se odgovornosti, da mo-
rajo že zgodaj graditi neke 
projekte, ki jih lahko nato 
izpostavijo v svojem življe-
njepisu, ko se potegujejo za 
službo, ali jih naprej razvi-
jajo. S tem tudi pokažejo, 
da so marljivi, iznajdljivi, v 
krožku pridobijo različne 
veščine, postanejo bolj ak-
tivni. Vedo, da jih služba 
ne bo čakala, da si jo bodo 
morali ustvariti sami ali po-
skrbeti za svojo priložnost,« 
pojasnjuje Breznik.

Pomoč čebelarjem 
in invalidom
V krožku se mladi srečuje-

jo enkrat tedensko dve šolski 
uri, vodi jih mentor, ki je tudi 
sam podjetnik. Krožek z dijaki 
Gimnazije Celje – Center vodi 
mentor Boštjan Gorenšek, ki 
pravi: »Izmed dvajsetih eden 
ali dva nadaljujeta poslovno 
pot. Prej začnejo, večja je ver-
jetnost uspeha. Za prihodnje 
delodajalce je takšen kader 
veliko boljši kot tisti, ki samo 
konča šolo.« V krožku sode-
lujejo tudi vrstniki iz drugih 
šol. Eden njihovih uspešnih 

Mladi so doslej v okviru Ustvarjalnikovih delavnic izpe-
ljali 58 projektov in skupaj »zaslužili« 58 tisoč evrov ter 
s tem dokazali, da lahko uresničijo svoje sanje. »Ideje so 
različne, od najbolj preprostih za nekaj evrov zaslužka 
do bolj zahtevnih. Zmagovalci izpred dveh let so izdelali 
brezžično tipkovnico in prejeli denar za naložbo iz tuji-
ne. Kasneje so se štirje dijaki zaposlili in razvijali idejo, 
zmagovalec izpred nekaj let pa je zaradi razvoja svoje 
aplikacije dobil službo pri uveljavljenem podjetju,« na-
števa uspehe Matic Breznik.

Nabiranje podjetniškega znanja 
– popotnica za življenje
Ustvarjalnikov start-up konec tedna za mlade tokrat v Celju

projektov je bila organizacija 
dobrodelne večerje.

Na tokratnem ustvarjal-
nem druženju so predstavili 
več zamisli, izbrani sta bili 
dve. Anej Kostrevc, Žan 
Hedžet Kostanjšek in Ma-
tic Absec so se lotili izpelja-
ve projekta, s katerim želijo 
pomagati čebelarjem, da bi 
pravočasno ugotovili, če se 
morda med čebelami dogaja 
kaj neobičajnega. Senzor bi 
čebelar vstavil v svoje panje 
in na mobilnem telefonu pra-
vočasno opazil spremembe, 
ki bi lahko povzročile smrt 

čebelje družine. Zamisel je 
bila Anejeva, ker sta z oče-
tom čebelarja, Žana in Mati-
ca pa je zadeva zanimala in 
sta se pridružila.

Če človek opazuje svet 
okrog sebe, idej ne zmanj-
ka. O tem priča tudi zamisel 
Sare Hrašar, ki je doma ob 
družinskem članu na invalid-
skem vozičku dobila idejo za 
zaščito koles, podobno, kot 
so copati, ki jih obujemo v 
stanovanju. Ugotavljala je 
namreč, da na kolesih vozič-
ka pride v stanovanje veliko 
umazanije s ceste, posebna 
zaščita iz neoprena pa bi to 
preprečila.

Naj projekt 
namenjen ljudem 
s celiakijo
Njena zamisel je bila do-

bro sprejeta na zaključni 
predstavitvi v nedeljo v Na-
rodnem domu, kamor so pri-
šli tudi predstavniki lokalne-
ga gospodarstva, potencialni 
poslovni partnerji in komisi-
ja vlagateljev. Najboljši pro-
jekt po mnenju strokovne 
komisije in občinstva je Glu-
kagen – naprava za odkriva-
nje glutena v hrani, kar omo-

goča ljudem s s celiakijo, da 
preverijo, ali lahko zaužijejo 
obrok v restavraciji. Srednje-
šolci so na spletu predstavili 
svoj prototip in že prvi dan 
pridobili šest prednaročil v 
skupni vrednosti 694 evrov.

Za naj izdelek je komisija 
razglasila Srnobejž, obcestni 
stebriček, ki s senzorjem 
zazna vožnjo avtomobila in 
takrat sproži človeku nesli-
šen zvočni signal, ki odvrne 
divjad od prečkanja ceste. 
Naj storitev je ponudil portal 
Najdi prakso, ki povezuje di-
jake, ki morajo opraviti obve-
zno prakso v okviru svojega 
izobraževanja, ter podjetja, 
ki so pripravljena ponudi-
ti dijakom učno izkušnjo. 
Najboljšo družbenokoristno 

idejo predstavljata portal in 
združenje Od ljudi za ljudi, 
ki ju je predstavila ekipa dija-
kov šestih različnih narodno-
sti, ki so se v zadnjih letih 
preselili v Slovenijo. Združe-
nje nudi storitev simultanega 
prevajanja za migrante.

Naj »pitch« je magnetni 
pas, ki ga je ekipa izdelala 
iz ponovno uporabljenih ma-
gnetov z odsluženih diskov 
in podobne rabljene računal-
niške opreme ter recikliranih 
bombažnih vlaken. Razgla-
sili so tudi naj mentorja, in 
sicer sta si nagrado razdelila 
Laura Martinčič iz Novega 
mesta in Renee Vozelj iz Tr-
bovelj.

TATJANA CVIRN
Foto: GrupA

Člani podjetniškega krožka na Gimnaziji Celje – Center in mentor Boštjan Gorenšek (na sredini)

Matic Breznik

Petkova gneča na šolskih hodnikih. V Celje je prišlo približno sto mladih 
iz podjetniških krožkov.

Šolska učilnica je lahko tudi spalnica. Sredi ustvarjalnega procesa (Foto: Nik Skerbiš)
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Po približno pol stoletja
Izšla je romansirana avtobiografija Celjanke Thee Schreiber Gammelin, ki je bila napisana pred približno pol stoletja 
– Ni bila zgolj slikarka

Po dolgih letih od nastan-
ka je izšlo obsežno knjižno 
delo, ki so ga Celjani in oko-
ličani še posebej težko pri-
čakovali. Potem ko so Slo-
venci v zadnjih desetletjih 
ponovno odkrili svetovno 
popotnico in knjižno avto-
rico Almo M. Karlin, spo-
znavajo v zadnjem obdobju 
še njeno tako imenovano 
sestrsko dušo Theo Schre-
iber Gammelin. Iz njene 
sence. Gammelinovo, ki je 
bolj znana kot slikarka, je 
javnost pred kratkim odkri-
la še kot knjižno avtorico. 
Izšlo je namreč njeno delo 
Dvoje življenj – en cilj.

Knjiga Gammelinove, ki jo 
je izdala Celjska Mohorjeva 
družba, je bila pred dnevi 
predstavljena na Mohorskem 
večeru v Celju. Gre za roman-
sirano avtobiografijo, v kateri 
nastopa Gammelinova kot 
Dita. »Knjigo sem napisala 
samo zato, ker so mi najrazlič-
nejši ljudje več let prigovarjali, 
naj opišem življenje Benedik-
te in Arhibalda, da bi se lahko 
ob tem zamislili in spoznali, 
katere so resnične življenjske 
vrednote. Osebno o tem sicer 
dvomim, ko gledam, kako 
svet hlasta za gmotnimi dobri-
nami,« je za popotnico knji-
žnemu delu napisala avtorica 
davnega leta 1972 … Delo je 
napisala v svojem maternem 
jeziku, v nemščini.

Pastorjeva hči
»Dvoje življenj – en cilj je 

roman, ki je v prvi vrsti lepo-
slovno delo. Z napeto zgodbo 
od začetka do konca,« pravi 
o knjigi Tanja Ozvatič, ki je 
glavna urednica Mohorjeve 
založbe in njena ravnatelji-
ca. Delo temelji na zgodbi o 
dveh otrocih, ki naj bi ju ob 
rojstvu zamenjali. To naj bi 
storili tako, da sta materi za 
zamenjavo vedeli, očeta otrok 
pa ne. Eden od teh otrok je 
pastorjeva hči Benedikta-Di-
ta (torej Gammelinova) in 
drugi otrok angleški vojvoda 
Arhibald. Dita je odraščala 
na obali severne Nemčije, 
Arhibald je živel na gradu v 
Angliji, in to v družini, ki je 
bila blizu britanskemu dvo-
ru. »Nekatere osebe in kraji 
sovpadajo z ljudmi in s kraji, 
kjer je živela in delovala ozi-
roma se z njimi srečevala tudi 
Thea Schreiber Gammelin,« 
je omenila Ozvatičeva. »To 
lahko razumemo prav tako 
kot dokumentarno gradivo, 
še posebej v tistem delu, kjer 
govori o življenju z Almo M. 
Karlin. Vse drugo prepušča-
mo domišljiji Gammelinove 

»V sosednjem oddelku se je oglasila pesem. Domača, 
slovanska pesem. Dita je odšla na hodnik, se naslonila 
na steno in poslušala; ne, vpijala je glasove in melodijo! 
Začutila je slovansko dušo. Ljubezen do ljudi in do zemlje. 
Zdelo se ji je, da v pesmi bučijo gozdovi, da šumijo in se 
prelivajo žuboreči potočki in silne reke; da komaj sli-
šno šepečejo vršički pravkar ozelenelih brez in vrb. Zdaj 
kipeča življenjska radost, zdaj zastrta otožnost, kot sad 
stoletnih ran.« (odlomek iz knjige o Ditinem potovanju v 
Jugoslavijo, na obisk k Almi M. Karlin)

»Kadar pa je vinski bra-
tec hote ali nehote utrujen 
legel na cvetlične grede 
Alminega vrta, ji je bilo do-
volj potrpljenja. Kot dih je 
smuknila na vrt, pograbila 
polno škropilnico vode ter 
začela zalivati cvetko, ki je 
seveda hitro dvignila kalni 
pogled ter v vinski domi-
šljiji menila, da je Alma v 
svoji beli obleki angel, ki 
je pijano cvetko prišel sodit 
na onem svetu. Ko je prihi-
tela še čevljarjeva žena, je 
komaj pomirila napol pre-
bujenega možička, da bo še 
živel, seveda če ji obljubi, da 
ne bo več pil.« (odlomek iz 
knjige o Alminih posebnih 
sosedih v njenem domu v 
središču Celja)

Knjigo Thee Schreiber Gammelin z naslovom Dvoje življenj – en cilj je v slovenščino 
prevedla že davnega leta 1973 konjiška kulturna ustvarjalka Zdenka Serajnik (1911–2003). 
Rod te pesnice, pisateljice in pedagoginje izvira s Koroške ter naj bi bila celo v daljnem 
sorodu z Miklovo Zalo. Serajnikova, ki je bila profesorica v osnovni šoli ter gimnaziji, 
je prav tako veljala za posebno žensko, ki je njena okolica marsikdaj ni razumela. Z 
Gammelinovo sta se po vsej verjetnosti spoznali kot članici Frančiškovega tretjega reda.

in ne smemo tega razumeti 
kot dejanske podatke,« je še 
povedala Ozvatičeva.

Med Celjane
Za večino Slovencev je 

seveda najbolj zanimiv del 
knjige, kjer Gammelinova 
opisuje Ditino srečanje z 
Almo ter njuno življenje v 
Sloveniji. Za Almo je izve-
dela med poslušanjem radia 
v rodni Nemčiji. Ta je med 
novimi knjigami priporočal 
delo svetovne popotnice, ki 
je osem let sama potovala 
okoli sveta. Dita je nato obi-
skala Almo v Celju, kjer je 
nato čez nekaj časa ostala za 
vedno. Tako je bilo tudi v re-
snici v odnosu med Theo in 
Almo. »Ta del pripovedi na-
zorno prikazuje vsakdanje 
življenje dveh prijateljic, ki 
sta zaradi svojih posebnosti, 
s katerimi sta izstopali v ma-
lomestnem celjskem okolju, 
bili označeni kot čudakinji, 
v resnici pa sta samo žele-
li živeti po svoje, v svojem 
življenjskem ritmu, predani 
stvarem, ljudem in dejavno-
stim, ki so bile zanju bistve-
ne, vsakdanjim ljudem pa ne 
nujne,« je odlično opisal dve 

tako imenovani sestrski duši, 
to je Gammelinovo in Karli-
novo, urednik nove knjige 
Marijan Pušavec. Prijatelji-
ci sta živeli skupaj, zato so 
se v novejšem času pojavila 
namigovanja, da naj bi živeli 
v lezbičnem razmerju. Bolj 

je smiselno verjeti temu, da 
so ju povezala drugačna sku-
pna zanimanja, med drugim 
za duhovnost. Tako sta sami 
sebe poimenovali za sestrski 
duši.

Doslej dolga leta neobja-
vljena knjiga izjemno zani-

mive ter prezrte avtorice iz 
Celja seveda zasluži posebno 
pozornost. Knjigo Gammeli-
nove je že pred približno pol 
stoletja prevedla njena pri-
jateljica Konjičanka Zdenka 
Serajnik. »Eno kopijo nje-
nega tipkopisa sem prejel 

Nova knjiga, roman Dvoje življenj – en cilj, ima posebno pričevanjsko vrednost.
Thea Schreiber Gammelin v zadnjih letih pred smrtjo pred svojo hišo v Pečovniku. 
Številni Celjani se je še dobro spominjajo. (Foto: iz knjige, arhiv Helene Ojsteršek)

Gammelinovo smo doslej najbolj poznali kot slikarko. Na fotografiji restavriranje enega od njenih platen 
v Pokrajinskem muzeju Celje

od kolegice Alme Poznič iz 
knjižnice. Po fotokopiranju 
sem jo namenil za interno 
uporabo v celjski knjižnici,« 
je povedal o Dveh življenjih 
– enem cilju urednik knjige 
Pušavec. Kopija prevoda, ki 
ga je opravila Serajnikova, je 
namreč med Celjani krožila 
že pred dolgimi leti. Med 
spoznavanjem zapuščine 
Serajnikove je Pušavec odkril 
še njen originalen tipkopis. 
Spoznal je posebno priče-
vanjsko vrednost dela Gam-
melinove, katere priimek je 
Pušavec zapisal v njegovi 
poslovenjeni obliki (Game-
lin). Približno desetletje si je 
prizadeval, da bi delo izšlo v 
knjižni obliki.

BRANE JERANKO
Foto: arhiv NT
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Kraljestvo spominov in občutij
Nani Poljanec je dopolnil svoje zbirke v Aninem dvoru v Rogaški Slatini

Aleksander Stanislav Jur-
kovič je Nani Poljanec, Don 
Corleone, ljudski ustvarja-
lec in predvsem eden tistih 
Slat’nčanov, ki naredijo 
ogromno, da bi postavili 
Rogaško Slatino na zemlje-
vid prepoznavnosti, kjer je 
nekoč že bila, sodeč po šte-
vilnih razstavnih predmetih 
v Ljudskem muzeju Rogaška 
Slatina, ki ga je Nani pred 
časom dopolnil s sto novimi 
eksponati.

Leta 2012 so v Rogaški 
Slatini odprli novo kulturno-
-turistično središče, imenova-
no Anin dvor. V njem je pet 
zbirk. To so steklarska zbirka, 
kjer se obiskovalec seznani z 
vsemi stopnjami nastajanja 
kristalnega stekla, grafična 
zbirka, v kateri so trenutno 
razstavljene grafike Rogaške 
Slatine iz zbirke švicarske-
ga mecena Kurta Müllerja, 
parkovna zbirka, v kateri so 
avtohtone drevesne vrste s 
parkovnih površin Rogaške 
Slatine, vodna zbirka, ki je 
posvečena ključnemu ele-
mentu zgodovinskega razvoja 

Rogaške Slatine – vodi – in do-
moznanska zbirka, v kateri so 
tri zbirke Ljudskega muzeja 
Rogaška Slatina.

Ljudski muzej je ideja in 
»otrok« Nanija Poljanca, zbi-
ratelja, ljudskega ustvarjalca, 
zaljubljenega Slat’nčana, ki je 
zbirateljsko ljubezen iz svoje 
hiše prenesel v javni prostor. 
Nani, ki se z zbirateljstvom 
ukvarja že od otroštva, je tri 
zbirke pred kratkim dopolnil 
s sto novimi eksponati. Dopol-
njene so bile domoznanska 
zbirka, ki je vezana na Roga-
ško Slatino, kraljeva zbirka, 
ki je vezana na Kraljevino 
SHS, Kraljevino Jugoslavijo 
in dinastijo Karađorđević, ter 
filografska zbirka, ki hrani 
številne podpise in osebne 
predmete znanih osebnosti.

Sprehajališče z 
znanimi obrazi
Domoznanska zbirka ima 

posebno postavitev. Nekoč 
so namreč imeli v Rogaški 
Slatini pokrito sprehajališče 
Vandelban, pod katerim so se 
sprehajali gostje zdravilišča v 

slabem vremenu in opazovali 
izložbe ter lokale. Tako je prva 
soba domoznanske zbirke 
tiha rekonstrukcija nekda-
njega sprehajališča. V vitrinah 
so razstavljeni predmeti, ki so 
povezani z zgodovino kraja. V 
prvi od sedmih so predstavlje-
ne fotografije Antonije Kulčar 
Psut – Foto Tonke – iz začetka 
dvajsetega stoletja. Najprej je 
delovala v Varaždinu in Zagre-
bu, bila je dvorna fotografinja 
dinastije Karađorđević. Atelje 
Foto Tonka je imela tudi v Ro-
gaški Slatini. V njem je delala 
do konca petdesetih prejšnje-
ga stoletja, nato je njeno obrt 
nadaljevala Mihaela Imenšek. 
Antonija je živela v Rogaški 
Slatini do svoje smrti 1971.

V drugi vitrini so pred-
stavljene zgodbe zdravilnih 
mineralnih vod. Sledi pred-
stavitev knjig o Rogaški Sla-
tini in kozarcev, ki razkrivajo 
socialnostatusni položaj ljudi 
v preteklosti. Med predmeti 
je tudi klobuk, poimenovan 
po avstrijskem komedijantu 
Aleksandru Girardiju. »Gi-
rardi je svojo kariero začel v 

lesenem gledališču v Rogaški 
Slatini. Ko se je vrnil v Avstri-
jo, je postal eden najbolj slav-
nih avstrijskih igralcev. Bil je 
tako slaven, kot je danes Brad 
Pitt. Po njegovem priimku so 
poimenovali slovit slamnat 
klobuk girardi.«

Naslednja vitrina je name-
njena nekaterim znamenitim 
osebam, ki so obiskale kraj. 
»V Rogaški Slatini je bil cesar 
Franc Jožef, menda naj bi bila 
tudi Marija Terezija, zagotovo 
je bil nobelovec Ivo Andrić, v 
kraju je bil tudi knez Mihailo 
Obrenović, ki je z domačin-
ko Marijo Berghaus spočel 
nezakonskega otroka Vilija 
Bergahausa. Kasneje je fanta 
odpeljal v Beograd, kjer se 
je preimenoval v Velimirja 
Mihaila Teodorovića. Oče ga 
je priznal in šolal v Srbiji ter 
Švici. Bil je bogat in je s svojim 
denarjem podpiral revne otro-
ke in umetnike po vsej Evro-
pi,« nadaljuje Nani. V zbirki 
so tudi čevlji iz nekdanjih 
časov, orodje Ivana Zagode, 
ki je imel čevljarsko delavni-
co v Vandelbanu, vključno z 

Nani ima svojo revijo. Fanzin KunstHaus je začel izhajati aprila 2011. 
Do danes je izšlo enajst številk. Ne izhaja periodično, ampak po potrebi 
notranjega stanja duha (ne)odgovornega urednika. »Objavljamo tekste 
vrhovno uveljavljenih in povsem literarno neuveljavljenih avtorjev, 
fotografije prodornih mladih fotografov, poezije zaljubljencev. V prvi 
številki smo na dveh straneh objavili pisma bralcev,« je razložil Nani 
in dodal, da se počasi nabira vsebina za novo številko.

Nani Poljanec pred fotografijami kraljeve družine v muzeju, kjer so pomemben dokument časa.

Školjka, na kateri nastajajo najboljši slovenski koncerti.Brez stola Rex ne gre.

Pianino Belarus ima ime Luka in nanj so igrala številna bolj in manj znana 
glasbene imena, ki so obvezno pustila ročni podpis: Vladmimir Milošević, 
Davorin Mori, Urška Roškar, Marko Črnčec, Katja Sinković, Anna Filipič, 
Ermin in Josip Tkalec, Adam in Nejc Kamplet. Poleg njih je nanj igralo še 
nekaj podpisanih nepianistov, kot sta recimo Teofil in Attanasie Milenković.

Bluza Milene Zupančič iz filma Cvetje v jeseni
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Nanijevimi čevlji, ko je bil še 
deček, ter stari prospekti Ro-
gaške Slatine.

Tesna povezava 
z družino 
Karađorđević
Tretji prostor je namenjen 

Nanijevi paradni zbirki o dina-
stiji Karađorđević. »To je zbir-
ka, ki je bila zelo hitro zbrana 
in je ena največjih zasebnih 
zbirk, ki je vezana na nekoč 
zelo znano kraljevo dinastijo,« 
je ponosno razložil zbiratelj. 
V zbirki so originalna pisma 
članov dinastije in podpisana 
razglednica prestolonasledni-
ka Petra II., ko je s prijatelji 
prehodil slovenske planine. 
Vsaka stvar je zgodba zase. Na 
steni visijo slike, ki z močnimi 
okvirji nakazujejo, da so res 
vredne. Na eni je portret kralja 
Aleksandra, ki ga je leta 1931 
naslikala hrvaška portretistka 
Nasta Rojc. Zraven je portret 
njegovega sina, zadnjega ju-
goslovanskega kralja Petra II., 
ki ga je Nani Poljanec kupil s 
pomočjo 250 donatorjev. Sliko 
je leta 1936 naslikala Ivanka 
Bukovac, hči slavnega Vlaha 
Bukovca. Čudovit je portret 
trinajstletnega naslednika 
prestola v hermelinu in z 
enim najredkejših odlikovanj 
Svetega Carja Lazarja okrog 
vratu. »Portret je naslikan v 
tehniki Mona Lize. Kamorko-
li se namreč gledalec postavi, 
povsod ga kraljevič spremlja 
s pogledom,« je dodal Nani. 
Poleg visi portret kraljice Ma-
rije, ki jo je leta 1926 naslikal 
hrvaški slikar Joso Bužan. 
Portret v slogu čarlstona mu 
je podaril neki gospod iz Lju-
bljane, potem ko je v časopi-
su prebral reportažo o njegovi 
zbirateljski strasti.

Na največji steni je 89 fo-
tografij, precej je novih in so 
pomemben dokument časa. 
»Lani je umrl eden zadnjih 
starejših potomcev dinastije 
Karađorđević, knez Aleksan-
dar, najstarejši sin kneza Pa-
vla. Imel sem ga čast spozna-
ti, zato sem šel na pogreb na 
Oplenac in s sabo nesel grudo 
slovenske zemlje.«

Pomemben del zbirke so 
časopisni izrezki, na katerih 
je dokumentiran prelomni 
trenutek dinastije, atentat 
na kralja Aleksandra I. Ka-
rađorđevića 9. oktobra 1934, 
ko so ga v Marseillu le nekaj 
minut po izkrcanju z ladje 
ubili. Na lutki je svečan frak 
princa Andreja, najmlajšega 
sina kralja Aleksandra. Frak je 
Nani le sedem dni pred odpr-

tjem muzeja dobil od Andre-
jeve tretje žene, princese Eve 
Marije Karađorđević, ki živi v 
Palm Springsu.

Vsak spominek 
ima svojo močno 
zgodbo
»Ne morem izpostaviti 

zgodbe, ki bi mi bila pose-
bej ljuba. To je, kot bi izbiral 
najljubšega otroka. V vsak 
sedmi razstavljen predmet se 
lahko še posebej vživim, tako 
kot recimo v jedilnik, ki je bil 
na mizi 21. oktobra 1923, ob 
krstu kasnejšega kralja Petra 
II. Na hrbtni strani jedilnika 
je natipkan govor, ki ga je 
njegov oče kralj Aleksander 
bral ob slovesnosti. Če samo 
pomislim, da je imel ta list v 
rokah kralj … To so sladkorč-
ki, ki naredijo celotno zbir-
ko res posebno. Kot recimo 
manšetni gumbi kralja Petra 
II., ki sem jih dobil od njego-
vega najboljšega prijatelja. To 
je zame zelo močno čustvo. 
Ni denarne vrednosti, ki bi 
lahko to ocenila. Kot recimo 
prva serija polnitve vina iz 
kraljeve kleti na Oplencu, ki 
je bila najbolj znana klet v 
Evropi. Nedavno so našli 280 
steklenic in takratni upravnik 
Gavrilović mi je podaril eno 
steklenico izmed štirih podar-
jenih iz te zbirke. To je zame 
res velika čast.« Ob močnem 
navdušenju nad kraljevo dru-
žino se seveda poraja vpraša-
nje, od kod ta ljubezen. »Oče 
mi je dal ime Aleksander po 
članu krajeve družine. Poleg 
tega sem rojen 18. julija. Leta 
1909 je prav 18. julija presto-
lonaslednik Aleksander prvič 
prestopil slovensko zemljo in 
prišel v Rogaško Slatino, kjer 
je bival približno štirinajst dni 
kot gost pod psevdonimom 
grof od Avale, ker si je želel 
biti eden navadnih ljudi.«

Trump, Švab in 
Milena
V tretji sobi je filografska 

zbirka oziroma zbirka podpi-
sov znanih osebnosti. Nekaj 
jih je pridobil sam, nekaj jih 
je zamenjal, nekaj tudi kupil. 
V njegovi zbirki so med dru-
gim originalni podpisi Tita, 
kozmonavta Jurija A. Gaga-
rina, zdajšnjega predsednika 
ZDA Donalda Trumpa in tudi 
nekdanjih Billa Clintona in 
Ronalda Reagana. Poleg tega 
so v zbirki tudi podpisi Draže-
na Petroviča in igralske ekipe 
serije filmov o Harryju Potter-
ju. Poleg podpisanih fotografij 
znanih osebnosti Nani nikoli 

ne pozabi na »male« ljudi. 
Na steni visi tudi fotografija 
s podpisi delavcev, ki so gra-
dili Anin dvor. »Eden od njih, 
Mirsad, vodja gradbišča, je bil 
na odprtju Aninega dvora in 
videl sem njegovo veselje in 
ponos, da je del te zgodbe.«

Ob podpisih so razstavljeni 
tudi predmeti. Slavni violinist 
Stefan Milenković je imel prvi 
koncert v Sloveniji v Rogaški 
Slatini leta 1986, razstavljen 
je njegov prvi »mini« frak, 
razstavljeni sta tudi bluza 
Milene Zupančič iz filma 
Cvetje v jeseni in narodna 
noša Blaža Švaba iz skupine 
Modrijani. »Narodna noša, v 
kateri je Blaž energično ›pre-
skakal‹, preplesal in poleg 
vsega tega tudi odlično odpel 
več kot sedemsto koncertov, 
je legendarni kos v zbirki. Ta 
kos sem si zaželel, takoj ko mi 
je Blaž na vaji za Noč Modri-
janov 2014 povedal, da imajo 
za koncert popolnoma nove 
noše.« Na steni visi tudi usnje-
na jakna pevca skupine Mi2 
Tončka Kregarja, s katerim je 
dolgoletni prijatelj, člani sku-
pine Mi2 so ga tudi povabili 
h glasbenemu sodelovanju, 
saj je z njimi nastopil tudi na 
Emi 2007. Nani je s pomočjo 
oddaje Hribar, kjer je nasto-
pil v vlogi Dona Corleoneja, 
spoznal številne ljudi, ki so 
mu pomagali pri ustvarjanju 
zbirke. Don Corleone je, kot 
se rad pošali, tudi njegov 
sponzor zbirke, saj je vse 
svoje honorarje vložil v njeno 
posodabljanje in dopolnjeva-
nje zbirke.

»Veliko zbirateljev poznam, 
ki skrivajo svoje zbirke doma. 
Moja želja je bila, da mojo 
zbirko vidi čim več ljudi, zato 
sem bil zelo vesel, da je posta-
la del stalne zbirke v Aninem 
dvoru.« Aleksander Stanislav 
Jurkovič alias Nani Poljanec 
je umetniška in kraju vdana 
duša, ki ne miruje, zato snuje 
nove in nove načrte.

»Živim za kraj. Do zdaj je 
bilo moje zbirateljstvo le lju-
bezen, finančno vlaganje in 
odrekanje. Dobivam dobre 
odzive za svoje delo in čas je, 
da začnem dobivati tudi redna 
sredstva za svoje nemoteno 
delovanje, ker imam še veli-
ko načrtov za skupno – javno 
dobro.« Mogoče se bo kdaj 
obrnilo. Rogaška Slatina je 
tudi zaradi njega kraj, ki nudi 
veliko turističnih zanimivosti, 
razen ob ponedeljkih, ko je 
Anin dvor zaprt.

BARBARA GRADIČ OSET
Foto: SHERPA

Obisk Nanijeve hiše je posebno doživetje, saj se hiša bohoti s slikami, fotografijami in starimi predmeti. 
Ker mu je zmanjkalo prostora za nove razstavne predmete, je leta 2012 veliko stvari prenesel v Ljudski 
muzej Rogaška Slatina. A še vedno so hodniki in sobe njegove hiše polni slik in spominkov.

Oljne slike članov družine Karađorđević so v odličnih okvirjih.
Nad njegovo zbirko se navdušijo številni ljudje, od ministra za zunanje zadeve Karla Erjavca, ki si je za 
obisk vzel kar uro časa, do ruskih turistov.

Nani je sobe v hiši tematsko uredil. Slike nekdanjega jugoslovanskega voditelja, ki so jih pred desetletjema 
metali iz uradniških pisarn, visijo v sobi s ključno besedo Tito.

Muzej si je od odprtja leta 2012 ogledalo 25 tisoč obiskovalcev in nihče iz prostora ni odšel ravnodušen, 
saj nudi različne stvari za starejše kot mlajše obiskovalce.
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Stran Mladi za mlade so pri-
pravili dĳ aki Gimnazĳ e Velenje.

Nadarjeni dijaki na Gimnaziji Velenje
Na Gimnaziji Velenje veliko pozornosti namenjamo tudi nadar-

jenim dijakom. V okviru bogatega nabora različnih dejavnosti v 
šoli jim omogočamo, da razvijajo svoje potenciale in spretnosti 
za življenje ter da osebnostno rastejo. Tako postajajo samozave-
stnejši, bolj motivirani in dosegajo prepoznavne rezultate. Tokrat 
predstavljamo dva.

Zakaj in kako 
izboljšati 
samopodobo

»Resnica je zamolčana v pogovorih, 
zakaj bi bila tudi v knjigah?«
Intervju z mlado pisateljico Pijo Lucijo Kralj

Pija
Lucija 

Kralj

Zakaj in kako 

samopodobo

Tim Dolenc

Človek si o vsem ustvari mnenje, tudi o sebi. O tem, kakšno je 
naše mnenje o sebi, govori samopodoba, pojem, ki zajema vse 
naše predstave in mišljenja o našem telesu, sposobnostih … 
Skratka predstavlja, kdo mislimo, da smo. Čeprav se 
večina tega ne zaveda, ima samopodoba na naše 
življenje ogromen vpliv. Ravno samopodoba je 
pogosto tista, ki odloča, ali je nekdo v življenju 
uspešen in obdan s prijatelji ali osamljen s 
cilji, ki se spremenijo v nedosegljive sanje. 
Pomembno vlogo samopodobe sem občutil 
na lastni koži in z njenim izboljšanjem tudi 
izboljšanje kakovosti življenja. Največji 
vpliv na samopodobo imajo starši, vrstni-
ki in vzgojitelji v otroških letih. Toda moja 
raziskava je pokazala, da obstaja več dejav-
nikov, ki oblikujejo samopodobo. Tako sem 
kot rezultat svoje raziskovalne naloge obli-
koval pet korakov do boljše samopodobe.

Pet korakov do boljše 
samopodobe
1. Ne bodi preveč kritičen do 

samega sebe
Kot je pokazala moja raziskava, 

smo ljudje do sebe bolj kritični, kot 
so drugi do nas. Če se torej v ne-
kem trenutku samemu sebi ne zdiš 

dovolj dober na nekem 
področju, se spo-

mni, da je mnenje 
drugih o tebi po 
vsej verjetnosti 
boljše. Preo-
bremenjevanje 
s samim sabo je 
pogostokrat po-
polnoma nekori-
stno, v nekaterih 

primerih je lahko 
tudi škodljivo, saj 

nas ovira in lahko zmanjša našo mo-
žnost za uspeh. Zato je pomembno, 
da se zavedaš svoje vrednosti.

2. Preživi več časa v družbi
Eden najpomembnejših razlo-

gov, da se oseba počuti pomemb-
no in dobro v svoji koži, je, da ima 
okoli sebe ljudi, ki jo označujejo 
kot pomembno. Takšne ljudi boš 
težko našel, če nisi nikoli izposta-
vljen družbi. Ljudje smo socialna 
bitja in brez interakcij z drugimi si 
zapiramo mnogo poti.

3. Ukvarjaj se s športom
Rezultati so jasno pokazali, da 

šport izboljša samopodobo. S špor-
tom pridobiš lepše telo, izboljšaš 
svoje zdravje in način življenja ter s 
tem tudi samopodobo. Šport je po-
vezan tudi z učnim uspehom. Pov-
zroča večjo zbranost, zaradi katere 
lažje obdelujemo in shranjujemo 
informacije. Torej dragi starši, pre-
poved udeleževanja treningov va-
šim otrokom ne bo popravila ocen.

4. Ne preživi preveč časa na so-
cialnih omrežjih

Rezultati so pokazali, da imajo 
prekomerni uporabniki socialnih 
omrežij nižjo samopodobo. Preko-
merno preživljanje časa na social-
nih omrežjih povzroči pomanjka-
nje dejanskega druženja s fi zično 
prisotnimi ljudmi, kar lahko pripe-
lje do slabe samopodobe. Socialna 
omrežja nam prepogosto življenje 
predstavijo skozi rožnata očala, kar 
povzroči težave pri soočanju s teža-
vami v realnem življenju. Popolno-

ma isto velja za fi lme in serije. Torej 
išči prijatelje v resničnem življenju, 
ne virtualnem.

5. Organiziraj si čas – da boš 
lahko kombiniral učenje in za-
bavo

V življenju je pomembno, da si 
znamo organizirati čas tako, da 
nam poleg dela za šolo (študij, 
službo …) ostane dovolj časa za 
druženje s prijatelji in za rekrea-
cijo, kar predstavlja prav tako po-
membne gradnike naše samopo-
dobe. Zato si organiziraj svoj čas, 
napiši načrt dela, urnik dneva, v 
njem predvidi čas tako za šolsko 
delo kot za druženje s prijatelji in 
za rekreacijo.

Tim Dolenc, 2. letnik, 
Gimnazija Velenje

Pija Lucija Kralj je literarna navdušenka, 
ki prosti čas namenja predvsem pisanju. 
Udeležuje se literarnih natečajev, s kateri-
mi, kot pravi sama, besedišče le še bogati 
in krepi znanje. V osnovni šoli (v osmem 
razredu) je izšel njen knjižni prvenec Ni-
kogaršnja, s katerim se je predstavila na 
nekaj srečanjih v regiji, tokrat pa se nam 
predstavlja s svojim drugim romanom, ki 
nosi naslov Julija. Roman je nastajal zadnje 
leto osnovne šole in izšel septembra 2016, 
ko je Lucija že postala dijakinja prvega le-
tnika velenjske gimnazije.

Po predstavitvi Julije v velenjski knjižnici 
sem se z njo pogovarjala njena sedanja so-
šolka.

Opiši se s čim manj besedami.
Pravzaprav nerada označujem sebe ali 

kogarkoli drugega. Lahko pa se vam pred-
stavim kot zelo čutna oseba, ki marsikatero 
stvar občuti intenzivneje kot ostali. Rada sem 
v družbi prijateljev, sošolcev in seveda v do-
mačem krogu.

Iz mnogih spominov vemo, da je življe-
nje pisateljev polno umetniških vzponov 
in padcev. Kaj narediš, ko se besede v glavi 
preprosto ne izlijejo na papir?

Včasih preprosto besede v glavi izginejo 
oziroma so misli nejasne in jih s težavo spra-
vim na papir. Takšna obdobja sem imela, jih 
imam in jih bom zagotovo še imela. Tako ime-
novana »neustvarjalna« obdobja lahko traja-
jo teden, dva, lahko tudi po nekaj mesecev. 
Najpomembneje se mi zdi, da ne obupamo, 
da počakamo, da se navdih vrne – moramo 
ga samo sprejeti.

Kdaj si prišla do spoznanja, da želiš po-
stati pisateljica?

Mislim, da že od vedno rada berem, spo-
štujem literaturo in avtorje romanov, novel, 
pesniških zbirk. Verjetno sem tudi zaradi tega 
prišla do zaključka, da bom napisala svojo 

knjigo. Vedno sem z občudovanjem gleda-
la na knjigo, njene platnice, njene misli, 

ki jih je lahko pisec delil z bralci. Ko 
sem v osmem razredu ugotovila, 
da je moja želja lahko uresničlji-
va, je to zame pomenilo le za-
gon, s pomočjo katerega sem 
stvar tudi udejanila.

Kje iščeš navdih za pisa-
nje?

Navdih iščem v sebi, v svojih občutenjih, 
veliko ga najdem tudi v okolici. Tako se mi 
zdi, da so moja dela najbolj iskrena, kar se 
vsaj meni zdi najpomembnejše. Že tako je 
resnica zamolčana v pogovorih, zakaj bi bila 
tudi v knjigah.

Opiši Julijo v eni povedi.
Julija je mladinski roman, namenjen vsem 

mladostnikom, ki se spopadajo z odrašča-
njem, ki ga zaradi družbe – takšne, kot je – 
občutijo še intenzivnejše.

Zakaj si se odločila, da boš napisala Ju-
lijo?

Roman sem napisala, da bi pomagala dru-
gim. V knjigi se namreč najbolj posvečam 
mladostnikom in njihovim težavam (depre-
sija, zavrnitev, anoreksija, želja po vključitvi, 
ločitev ….), ki prepogosto ostajajo tabu. Tudi 
sama sem namreč šla skozi takšno obdobje, 
vendar takrat nisem vedela, h komu se obr-
niti. Mladim s knjigo tako želim povedati, da 
jih nekdo razume.

Kaj je bilo najbolj presenetljivo spozna-
nje, ki si ga doživela med pisanjem Julije?

Mislim, da bi bilo največje spoznanje to, da 
je vsaka težava rešljiva. To, ali jo lahko rešimo 
sami ali ne, je odvisno od nje. Pri težavah, ki 
jih sami ne znamo oziroma jih ne moremo 
rešiti, nas ne sme biti strah ali sram prositi 
za pomoč.

Najtežji trenutek med pisanjem Julije je 
bil …

Najtežje je bilo napisati konec. Pravza-
prav ga nisem mogla napisati, saj mi je bil 
skoraj neznan. Nisem vedela, kako si želim 
»zaključiti« zgodbe junakov, ko pa sem imela 
občutek, da se šele začenja. Prav zaradi tega 
je konec odprt in omogoča bralcem prosto 
domišljijo ter razmišljanje o predvidenem 
zaključku.

Najbolj zadovoljiv, vesel trenutek med 
pisanjem Julije …

Mislim, da sem skoraj ves čas, ko sem pisala 
knjigo, uživala. Bili so deli, ki mogoče niso 
bili najbolj svetli, a vseeno so se na koncu 
barve obarvale v živahnejše. Največ srečnih 
trenutkov sem zapisala v ljubezensko zgodbo 
Julije in glavnega junaka Tomaža, zato sem 
tudi ta del najraje dopolnjevala.

Ali o tvoji knjigi kroži kakšna govorica, 
ki te je pretresla, presenetila, nasmejala …?

Sicer o knjigi niso nastajale velike govori-
ce, ki bi bile nesramne ali bi me prizadele. 
Najbolj pa so me nasmejale te, ki so ugibale, 
komu je knjiga posvečena – torej kdo je fant 
z rdečo kapuco.

Kdo je oseba, ki te je najbolj navdihovala 
ali podpirala med pisanjem?

Kot se mi zdi, da jo imajo vsi pisatelji, imam 
tudi jaz svojo muzo. Zame je to moj dobri 
prijatelj, ki mi je s svojo pozitivno energijo 
pomagal napisati tudi Julijo. Pri tem ne gre 
toliko za ljubezen kot gre za navdih, ki sem 
ga iskala v njem. Lahko pa sem mu zelo hva-
ležna, saj sta prav zaradi njega nastali – vsaj 
meni – najljubši deli.

Tvoj rek?
V življenju se vedno menjavata žalost in 

veselje, kakor se menjavajo noč in dan, svetlo-
ba in tema. To mora biti tako, kajti tisti, ki ne 
občuti žalosti, ne občuti niti veselja, in kdor 
ni bil v temi, ne zna ceniti luči …

NINA SMREKAR, 1. letnik
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Testo za krofe

Oblikovanje krofov

EVINA
KUH'NA
EVINA

KUH'NA
Če še niste mastni ali »pocukrani« 

okoli ust od pustnih krofov, hitro za-
grizite v najbližjega … le tako boste 

namreč pregnali letošnjo dolgo in mr-
zlo zimo – vsaj tako pravijo običaji.

Čeprav v teh dneh otroci razmišljajo pred-
vsem o tem, v koga ali kaj se bodo prelevili, 

si mame in babice glave razbijajo s peko 
krofov. Poleg tega da pust z vsemi običaji 
močno zaznamuje aktivnosti tako v raz-
ličnih krajih kot v posameznih kuhinjah, 

vsi ti običaji segajo kar globoko v zgodovino.
Naši predniki so z različnimi pustnimi obi-

čaji odganjali zimo, ki je bila zaradi njihove 
odvisnosti od plodov zemlje najmanj prilju-

bljen letni čas. Preoblečeni v različne živali in 
bitja so z raznimi plesi želeli vplivati na neznane 
sile narave in jih usmeriti tako, da bi odgnale 

zimo. Na slovenskih tleh je bilo pustovanje 
prvič omenjeno v prvi polovici 17. stoletja.
Še ena od vraž pravi, da morajo biti v pustnem 

času krožniki polni, saj to prinese rodovitno leto. 
Ne glede na stan so se ljudje v tem času preobjedali 

in prav tako obdarovali šeme, ki so s seboj prinašale srečo 
in dobro letino. V tem času so jedli suho meso, zelje, slane 
potice in različne ocvrte sladice. Kaj pa krofi ?

Od kod točno krofi  izhajajo, ni znano oziroma lahko v 
različnih literaturah najdemo veliko različnih informacij. 
Po nekaterih zapisih naj bi jih iznašla Dunajčanka Cecilia 
Krapf, spet drugi pričajo o tem, da naj bi krofi  obstajali že 
v antiki. Naše slovensko ime vsekakor izhaja iz nemškega 
imena »Krapfen«.

Če boste v teh dneh obiskali Rusijo ali katero od angleško 
govorečih dežel, se ne čudite, če vam bodo ponekod name-
sto krofov ponudili palačinke. Tam namesto pustnega torka 
obeležujejo Pancake Tuesday, torej »torkove palačinke«.

Sprehod med 
trgovskimi 
policami

Krofi, ki prinašajo pomlad

Prav nobene skrivnosti ni-
mam, ko gre za sestavine, 
potrebne za peko krofov. 
Kupila sem moko, sladkor, 
mleko, kvas, vanilijev slad-
kor in jajca ter limono, upo-
rabila pa sem še olje, rum, 
sol in domačo marmelado.

3 rumenjake, 3 dkg sladkorja 
in pol vanilijevega sladkorja 
sem stepla tako, da je masa 
narasla in postala penasta 
oziroma puhasta. Zmesi sem 
dodala pol decilitra olja in pol 
manj ruma.

Maso sem še naprej počasi 
mešala in postopno dodajala 
pol kavne žličke soli in sok, 
iztisnjen iz polovice limone 
(polovico sem dodala, ker 
limona ni bila posebej sočna).

Nazadnje sem dodala še 
vzhajanih 5 dkg kvasa, ki 
sem ga vzhajala s polovico 
pecilnega praška, in pol ki-
lograma moke ter preostanek 
mleka. Tega sem imela pred 
vzhajanjem 7 decilitrov.
Ko sem dodala vse sestavine, 
sem testo mešala še približno 
petnajst minut.

Namig: testo mora biti mehkejše kot testo za potico, sicer 
so krofi  zbiti.

Ker s peko krofov še nimam ve-
liko izkušenj, sem si, da bi bili 
čimbolj enakomerni, pomagala 
z jedilno žlico. Testo sem zaje-
mala in ga poskušala oblikova-
ti v čim bolj enake kroglice. Te 
sem pustila vzhajati pol ure.

Namig: masa 
kroglice naj bi 
tehtala od 7 
do 10 deka-
gramov.

Namig: kako dolgo je treba vzhajati kro-
fe, je odvisno tudi od kvasa in tempera-
ture v prostoru. Krofi  naj bodo na toplem 
in pokriti, vmes jih lahko obrnemo, da 
vzhajajo na obeh straneh.

Krofi pred vzhajanjem …  … in po njem.

Peka

Polnjenje

Ker so bili krofi pri prvi 
peki pretemni, sem 
ostale pekla na največ 
160 stopinj Celzija. Pri 
prvi peki so bili tako krofi 
nekoliko temnejši, kot bi 
si želela, a v povprečju 
mislim, da so uspeli 
enkratno. Sicer sem se 
jih trudila peči do zlato-
rumene barve, in sicer 
na vsaki strani največ tri 
minute.

S temi se ravno hvalila ne bi …  … a na te sem več kot ponosna!

Krofe sem na koncu napolnila 
z marmelado, pri čemer nisem 
bila pozorna na recept. Upora-
bila sem izdatno količino mar-
melade, kolikor so je kro  pač 
lahko prenesli. Nazadnje sem 
dvanajst krofov, kolikor sem jih 
iz tega recepta naredila, le še 
posladkala s sladkorjem v prahu.

OCENA
Priprava:

lani sem namesto olja 
uporabila margarino. 

Izdelek si ni zaslužil naziva 
krof. Z letošnjim receptom 
so krofi  puhasti in mehki 
brez posebnega truda.

Okus:

pustno božanski



35Št. 8, 23. februar 2017 ZA ZDRAVJE

Sklece v opori zadaj

Ko pomanjkanje časa 
postane slab izgovor
Pisarna – drugi dom, druga telovadnica

Ljudje imamo različen tempo življenja, urniki nekaterih so bolj uteče-
ni, drugih bolj razgibani. A vsi se vsakodnevno znajdemo v situacijah, 
ko bi lahko nekaj dobrega naredili za svoje zdravje, za svoje telo, le da 
se tega (še) ne zavedamo.

Pisarna
Vsak, ki svoje delo opravlja 

v pisarni, ve, da osem ali več 
ur sedenja telesu ne ugaja. 
Čeprav sedimo, smo utrujeni, 
telo je večkrat »zaspano« in 

V naslednjih številkah Novega te-
dnika bomo predstavili, kako lahko 
v svoj vsakdanjik vnesemo nekaj pre-
prostih vaj, ki ob doslednem opra-
vljanju ključno vplivajo na naše telo. 
Z nami bo telovadil profesor športne 
vzgoje, osebni in kondicijski trener 

ter zagovornik zdravega načina ži-
vljenja Lucijan Cigale.

Ste že pozabili na novoletne za-
obljube ali jih niste niti sprejeli? Ne 
odlašajte, ne prelagajte na naslednji 
ponedeljek, na novo leto ali drugo 
prelomnico, ki je vedno znova le 
izgovor. Začnite danes, zdaj … 
potem bo postajalo samo še 
lažje!

Enoročno veslanje v predklonu z oporo

Motivacija tega tedna:
Michael Jordan, košarkarska legenda: »V svoji ka-

rieri sem zgrešil več kot devet tisoč košev. Izgubil 
sem več kot tristo tekem. Petindvajsetkrat so mi za-
upali met, odločilen za zmago, in sem zgrešil. Znova 
in znova in znova sem doživljal neuspehe v življenju. 
Ravno zato mi je uspelo. Lahko sprejmem neuspeh. 
Vsakemu lahko spodleti. Ne morem pa sprejeti, da 
nekdo ne poskusi.«

utrujeno. V nadaljevanju tako 
predstavljamo nekaj hitrih vaj, 
ki jih lahko opravimo v pisar-
ni. Takšne vsakodnevne vaje 
prebudijo naše zaspano telo, 
pospešijo srčni utrip, okrepijo 
mišice in nam pomagajo, da 
lažje opravimo vsakodnevne 
napore.

Namig: ena serija vaj predstavlja 
petnajst do dvajset ponovitev, naredi-
mo dve ali tri serije z vsako roko. Med 
ponovitvami si vzamemo približno 
minuto odmora.

Namig: ena serija vaj predstavlja 
dvanajst do petnajst ponovitev, na-
redimo dve ali tri serije. Med nji-
mi si vzamemo približno minuto 
odmora.

Profesor športne vzgoje, 
osebni in kondicijski tre-
ner ter zagovornik zdra-
vega načina življenja 
Lucijan Cigale

ter zagovornik zdravega načina ži-

Ste že pozabili na novoletne za-
obljube ali jih niste niti sprejeli? Ne 
odlašajte, ne prelagajte na naslednji 
ponedeljek, na novo leto ali drugo 
prelomnico, ki je vedno znova le 
izgovor. Začnite danes, zdaj … 
potem bo postajalo samo še 

Namig: ena 
serija vaj pred-
stavlja pet-
najst do dvaj-
set ponovitev, 
naredimo dve 
ali tri serije. 
Med njimi si 
vzamemo pri-
bližno minuto 
odmora.

Z vajo okrepimo stegenske 
mišice, mišice zadnjice, ra-
menskega obroča in mišice 
zadnje strani nadlahti.

Začetni položaj
Noge razkoračimo vsaj v ši-

rino bokov ali največ do širine 
ramen. Stopala obrnemo rahlo 
navzven, kolena usmerimo v 
isto smer kot stopala, pri čemer 
morajo biti nad stopali. Trup 
vzravnamo, gledamo naprej, 
pomagamo pa si s torbico ali z 
nahrbtnikom ali aktovko, ki jih 
držimo s pokrčenima rokama 
pred seboj v višini prsi.

Gibanje
Počep oziroma spuščanje 

telesa začnemo v kolčnem 
sklepu, boke in zadnjico po-

tiskamo nazaj. Težišče telesa 
naj bo ves čas nad srednjim 
in zadnjim delom stopala, 
pete naj bosta ves čas v stiku 
s podlago. Med spuščanjem 
vdihnemo, trup ohranimo 
primerno napet, hrbet imamo 
ves čas vzravnan oziroma ra-
hlo vbočen in prsni koš rahlo 
izbočen.

Kolena imamo ves čas 
usmerjena v isto smer kot 
stopala, ki naj bosta med dvi-
ganjem ves čas v celoti v stiku 
s podlago. Med dvigovanjem 
izdihnemo, ko se vrnemo v 
začetni položaj, začnemo po-
tiskati nahrbtnik nad glavo. Po 
končanem potisku se vrnemo 
v začetni položaj.

Počep s potiskom nad glavo

Z vajo okrepimo mišice srednjega in zgornjega dela hrbta ter 
mišice na sprednjem delu nadlahti.

Gibanje
Začnemo potegovati lopa-

tice nazaj, sledi iztegnitvev 
v ramenskem sklepu, hkrati 
začnemo roko upogibati v 
komolčnem sklepu, nahrb-
tnik dvignemo, dokler naše 
zapestje ni v višini reber ozi-

roma dokler ni naša nadlaht 
nad vodoravno linijo. Med 
tem delom giba izdihnemo, 
nato z vdihom nahrbtnik 
spustimo nazaj v začetni po-
ložaj. Med izvajanjem giba 
se izogibamo premikanju 
trupa.

Začetni položaj
Z eno nogo naredimo korak 

naprej, z roko se opremo na 
mizo pred seboj. Trup imamo 

vzravnan, glava naj bo v po-
daljšku trupa, v drugi roki, ki 
prosto visi, držimo nahrbtnik 
oziroma dodatno breme.

Z vajo okrepimo mišice zadnje strani nadlahti, mišice spre-
dnjega dela ramen in prsne mišice.

Začetni položaj
Z rokami se opremo na 

mizo za seboj, ohranimo 
vzravnan trup, glava naj bo 

v podaljšku trupa. Gledamo 
naprej, nogepomaknemo 
nekoliko predse. Če je vaja 
za začetek za nas pretežka, 

jo opravimo s pokrčenimi 
nogami.

Gibanje
Počasi se spuščamo, pri 

čemer ohranjamo trup vzrav-
nan, gledamo naprej, komol-
ci morajo biti ves čas v širini 
ramen in obrnjeni nazaj. 

Spuščamo se vsaj tako dol-
go, dokler naše nadlahti niso 
vzporedni s tlemi. Med spu-
ščanjem vdihnemo, z izdihom 
in iztegnitvijo v komolčnem 
sklepu pa se vrnemo v začetni 
položaj;

EP, foto: SHERPA
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V akciji Naj maturantka in naj maturant se bodo ta mesec 
predstavili kandidati naslednjih šol:

12. Kaja
Jazbec

2. ŽPTI, ŠCŠ

13. Benjamin
Lenič

3. M, ŠCŠ

14. Teja
Vodeb

3. SP, ŠCŠ

15. Gašper
Kuhar

4. KT,  ŠCŠ

17. Uroš
Podbregar
4. A, SŠGT

18. Anita
Kunej

4. A, SŠGT

20. Primož
Drevenšek
4. B, SŠGT

11. Andrej
Ropas

2. ŽPTI, ŠCŠ

21. Jernej
Zilli

4. C, SŠGT

22. Rebeka
Pavlović

4. C, SŠGT

23. Aljaž
Klepej

4. Č, SŠGT

24. Lucija
Lapornik
4. Č, SŠGT

4. Anja
Knez 

3. CV, SŠHVU

28. Miha Klanjšek

1. Miha
Drolc

3. CV, SŠHVU

25. Tadeja Korun

5. Barbara
Golob 

4. AT, SŠHVU

2. Mojca 
Slemenšek
3. CV, SŠHVU

26. Kristjan Kolman

6. Nejc
Kelner

4. AT, SŠHVU

3. Tadej
Zidar

 3. CV, SŠHVU 

27. Nina Cvikl

7. Jan
Krašovec 

4. HT, SŠHVU

8. Janja
Moličnik 

4. HT, SŠHVU

10. Marjana
Oštir 

5. DHT, SŠHVU

9. Gregor
Lah 

5. DHT, SŠHVU

19. Ava
Perkič

4. B, SŠGT

28. Miha
Klanjšek
4. A, EŠC

25. Tadeja
Korun 

3. E, SŠGT

26. Kristjan
Kolman

2. F, SŠGT

27. Nina
Cvikl

4. A, EŠC

30. Rika
Pajk

4. B, EŠC

29. Matija
Šporer
4 B, EŠC

31. Rok
Hribernik
4. E, EŠC

32. Jasmina
Banovšek
4. E, EŠC

SREDNJE ŠOLE ZA HORTIKULTURO IN VIZUALNE UMETNOSTI CELJE (SŠHVU)
ŠOLSKEGA CENTRA ŠENTJUR (ŠCŠ)
SREDNJE ŠOLE ZA GOSTINSTVO IN TURIZEM CELJE (SŠGT)
EKONOMSKE ŠOLE CELJE (EŠC)

16. Jožica
Ovčar

4. KT, ŠCŠ
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KUPON

Podatki o osebi, ki je glasovala:

ime in priimek 

naslov

telefon

e-pošta 

Ste naročnik Novega tednika?

Glasujem ZA
naj maturanta /naj maturantko

ime in priimek: 

�

DA / NE

pod zaporedno številko: 

NAJ MATURANTKA
IN NAJ MATURANT2017

28. Miha Klanjšek 29. Matija Šporer 30. Rika Pajk

Glasujte 
za svojega 
Glasujte 
za svojega 
Glasujte 
kandidata!

Bralci lahko v vsaki številki glasuje-
te za »svojega« kandidata, ki je pred-
stavljen s portretno fotografi jo, v eni 
od izdaj časopisa pa bo tudi na večji 
fotografi ji v maturantski opravi (glede 

na objavljeni vrstni red kandidatov). 
Tisti maturant in tista maturantka, ki 
bosta do konca meseca zbrala največ 
glasov, se bosta uvrstila v fi nalni maj-
ski krog tekmovanja. 

Februarja objavljamo prvi krog kan-
didatov, marca in aprila še naslednja 
dva. Vsak mesec bosta znana dva fi -
nalista. Vseh šest se bo v končnem 
obračunu pomerilo maja.

Razrednik ali učiteljski zbor lahko izbranemu kandidatu (le enemu!) iz posameznega maturantskega razreda dodelita dodatnih 
sto točk za njegovo učno in delovno uspešnost. Svojo odločitev nam morata sporočiti na elektronski naslov tednik@nt-rc.si.

V akciji Naj maturantka in naj maturant boste bralci letos že šestič izbirali dekle in fanta, ki bosta 
prejela laskavi naziv in ob tem tudi lepo nagrado. Tri mesece bo trajal izbor med kandidati iz različnih 
srednjih šol s Celjskega za uvrstitev v majski fi nale. Zmagovalca fi nalnega dela se bosta za privlačni 
nagradi – skuter in pametni telefon – pomerila v začetku junija.  

Pravila glasovanja in sodelovanja v akciji
Na enem kuponu lahko glasujete za enega naj maturanta
ali za eno naj maturantko. 
Pri glasovanju bomo upoštevali le originalne pravilno izpolnjene 
kupone, ki nam jih boste poslali po pošti ali prinesli osebno. 

Sto točk učiteljev

NAGRADE

Udeleženec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje 
posredovanih podatkov v skladu z Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

Letos se bo sodelovanje v 
akciji še posebej izplačalo, 

saj bosta glavni nagradi res 
privlačni, to sta skuter 
Suzuki in pametni 

telefon iPhone!

Vsak mesec bomo med pošiljatelji kuponov izžrebali srečnega nagrajenca, ki bo dobil hišno nagrado.

Za februarske kandidate lahko glasujete
do vključno torka, 28. februarja.

Zmagovalca februarskega kroga glasovanja bomo 
objavili 2. marca.

Foto: Nataša Müller, oblikovanje Andreja BaljaFoto: Nataša Müller, oblikovanje Andreja Balja

31. Rok Hribernik 32. Jasmina Banovšek

Tik pred koncem februarskega kroga 
glasovanja vodita

Kaja Jazbec in Benjamin Lenič, 
oba iz Šolskega centra Šentjur.
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ZGODBE IZ DOMOZNANSKE KAMRE

Rubriko pripravlja Osrednja knjižnica Celje

www.kamra.si

Zbirka kipov 
šmarske Kalvarije v 
muzeju baroka (7)

ALBUM S CELJSKEGA

Fredrik Backman: Mož z imenom Ove

Ove je star 59 let. 
Vozi modrega saaba. 
Pravzaprav ga hodi 
bolj gledat v garažo. 
Vsako jutro vstane 
točno tri četrt na šest 
in prav po inšpekcijsko 
obhodi sosesko. Nobe-
nega zabojnika za sme-
ti ne izpusti, nobene 
napačno odložene smeti 
ne spregleda in kako mu 
šele dvigne pritisk napač-
no parkirano kolo. Ove je 
siten in zoprn tip, ki ga je 
težko imeti rad. Siten star 
prdec, bi rekli sosedje.

O čudaku, ki si vsako jutro zapi-
še registrske številke vseh parkira-
nih avtomobilov in takoj ukrepa 
proti tistim, ki kršijo pravilo šti-
riindvajseturnega parkirišča, ki 
ne izpusti nobene priložnosti, 
da se ne obregne ob sosedo-
vo nesposobnost za hišna 
popravila ali razsipnost 
takšne ali drugačne sor-
te, je seveda težko misliti 
drugače. A vendar je Ove 
takšen tudi zato, ker ima 
načrt in cilj. Še vedno 
večkrat na dan preveri 

radiatorje, če so res zaprti. 
Njegova žena Sonja si namreč o svojem škr-

Ko od življenja ne pričakuješ 
ničesar več, se lahko tudi raznežiš

Nogometno prvenstvo celjskih šol je bilo na 
nogometnem igrišču Glazija. 6. maja 1959 je 
bila prestižna tekma med gimnazijsko elito in 
delavskimi vajenci, ki so izšli iz nje kot zma-
govalci. Moštvo vajencev je bilo sestavljeno iz 
vseh treh celjskih nogometnih klubov: NK Kla-
divar (KL), NK Olimp (OL) in ŽNK Celje (ŽEL).

Rezultat tekme: Vajenska šola: I. gimna-
zija v Celju, 2: 1 (1:1).

Strelca zmagovalne ekipe sta bila Andrej 
Regner in Matevž Zadravec, pri poraženem 
moštvu pa je bil strelec Valter Čretnik.

Vir: osebni spomini, prispeval: Rudi 
Škedelj, rubriko pripravlja: Domoznanski 
oddelek Osrednje knjižnice Celje, medijski 
pokrovitelj: Novi tednik, Vir: www.kamra.
si, Album Slovenije – osebni spomini 20. st.

Deseta kapela: 
Jezusa kronajo
Kapela kronanja ali ven-

čanja. Jezus s trstiko v roki, 
obdan s štirimi rablji: eden 
mu tišči z železnimi rokavi-
cami trnjev venec na glavo, 
dva rablja vsak s svoje stra-
ni s palicami pritiskata nanj. 
Četrti, hudobnež, ki ga ljud-
stvo »Gašperček imenuje in 
najbolj zaničuje«, poklekne 
pred Gospoda in mu jezik 
ter »osla« kaže. Na stenah 
dečka na Jezusa ščuvata 
psa, za ograjo slonijo Malh, 
vojščak in sluga, z visokega 
mostovža prizor opazujejo 
Marija, sv. Janez in še nekaj 
drugih oseb. Na levi steni 
je upodobljen Pilat, ki kaže 
na Jezusa, rekoč: »Glejte, 
človek!« Na desni si umiva 

tem možu misli svoje, se nasmeje in radiatorje 
skrivaj vztrajno odpira. A zdaj se jih že pol leta 
ni dotaknila. Že pol leta je, odkar je umrla. In 
praznina je za Oveja velika. Dokler je bila ona 
tu, je lahko prenesel, da so mu spodnesli stol-
ček predsednika sveta stanovalcev. Brez nje pa 
je novica, da je v službi odveč, priporočilo, naj 
si vzame čas zase, popoln nesmisel. Odpovedal 
je časopis, pospravil hišo, zaprl dovod elektri-
ke, vode in plina. Samo še kljuko mora priviti 
na strop. Samo malo miru potrebuje. Vse, kar 
si Ove želi, je malo sosedske uvidevnosti, da bo 
lahko v miru umrl. Tako majhna želja, a tako 
malo posluha zanjo. V hišo nasproti Oveja se 
namreč priselijo novi sosedje. Že njihov prihod 
mu da vedeti, da so povsem nesprejemljivi. 
Glasni, nespretni in nesposobni so se očitno 
prav zarotili proti Oveju. S svojimi neumestni-
mi prošnjami, z otroškimi obiski, nerazumljivi-
mi prijaznostmi in s prisotnostjo ob nepravem 
času na nepravem mestu mu nikakor ne pusti-
jo izpeljati sicer dobro zamišljenega načrta. Za 
piko na i se Oveju na grbo spravi še potepuški 
maček, s katerim se vsaj načeloma prav vzaje-
mno ne marata. In to je trenutek, ko se lahko 
stvari obrnejo v zelo nepredvidljive smeri. Ker 

ima Ove očitno tudi nežno plat, ki jo vse življe-
nje uspešno skriva. Ko od dneva ne pričakuješ 
prav ničesar več, se mu lahko tudi nasmeješ v 
brk. In samomor za kakšen dan še odložiš. S 
skandinavskim humorjem je to lažje, četudi je 
tema knjige čisto resna zadeva.

»Sonja je nekoč rekla, da če hočeš razumeti 
človeka, kakršna sta Ove in Rune, moraš ve-
deti, da sta to moža, ki sta se znašla ujeta v 
napačnem času. Moža, ki sta potrebovala od 
življenja samo nekaj preprostih reči, je rekla. 
Streho nad glavo, mirno ulico, pravo znamko 
avtomobila in zvesto ženičko. Službo, v kateri 
opravljaš primerno delo. Hišo, v kateri se v re-
dnih časovnih razmikih to in ono pokvari, tako 
da imaš vselej kaj početi.« StO

O avtorju:
Fredrik Backman (1981) je švedski avtor 

mlajše generacije, ki je svojo pisateljsko ka-
riero začel kot bloger. Med uveljavljene in 
prevajane pisatelje ga je leta 2012 kot veliko 
presenečenje izstrelil prav Mož z imenom 
Ove. Njegov drugi roman nosi naslov Babi-
ca pošilja pozdrave in se opravičuje.

10. kapela: Jezusa venčajo s trnjem (foto: Nataša Müller)

roke in obsodi Jezusa, ki ga 
vojaki odpeljejo. Na oboku 
so starozavezna predpodoba 
Daniela med levi in latinski 
izreki prerokov, na strešnem 
stolpiču so predstavljeni je-

zuitski svetniki Ignacij Lo-
yolski, Frančišek Ksaver in 
Janez Nepomuk.

Enajsta kapela: 
Žalujoči Jezus
V kapeli je kip Jezusa, ki 

žaluje in sedi na štirioglatem 
kamnu ter si glavo s krono 
podpira z levico, desnico 
ima položeno na kolenu. Gre 
za priljubljen pasijonski mo-
tiv, ki kaže sceno med kro-
nanjem in zasmehovanjem.

Dvanajsta kapela: 
Jezus nese težek 
križ
Jezus pade pod težkim kri-

žem na tla, vojak prestreže 

križ, Simon iz Cirene prejema 
križ od zadaj, rabelj z buzdo-
vanom neusmiljeno bije po 
Gospodu.

Na stranskih stenah je 
naslikano nadaljevanje pa-
sijonskih dogodkov: Jezusa 
slačijo in križajo. Na posli-
kanem oboku vidimo, kako 
Kajn ubije svojega nedolžne-
ga brata Abela, kar ponazarja 
Jezusovo nedolžno smrt.

Freska predstavlja množico 
ljudi, med katerimi srečamo 
nekaj značilnih oseb, ki so na 
slikah skoraj v vseh večjih ka-
pelah. Pozornost zbuja časti-
tljiv mož z dolgo belo brado, 
najbrž Jožef iz Arimateje, 
ki je po pobožnem izročilu 
spremljal Jezusa z Marijo in 
Janezom in kateremu je bilo 
pozneje izročeno Jezusovo 
truplo.

Pripravila MATEJA ŽAGAR,
Knjižnica Šmarje pri Jelšah, 

Domoznanski oddelek

Viri:
Mihael Napotnik: Križev 

pot ob bregu sv. Roka v 
Šmarju pri Jelšah, v Mari-
boru 1913. Ivan K. Vreže: 
Šmarje pri Jelšah, Šmarje 
1923. Sergej Vrišer: Sv. 
Rok nad Šmarjem pri Jel-
šah, Maribor 1971. Muzej 
baroka Šmarje pri Jelšah, 
Šmarje pri Jelšah 2015.

11. kapela: Žalujoči Jezus (foto: Nataša Müller)

12. kapela: Freska (foto: Muzej baroka Šmarje pri Jelšah)

Od leve čepijo: Stane Glasenčnik (KL), Matevž Zadravec (KL), Ivan Orešnik (KL), Ivan Čretnik (ŽEL) in 
Andrej Regner (ŽEL). Od leve stojijo: Peter Kerič (ŽEL), Vili Čater (OL), Ernest Sevšek (OL), Rado Šarlah 
(KL), Mirko Dobrajc (KL), Rudi Škedelj (KL), kapetan moštva, in razrednik Franc Lužnik, učitelj telovadbe 
v vajenski šoli.

Dijaki celjske vajenske šole 
na šolskem nogometnem 
prvenstvu, 1959
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Prevzem oblasti na 
Vranskem

Pustni prevzem oblasti se 
je v nedeljo zgodil na Vran-
skem. Župan Franc Sušnik je 
na posebni slovesnosti pred 
občinsko zgradbo moral 
izročiti ključe občine novi 
oblasti. Sprejel jih je upoko-
jeni admiral Vlado Rančigaj. 
Ob tem slovesnem trenutku 
in v čast njegovi 80-letnici 
so zagrmeli topovi. Ključe je 
admiral zatem predal gene-
ralu Aleksandru Reberšku, 
ki bo vodil pustno oblast in 
bojne enote.

Da bi bila vlada čim bolj 
demokratična, so razrešili 
občinski svet in občinsko 
upravo, župan se je malo 
upiral, vendar se je naposled 
le moral vdati, saj so bili pre-
vzemniki v veliki premoči. 
Po prevzemu oblasti so naz-
dravili, pekarna Brglez pa je 
vse, ki so prišli na osrednji 
trg na Vranskem, pogostila 
s krofi.

Pustna vlada bo imela 
oblast vse do pepelnične sre-
de. V tem času bo delovala po 

sprejetem pustnem zakoniku, 
ki ga je sprejela na prvi nočni 
seji in tudi razdelila naloge 
vsem generalom. V soboto, 
25. februarja, ob 14. uri bo 
veliki pustni karneval, ki je 
tudi prikaz in potrditev njiho-
ve pustne oblasti.

Pustno obarvani dnevi bodo 
tudi v vseh drugih spodnjesa-
vinjskih občinah, krajevnih 
in vaških skupnostih, vrtcih, 
šolah in še kje. Po tradiciji je 
veselo v Gotovljah, Galiciji, na 
Polzeli, v Žalcu, Zabukovici in 
Vrbju, kjer imajo tradicionalni 
pokop pusta.

T. TAVČAR

Mladi glasbeniki na 
tekmovanju

Od 1. do 7. februarja je v glasbenih šolah celjske in koroške 
regije potekalo 20. regijsko tekmovanje mladih glasbenikov 
celjskega in koroškega območja. Učenci so tekmovali v ka-
tegorijah trobila, tolkala, harmonika, klavirski duo, kitarski 
duo, komorne skupine z godali in klavirje ter džez solo.

Kot je po tekmovanju povedal predsednik organizacijskega 
odbora tekmovanja v Celju in ravnatelj Glasbene šole Celje Si-
mon Mlakar, so s potekom in z izvedbo tekmovanja zadovoljni. 
Na tekmovanju se je skupaj predstavilo 11 glasbenih šol s kar 99 
učenci, podeljenih je bilo 75 priznanj: 65 zlatih in 10 srebrnih.

Glasbeno šolo Celje je v šestih kategorijah zastopalo 23 učen-
cev. Osvojili so 18 zlatih in 3 srebrna priznanja. Duo Viher (Ana 
in Katarina Viher) ter Trio Poco a Poco (Lara Kramer, Ana Krošl 
in Bor Mihelak) sta v kategorijah komorne skupine z godali in 
klavirjem poleg zlate osvojila še posebno priznanje za najboljšo 
izvedbo slovenskega avtorja. Posebno priznanje najbolj obetav-
nemu tekmovalcu v najnižji kategoriji tekmovanja je osvojil tro-
bentar Anej Žikovšek, Domen Lampret pa je v kategoriji evfonij 
osvojil posebno priznanje za najboljšo izvedbo obvezne skladbe.

Vsi dobitniki zlatih priznanj se bodo udeležili 46. državnega 
tekmovanja mladih glasbenikov Republike Slovenije, ki bo od 
6. do 20. marca 2017 v gorenjski regiji. ML

Valentinov 
dobrodelni koncert 
muzikalov

Lions klub Konjice je skupaj s soorganizatorjem Centrom 
za kulturne prireditve Slovenske Konjice organiziral Valenti-
nov dobrodelni koncert muzikalov, ki so ga izvedli priznani 
slovenski glasbeni izvajalci.

Poslušalce so navdušili Nuška Drašček Rojko, Željka Predo-
jević in Boštjan Korošec. S prodajo vstopnic in sponozorskimi 
sredstvi je Lions klub uspel zbrati 700 evrov humanitarnih 
sredstev v fond za sofinanciranje izobraževanja mladih glas-
benih talentov. LKK
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Prispevkov za 
1.800 evrov

V nedeljo 12. februarja, je bil v organizaciji Vokalne sku-
pine Draž iz Andraža nad Polzelo v cerkvi sv. Marjete na 
Polzeli dobrodelni koncert z namenom zbiranja sredstev 
za poplačilo obnove notranjosti cerkve.

Draževci so se predstavili z gospeli in s spirituali, v goste pa so 
povabili Moški pevski zbor Karla Viranta iz Braslovč in skupino 
Dominik iz Žalca, ki izvaja ritmično duhovno glasbo, prvič pa 
je z njimi nastopila deklica Ema Kotnik. Koncert je povezovala 
Dragica Sternad Pražnikar, ki je v pogovoru z župnikom Jože-
tom Kovačcem razkrila potek investicije.

Na koncertu so zbrali 1.300 evrov, 500 pa so jih v ta namen 
darovali tisti, ki se koncerta niso mogli udeležiti. Po koncertu 
so Draževci poskrbeli za pogostitev na cerkvenem dvorišču, s 
katero so se zahvalili vsem darovalcem.

TT

Sprejem za Blaža 
Blagotinška

V četrtek, 2. februarja, 
smo v OŠ Petrovče pripravili 
sprejem za svojega bivšega 
učenca – bronastega roko-
metaša Blaža Blagotinška.

V šolski telovadnici so se 
zbrali vsi učenci in učitelji 
ter ga burno pozdravili. Po 
uvodni pesmi Ko si srečen 
mu je za uspeh čestitala tudi 
ravnateljica gospa Irena Kolar. 
Sprejem je duhovito povezoval 
športni pedagog Peter Kavčič, 
ki je razkril, da je Blaž v času 
obiskovanja osnovne šole igral 
tudi na harmoniko in da kot 
devetošolec zaradi velike šte-
vilke noge ni mogel na nobeno 
smučarsko tekmovanje.

Sprejem so popestrili plesal-
ke in pevci, ki so zapeli nekaj 
pesmi ob spremljavi šolske za-
sedbe, pri petju pa so se jim 

Med nastopom vokalne skupine Draž

pridružili vsi prisotni, tudi 
učitelji in predstavniki Obči-
ne Žalec, med njimi je bil tudi 
župan Janko Kos. Slednji je 
slovenskemu reprezentantu 
podelil simbolično darilo, ki 
ga bo spominjalo na rodno 
Savinjsko dolino.

Ob koncu je Blaž Blagotin-
šek kot že pred njim Urška 
Žolnir, olimpijska prvakinja 
v judu, prav tako bivša učen-
ka OŠ Petrovče, simbolično 
naredil odtis roke in podpisal 
rokometno žogo. Na svoj ra-
čun so prišli vsi otroci, saj je 
vsem razdelil svojo fotografi-
jo, nekaterim se je podpisal na 
roko, drugim na žogo, z neka-
terimi se je celo fotografiral … 
Skratka, izkušnja, ki jim bo še 
dolgo ostala v spominu.

SF



41Št. 8, 23. februar 2017 BRALCI POROČEVALCI

Le kje si, mami

Igralska zasedba predstave

Letos praznuje generacija ro-
jenih leta 1952, ki bodo ali so že 
dopolnili 65 let. Pravilno je, da se 
spomnimo preteklih dogodkov in 
da se nam ob njih razveseli srce, 
da oživimo spomine na mladost, 
da spet pogledamo stare fotografi je 
prijateljev in sošolcev ter z naklo-
njenostjo oddaljenosti na kratko 
oživimo dneve iz preteklosti. Zato 
smo v soboto, 28. januarja, organi-
zirali srečanje.

Najprej je bila ob 16. uri maša v 
cerkvi sv. Lenarta v Novi Cerkvi, ki jo 
je daroval mariborski nadškof msgr. 
Alojzij Cvikl ob somaševanju dekana 

Srečanje 
letnika 
1952

Takšen je naslov gledališke igre za otroke, ki jo je januarja upri-
zorila Gledališka družina KUD Svoboda Prebold. V tej zgodbi ne-
srečen zajček, ki so ga kot majhnega ukradli in ga imeli v mestu, 
išče svojo mamo po gozdu. Marsikaj se mu prepeti pri tem iskanju, 
na koncu pa le najde svojo mamo, ki ga prav tako išče in sprašuje 
o njem gozdne živali.

Alojza Vicmana in kaplana Gregorja 
Majcena. Na vabilo se je odzval tudi 
župan Občine Vojnik Branko Petre.

Nato je sledilo veselo družabno 
srečanje ob dobri večerji in vinski ka-
pljici v dvorani Prostovoljnega gasil-
skega društva Nova Cerkev. Za dobro 

glasbo in ples je poskrbel ansambel 
Vrč. Srečanja so z leti postala dogod-
ki, ki se jih vsi veselimo in jih tudi 
nestrpno pričakujemo. Na srečanjih 
sicer še vedno govorimo o preteklih 
šolskih dneh kot o najlepših trenut-
kih, toda vedno bolj smo veselili, da 

vidimo drug drugega, čeprav le za 
en večer. Ta večer smo se skupaj ve-
selili uspehov, sprememb in novih 
izkušenj. Na srečanjih nas ob vsa-
kem druženju povezuje občutek, da 
vsakemu od nas pripada delček sku-
pnega življenja v tistem obdobju, ko 

je bilo vse lepo in je bilo vse mogoče. 
Zato naj bodo ta srečanja spomini 
in zahvala vsakemu posebej in vsem 
skupaj za lepe trenutke, ki smo jih in 
jih še bomo doživeli.

SLAVKO JEZERNIK
Foto: LEA SREŠ

lisico. Hkrati je avtorica zgodbe in 
režiserka, skupaj z igralci je tudi 
izdelovalka scene in poleg Romana 
Zeliča – Jerya še soavtorica glasbe. 
Za luč in ton skrbi Srečko Stepi-
šnik. Vaje so se začele že septem-
bra, tako da je vse tako, kot mora 
biti, saj se zavedajo, da so otroci 
hvaležno, a tudi najbolj zahtevno 
občinstvo.

Otroci so v predstavi nadvse uži-
vali in tudi sodelovali, predvsem pa 
so se vživeli v zgodbo in pomagali 
zajčku ter lovcu. Da bi bili čim bli-
že dogajanju na odru in zgodbi, so 
mnogi posedli kar po tleh dvorane.

DN

Preboldski gledališčniki so posta-
vili na oder že lepo število gledali-
ških iger, zlasti komedij, z velikim 
veseljem pa se lotevajo uprizoritev 
za otroke, ki so nadvse hvaležni 
gledalci in poslušalci. Tokratno 

predstavo so kot igralci ustvarili 
Martina Aubreht, ki je igrala zajč-
ka, Janko Pirc kot lovec, Mojca Je-
zernik kot sova, Ana Ajdič kot zajč-
kova mama, Marko Reberšek kot 
volk in Marija Petrovec, ki je igrala 

www.tus.si Doma v Sloveniji
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Bolj slovenski kot 
narodnozabavna
glasba

Slovenci imamo bogato tradi-
cijo, ki se zrcali v naši kulinariki. 
Ob nedeljskem kosilu se zbere 
celotna družina in zadiši po go-
veji juhi – simbolu, ki v sloven-
skem prostoru že dolgo kraljuje 
na družinskih jedilnikih. Je torej 
lahko še kaj bolj slovensko kot 
goveja juha? Prepričani smo, da 
je. Pomoč lokalni skupnosti, skrb 
za slovensko gospodarstvo, pod-
pora lokalnim pridelovalcem in 
zavezanost k obstoju številnih 
slovenskih delovnih mest. Ker 
smo doma v Sloveniji.

Široka paleta slovenskih lokalno 
pridelanih izdelkov, ki na naše mize 
pričarajo odlično domače nedeljsko 
kosilo ali vsakodnevni polnovreden 
obrok, je tisto, čemur dajemo naj-
večjo težo. Pri slovenskem trgovcu 
Tušu v svoje poslovalnice po Slove-
niji vnašajo domačnost in pristno 
slovensko kakovost ter tako na svo-
je police uvrščajo več kot sedemde-
set odstotkov izdelkov slovenskega 
porekla. S tem v ospredje postavlja-
jo podporo lokalnim pridelovalcem 
in tako krepijo vezi z lokalnimi sku-

pnostmi po vsej Sloveniji, kjer so 
prisotni.

Aktivno sodelovanje in spošto-
vanje vsega slovenskega se odraža 
v podpori številnim delovnim me-
stom, ki jih neposredno ali posre-
dno ustvarjajo. Tako je njihov vložek 
v slovensko gospodarstvo že več kot 
28 let, odkar so prisotni na trgu, izje-
men. Ne samo da slovenske kupce 
izobražujejo o pomenu kratkih tran-
sportnih poti in posledično o kako-
vosti, ki se ohranja v izdelkih, ko so ti 
že na voljo na prodajnih mestih, še 
več, lokalnim proizvajalcem dajejo 
možnost in potrjujejo njihovo pot, 
ki si jo utirajo v slovenski prostor. 
Združujejo jih v blagovni znamki 
Slovenske dobrote in postavljajo 
na najvišjo stopničko premium, to 
je najbolj kakovostnih izdelkov.

Slovenski izdelki si namreč zara-
di svoje edinstvenosti, tradicije in 
kakovosti zaslužijo svoje mesto na 
trgovskih policah, naših jedilnikih 
in v vsakem slovenskem domu. Saj 
smo doma v Sloveniji.

Promocijsko besedilo

Kaj je bolj slovensko 
kot goveja juha?
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Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorjev iz Setvenega priroč-
nika Marije Thun za leto 2017, ki ga v Sloveniji izdaja v ne-
skrajšani obliki Založba AJDA, Vrzdenec, tel. 01/754-07-43.

 23. ČE plod do 15. ure

 24. PE korenina

 25. SO korenina

 26. NE ----- 

 27. PO -----

 28. TO list

 1. SR list

Odprtje 
sezone

Vrtnarsko sezono sem 
uradno odprla. Sicer ne 
s klasičnim vrtičkanjem, 
ampak s presajanjem sob-
nih rastlin. Roko na srce, 
nekatere že lep čas niso 
bile presajene, nekatere 
pa sploh še ne. Zato se je 
zemlja v nekaterih lonč-
kih že tako sesedla, da 
mi sploh ni jasno, kako so 
naše nepogrešljive zelene 
spremljevalke sploh še ži-
vele. V nekaterih lončkih 
je bilo zemlje namreč zgolj 
do polovice.

Minuli konec tedna 
sem tako nakupila vse 
potrebno. Nov substrat 
in dolgotopno gnojilo, ki 
ga doslej svojim zelenim 
sobnim spremljevalkam 
še nikoli nisem dodajala. 
Pravzaprav se je moje gno-
jenje hišnih rastlin začelo 
in končalo pri orhidejah. 
Zato sem se odločila, da 
bo tokrat drugače. Saj 
zdaj vendar vem, kako se 
temu streže.

Domač podmladek je v 
en glas privolil, da bo po-
magal. Tako je najprej vse 
sobne rastline znosil na s 
soncem obsijano dvorišče. 
Sama sem medtem pripra-
vila večjo posodo, v katero 
sem vsula svež substrat, 
pleteno košaro, kamor 
smo kasneje spravljali 
staro, izčrpano zemljo, vr-
tne škarje za obrezovanje 
korenin in gnojilo. Otroci 
so si medtem porazdelili 
delo. Eden je zmešal gno-
jilo z novo zemljo, drugi je 
pomagal pri izlončevanju 
in pregledovanju korenin, 
tretja je povsem po žensko 
prijela za viledo in začela 
umivati stare lončke, v ka-
tere smo presajali rastline. 
Ker so delo vzeli kot resno 
projektno delo, seveda ni 
manjkal niti fotoaparat. 
Treba je bilo dokumen-
tirati prav vsak korak. 
Na srečo teh zelenih sob-
nih lepotic pri nas ni na 
pretek, deloma zato, ker 
je bila do nedavnega pri 
hiši tudi muca, in deloma 
zato, ker je hiša premajh-
na za preveč tovrstnega 
okrasja.

Ob koncu smo presajene 
rože odnesli v kopalnico 
in jim namenili še mlačen 
tuš. Odtekala je res uma-
zana voda. Izpustili smo 
»sprejanje«, ki naj bi hi-
šne lepotice ovil v bleščeči 
sloj. Vseeno imamo raje, 
da so rastline zdrave in da 
dihajo »s polnimi pljuči«. 
Da bomo tudi mi v naši 
hiši dihali bolje.

T:ODDAJANJEMarjetkapresajanje

65, 64

85, 75

X:sherpavrtnarjenjeArboretum feb 2017
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Presadimo sobne rastline
Hvaležne nam bodo za svež in s hranili bogat substrat

Sobne rastline, ki so do 
zdaj uživale v »zimskem spa-
nju«, je treba v pomladnih 
dneh presaditi. »Najprej jih 
izlončimo in pregledamo, 
kakšen je njihov koreninski 
sistem. Če so se korenine že 
razrasle tudi pod spodnjimi 
luknjami plastičnih lončkov, 
je to znak, da je lonec pre-
tesen,« pravi Alen Kovačič, 
poslovodja v Vrtnem centru 
Arboretum Medlog.

V tem primeru svetuje, da 
vzamemo dva ali tri centi-
metre večji lonec in rastlino 
presadimo vanj ali da sku-
šamo razdeliti korenine, če 
je to mogoče, s čimer bomo 
dobili nove rastline. Ko vza-
memo rastlino iz lonca, tudi 
dobro pregledamo koreninski 
sistem. »Rjave odmrle kore-
nine odrežemo. Zdrava kore-
nina je lepa in bela, a tudi to 
lahko po potrebi obrežemo. 
Zrasel bo še večji koreninski 
sistem.«

Pri presajanju je najbolje 
uporabiti univerzalni sub-
strat za sobne lončnice, sve-

»Če presajamo rastline v lončke, 
ki jih imamo doma in so v njih že 
rasle rastline, jih je treba oprati z 
milnico ali celo v raztopini vare-
kine in vode. Na ta način lončke 
odlično razkužimo, zlasti še, če so 
imele prejšnje rastline uši ali ka-
tere druge bolezni oziroma so jih 
napadali drugi škodljivci,« svetu-
je Alen Kovačič iz Vrtnega centra 
Arboretum Medlog. Isti postopek 
uporabimo tudi za razkuževanje 
balkonskih korit.

tuje Kovačič. »Na dno lončka 
postavimo nekaj drenaže, to 
je lahko tudi glinopor. Čez to 
nasujemo nekaj zemlje, nanjo 
postavimo rastlino in jo zasu-
jemo s preostalim substratom. 
Lonec nekajkrat potresemo, 
da s substratom zapolnimo 
vse prostore med korenina-
mi.« V substrat lahko dodamo 

tudi dolgoročno gnojilo. »Del 
tega gnojila se sprosti takoj, 
kar rastlini koristi, saj presa-
janje zanjo pomeni ›šok‹, večjo 
spremembo. Drugi del gnojila 
se sprošča dlje časa, tudi do 
pol leta.«

Ko rastlino presadimo, Ko-
vačič svetuje, naj jo res dobro 
zalijemo, da se z vodo prepoji 

vsa zemlja. Rastlino pregleda-
mo in po potrebi obrežemo 
stare ter uvele liste, listno 
maso lahko tudi razredčimo. 
Presajeno rastlino postavimo 
na svetlo mesto. Ne presaja-
mo lončnic, ki zdaj cvetijo. To 
je njihova najbolj pomembna 
življenjska stopnja, ki je ne 
smemo motiti.

K redni negi sobnih rastlin 
spada tudi skrb za liste. Zato 
jih lahko občasno tudi stu-
širamo, da z njih speremo 

prah, ki se nabira po stano-
vanju in tako tudi po zelenih 
lepoticah. Ko se dobro osuši-
jo, jih lahko do dvakrat letno 
nagradimo z loščilom za liste. 
»Vsekakor pa s temi ›spreji‹ 
ni dobro pretiravati. Zlasti 
je pomembno, da z njimi ne 
škropimo rastlin, ki so še pra-
šne, ker bomo s tem ustvarili 
masten sloj na listih, ki zapira 
pore na njih. Rastline bomo 
tako uničili.«

MRL

Pri presajanju sobnih rastlin brez težav pomagajo tudi najmlajši. Na primer tako, da umivajo stare ločke ali pridržijo rastlino, ki jo zasipavamo s svežim substratom.

Dolgotopno gnojilo 
zamešamo v substrat, 
v katerega presajamo 
lončnice.

Sobne lončnice nam bodo hvaležne za pomladno presaditev. (Foto: SHERPA)
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Pasji svet v malem
V Celju so bili v dveh dneh na ogled najrazličnejši psi iz številnih držav

Dvodnevni pasji živžav 
na celjskem sejmišču konec 
tedna je pomenil, da je leto 
naokrog in da je novogori-
ški Klub 5, slovenski klub 
za špice in pratipske pse, 
spet pripravil mednarodni 
razstavi, in sicer Cacib Celje 
in Cacib Winter Winer. Po-
leg tega so bile v dveh nad-
stropjih hale L na ogled še 
specialne razstave špicev in 
pratipskih psov ter šarpejev.

Lani je bilo za obe razsta-
vi prijavljenih kar 1.820 psov 
iz 26 držav, letos jih je bilo 
nekoliko manj. Občudovati 
je bilo mogoče kosmatince 
vseh velikosti in barv, tudi 
takšnih pasem, ki jih na uli-
cah redko vidimo. Lastniki 
psov so se seveda trudili, 
da bi v odločilnem trenutku 
pred sodniki pokazali naj-
boljšo in najlepšo plat svojih 
ljubljenčkov, ti pa so bili raz-
lično razpoloženi: nekateri 
vdani v usodo, drugi zado-
voljni, tretji slabe volje, ker 
so se znašli sredi nečesa, kar 
jim očitno ni najbolj všeč.

Sodniki so 
pomembni

Ali so takšne razstave za 
pse res nekaj, kar jim je v 
veselje? Predsednica Kluba 
5 Silvana Pavlin, ki ima ja-
ponskega špica, prej pa je 
imela pse pasme akita in sa-
mojede, odgovarja na osno-
vi svojih izkušenj: »Moji psi 
točno vedo, da bodo šli na 
razstavo, saj jih že dan ali 
dva prej začnem kopati in 
česati. Pri vsem tem never-
jetno uživajo, jih je pa treba 
na to navajati od malega. Že 
ko vzamem v roke razstavno 
vrvico, ponorijo od veselja. 
Če so uspešni, to čutijo še 
bolj kot mi. Kadar prejšnji 
pes ni stopil na zmagovalne 
stopničke, me je vedno tako 
vprašujoče pogledal, češ, 
kaj sem narobe naredil, da 
nisem zraven … Vedno sem 
ga pohvalila in mu razloži-
la, da ne more biti vsakokrat 
tam, in je razumel.«

Sicer pa Klub 5 že petin-
dvajset let organizira pasje 

Mi bi se prijavili na razstavo!

Črno-bela usklajenost

A bo še dolgo trajalo?

Pri frizerju

Alja in Jasmin Šorn iz Laškega sta pripeljala na razstavo desetletnega 
Jupija in triletno Suki pasme coton de tulear. Za nego je to zahtevna 
pasma, saj jo je treba pogosto česati in kopati, vendar se Alji to ne 
zdi nobena težava. Hkrati so to družinski psi, ki jih je mogoče vzeti 
povsod s seboj, saj imajo veliko energije. Jupi je bil že na Kamniškem 
sedlu, ga je pohvalila Alja.

Damjana in Davorin Lisjak iz Koprive na Krasu sta prišla v Celje, saj 
so ju povabili zaradi njune svetovne prvakinje Mile, kraške ovčarke, 
predstavnice naše avtohtone pasme. »Moramo skrbeti za to, kar je 
slovensko, sicer nam bodo vse pobrali,« je povedal Davorin in opozoril, 
da je pasma žal v tujini bolj znana kot pri nas, čeprav so kraški ovčarji 
odlični kot družinski psi in čuvaji.

Vesna Feguš in Ivan Pildek iz Podlehnika sta vzreditelja sibirskih haskijev. V genih imajo ti psi zapisno, da 
radi vlečejo sani, zato jih še vedno uporabljajo za tovrstne športne dejavnosti. »So posebni, inteligentni, 
a tudi trmasti in samosvoji, zato je treba biti še bolj dosleden pri vzgoji,« je povedal Pildek.

razstave. V začetku so bile 
to državne razstave, od leta 
2011, ko so mednarodne, pa 
je treba imeti na voljo do-
volj velik razstavni prostor 
in tega so po nekajkratnih 
selitvah organizatorji našli 
v Celju, kjer so razstavljavci 
zelo zadovoljni.

Pri takšnih razstavah so 
zelo pomembni sodniki in 
po besedah Pavlinove imajo 
pri tem srečo, da dobijo naj-
boljše, kar pritegne tudi raz-
stavljavce. »Ponavadi pritožb 
nismo imeli, le lani je bila 
ena, ker sta bila sodnica in 
razstavljavec iz iste države, 
a zaradi tega slednji ni imel 
nobenih prednosti, čeprav je 
to morda pričakoval.«

Po njenih besedah sloven-
ski vzreditelji ne zaostajajo 
za tistimi iz sosednjih držav, 
saj njihovi psi vselej osvojijo 
številne naslove najboljših.

TATJANA CVIRN
Foto: GrupA
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Uredništvo objavlja pisma bralcev po svoji presoji v 
skladu z uredniško politiko, razen ko gre za odgovore in 
popravke v skladu z Zakonom o medijih. Dolžina naj ne 
presega 40 vrstic  (pisava 14) oziroma približno 3 tisoč 
znakov. Daljše prispevke krajšamo v uredništvu oziroma 
jih avtomatično zavrnemo. Da bi se izognili nespora-
zumom, morajo biti pisma podpisana in opremljena s 
celotnim imenom, naslovom ter s telefonsko številko 
avtorja, na katero lahko preverimo njegovo identiteto. 
V časopisu pismo podpišemo z imenom in s priimkom 
avtorja ter krajem, od koder je doma. Pisma nam lahko 
pošljete na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, Celje 
ali na elektronski naslov tednik@nt-rc.si ali ga oddate 
na spletni strani www.novitednik.com (Pisma bralcev).

UREDNIŠTVO

Prejeli smo

Registracija 
oporok
Že od leta 2007 bi morali 

odvetniki in sodišča pri No-
tarski zbornici Slovenije, 
kjer vodijo centralni register 
oporok, registrirati oporoke, 
ki so jih prejeli v hrambo. 
Tega sodišča niso počela in 
so oporoko oporočitelja spre-
jela v hrambo, za kar je bilo 
treba plačati takso v višini 
deset evrov. Pri tem so izda-
la potrdilo o hrambi, čeprav 
so bila to registracijo dolžna 
opraviti pri notarski zbornici 
v petnajstih dneh po prejemu 
v hrambo.

Potem se je zgodila sodni-
ška »šlamparija«, ko so zalo-
žili več oporok in dedovanje 
opravili po zakonu, s čimer 
so mnogim dedičem naredili 
škodo, ker ni bila upoštevana 
volja oporočitelja zaradi zalo-
ženih oporok. Po tem odkri-
tju je država morala oškodo-
vancem plačati odškodnino iz 
davkoplačevalskega denarja, 
nihče pa za to ni odgovarjal, 
kot je že stalna praksa v naši 
»pravni in socialni« državi. 
Zato sem bil presenečen, ko 
sem dobil priporočeno zah-
tevo od sodišča v Slovenskih 
Konjicah, da moram notarski 
zbornici nakazati 41 evrov, 

ker so mojo oporoko registri-
rali, čeprav me niso vprašali, 
ali sploh želim, da se oporoka 
registrira pri notarski zborni-
ci.

Če oporoko zdaj hočem 
vzeti iz hrambe, moram 
plačati deset evrov. Če je ne 
bom vzel iz hrambe in ne 
bom plačal notarski zborni-
ci 41 evrov, jih bo zbornica 
prisilno izterjala. Notarska 
zbornica z registracijo kar 
dobro služi, saj ima regi-
striranih približno 25 tisoč 
oporok.

Da, ta država nas lupi od 
rojstva do smrti.

JOŽE JURC,
Slovenske Konjice

Modri telefon

Dodatek za 
dežuranje
Občan je nezadovoljen, 

ker je moral v Celjskih le-
karnah plačati dodatek za 
delo lekarniške dežurne 
službe. V lekarni se je ogla-
sil v poznih večernih urah 
pri dežurnem okencu, in 
sicer po zdravilo brez re-
cepta.

Tadeja Kopač iz Celjskih 
lekarn odgovarja, da takšno 
takso zaračunavajo od 1. 
maja 2013. Strankam je za-
računana vsak dan med 20. 

in 7. uro ter ob nedeljah in 
praznikih. Taksa znaša 1,55 
evra (DDV je vključen) in 
je zaračunana za vsak kos 
izdelka, ki ni predpisan na 
recept ali naročilnico za me-
dicinske pripomočke. »De-
žurna služba je namenjena 
izdaji zdravil na recept, ki je 
predpisan isti dan ali ozna-
čen kot nujen. Za zdravila na 
recept – ne glede na datum 
recepta – takse ne zaračuna-
vamo, kljub temu da bi po 
252. členu Pravil obveznega 
zdravstvenega zavarovanja v 
času dežurne službe to lahko 
storili,« odgovarja Kopačeva.

»Zavod za zdravstveno 
zavarovanje Slovenije in 
prostovoljne zdravstvene 
zavarovalnice iz leta v leto 
zmanjšujejo obseg sred-
stev za lekarniško storitev, 
nalagajo dodatne naloge in 
hkrati ne priznavajo števila 
strokovnega kadra,« še na-
vaja Kopačeva. »Sredstva, 
ki jih namenijo zdravstvene 
zavarovalnice za dežurno 
službo, ne zadoščajo niti za 
pokrivanje stroškov storitev 
izdaje zdravil na recept. Zato 
smo bili prisiljeni izvesti do-
plačilo za izvajanje storitev, 
ki ne sodijo v okvir zakonsko 
določenega obsega izvajanja 
neprekinjene oskrbe z zdra-
vili (47. člen Pravilnika o 
razvrščanju, predpisovanju 
in izdajanju zdravil za upo-
rabo v humani medicini),« 
je še zapisano v odgovoru 
Celjskih lekarn.

BRANE JERANKO

Doplačilo zdravil 
da ali ne?
Bralcu iz Laškega (nave-

del je svoje osebne podat-
ke) je zdravnik predpisal 
tablete Lyrica. Z njegovim 
receptom se je oglasil v le-
karni Celjskih lekarn v La-
škem, za katero pravi, da je 
zahtevala doplačilo. Nato 
se je oglasil še v tamkajšnji 
Lekarni Cizej, kjer je prejel 

6. februarja smo se na 
celjskem pokopališču po-
slovili od legendarnega 
aforista Marjana Bradača, 
ki je bil s svojimi brada-
čizmi dobro znan bralcem 
številnih časopisov in spre-
mljevalcem drugih medijev 
v Sloveniji in deželah bivše 
Jugoslavije. Pred leti je re-
dno sodeloval tudi z Novim 
tednikom.

Znan Celjan je bil znan 
tudi kot dober šaljivec in 
ljubitelj športa, zlasti no-
gometa. Oboje je povezoval 
v aforizmih, ki jih je znal 
stresti iz rokava.

V slovo in spomin na 
odličnega avtorja še nekaj 
njegovih iskrivih zapisov, 
ki nam bodo še naprej zve-
neli v ušesih:

V spomin

Marjan Bradač

Najlažje je ribariti v kal-
nem, če je voda ideološko 
onesnažena.

Riba pri glavi smrdi, ko-
liko smrdi, pa je odvisno 
od davčnih inšpektorjev.

Velike ribe bolj kot pri 
glavi smrdijo pri bančnem 
računu.

Lov na velike ribe spo-
minja na pravljico o zlati 
ribici.

MILAN ALAŠEVIĆ

na receptu predpisano zdra-
vilo brez doplačila. Prosi za 
pojasnilo.

Za pojasnili smo vprašali 
Zavod za zdravstveno zava-
rovanje Slovenije ter Celjske 
lekarne.

Damjan Kos iz zavoda za 
zdravstveno zavarovanje od-
govarja: »Zavarovane osebe 
lahko tudi same preverijo, 
ali je za predpisano zdravi-
lo potrebno doplačilo in s 
katerim zdravilom ga lahko 
zamenjajo, da bi se izognile 
doplačilu. To lahko preverijo 
v spletni aplikaciji Central-
na baza zdravil na naslovu 
www.cbz.si ali pri zdravni-
ku, ki bo zdravilo predpisal.

Konkretno zdravilo Lyrica 
(z različnimi jakostmi) je 
vključeno v seznam petih 
medsebojno zamenljivih 
zdravil, ki vključujejo isto 
zdravilno učinkovino, in si-
cer pregabalin. Skupina med-
sebojno zamenljivih zdravil 
namreč združuje zdravila z 
enako zdravilno učinkovino, 
enakim odmerkom in obliko, 
ki imajo dokazano primerlji-
vo kakovost, varnost in učin-
kovitost. To pomeni, da so si 
bistveno podobna in da ena-
ko delujejo. Zato so ta zdra-
vila enakovredna in medse-
bojno zamenljiva. Vendar so 
lahko med njimi občutne raz-
like v cenah, ker jih izdelujejo 
različni proizvajalci zdravil. 
Zato je Zavod za zdravstve-
no zavarovanje Slovenije (v 
nadaljevanju: ZZZS) določil 
najvišjo priznano vrednost, 
ki jo za posamezno zdravi-
lo iz skupine medsebojno 
zamenljivih zdravil krije 
zdravstveno zavarovanje, 
pri čemer je v vsaki takšni 
skupini najmanj eno zdravi-
lo brez doplačila. Tako imajo 
pacienti vedno možnost, da 
pridobijo primerno zdravilo, 
ki ga krije zdravstveno zava-
rovanje v celoti. Doplačila k 
nekaterim zdravilom pa so 
potrebna, ker proizvajalci 
cen svojih zdravil niso zni-

žali na raven najcenejših ali 
stroškovno najugodnejših 
(na raven najvišje priznane 
vrednosti). ZZZS se je odlo-
čil, da ta zdravila pacientom 
kljub vsemu omogoči (ven-
dar z doplačilom, razen v 
primeru zdravstvene preob-
čutljivosti pacienta na druga 
zdravila).

Če zavarovane osebe na 
potrebno doplačilo ni opo-
zoril že zdravnik, lahko 
zavarovana oseba pri far-
macevtu v lekarni zdravilo 
z doplačilom zamenja z 
enakovrednim zdravilom 
brez doplačila. Zakaj sta 2 le-
karni posredovali zavarovani 
osebi različni pojasnili glede 
doplačila za zdravilo Lyrica, 
morata pojasniti lekarni, ki 
tovrstni zdravili neposredno 
nabavljata pri veletrgovcu.«

Odgovor smo prejeli tudi 
iz Celjskih lekarn, od vodje 

lekarne v Laškem Andreje 
Verdel: »V konkretnem pri-
meru je šlo za zdravilo Lyri-
ca 150 mg. Zadnja nabava 
tega zdravila v naši lekarni 
je bila v začetku meseca no-
vembra in to po ceni 29,84 
evra. Konec novembra je pri-
šlo do spremembe najvišje 
priznane vrednosti (NPV), 
to je na 18,56 evra. Do takrat 
zdravila nismo izdali, zato 
je ostala cena višja in tako 
je bilo posledično potrebno 
razliko v ceni doplačati. Ko 
smo pacientu to povedali, 
se je odločil, da zdravila ne 
vzame. Vedeli smo za mo-
žnost, da imajo v Lekarni 
Cizej zdravilo že po novi, 
nižji ceni ter da doplačilo ne 
bo potrebno. To smo preveri-
li ter po ugodnem odgovoru 
gospoda napotili v Lekarno 
Cizej.«

BRANE JERANKO1XXXXŠt. 8, 23. februar 2017

MINIMALNI POGOJI ZA ZASEDBO DELOVNEGA MESTA:

•   VII. stopnja oz. raven izobrazbe ekonomske ali finančno poslovne smeri: univ. dipl. ekono-
mist, magister ekonomije (2. bol.) in drugi diplomanti ekonomske ali finančno poslovne 
smeri (alternativno tudi ustrezne tehnične smeri) VII. Stopnje,

•   3 leta delovnih izkušenj na področju priprave portfolia in trženja storitev, masovnega 
obračuna storitev, organizacije dela in vodenja ljudi,

•  vozniški izpit B-kategorije, računalniška pismenost, MS Office, angleški jezik – dobro.
Zahtevana znanja: Poznavanje sodobnih praks in trendov, konceptov in strategij trženja 
storitev in tržnega blaga (energentov), odlično poznavanje razmer na trgu energentov, 
zakonodaje s področja dela, davčne zakonodaje, poznavanje sodobne informacijske teh-
nologije za masovno izdajo računov, poznavanje procesne organiziranosti in postavljanje 
organiziranosti, poznavanje sistema kakovosti, odlično pogovorno in pisno poslovno ko-
municiranje z odjemalci in stiki z javnostjo, organizacija dela, osnovna znanja statističnih 
metod in procesno vodenje.
Prednost bodo imeli kandidati z znanjem oz. izkušnjami na področju trženja in obračuna 
energentov (npr. zemeljski plin, elektrika).
Od kandidata pričakujemo vodstvene in organizacijske sposobnosti, zmožnost prepričljive 
komunikacije, odgovornost, samostojnost, naravnanost k doseganju rezultatov in sposob-
nost hitrega reševanja kompleksnih problemov.
Delovno razmerje bomo sklenili za določen čas 12 mesecev (z možnostjo podaljšanja za 
nedoločen čas), s polnim delovnim časom, delo je organizirano v eni izmeni.

VSEBINA DELA:

•   vodenje (načrtovanje, organiziranje, usklajevanje, kontroliranje) aktivnosti v procesu 
trženja in obračuna,

•  vodenje in strokovno usmerjanje podrejenih, skrb za njihovo ustrezno usposobljenost, 
polno zaposlenost ter spremljanje izvajanja njihovih nalog ter ocenjevanje uspešnosti,

•   sodelovanje pri sestavi strategije družbe, letnega poslovnega načrta družbe in na kolegiju 
direktorja,

•  oblikovanje in izvajanje sprejete strategije oz. politike procesa, vključno z odločanjem in 
delegiranjem,

•  sestavljanje vseh vrst poročil, analiz in predlogov za odločanje vodstva,
•  koordiniranje tržnih raziskav in analize tržnega prostora, opredeljevanje ciljnih skupin,
•  pripravljanje gradiv, predstavljanje podjetja in vzdrževanje potrebnih stikov z javnostmi 

in strokovnimi institucijami,
•  navezovanje poslovnih stikov in priprava poslovnih aranžmajev,
•  vodenje in koordinacija vseh aktivnosti s področja promocije, obveščanja odjemalcev in 

predstavitve družbe,
•  koordiniranje aktivnosti dobavitelja energenta in priprava ponudb za dobavo blaga,
•  pomoč in svetovanje vsem sodelavcem družbe pri notranji in/ali zunanji komunikaciji,
•  zagotavljanje organiziranosti in pogojev za kakovostno izvedbo obračuna storitev ogre-

vanja za različne energente,
•  sodelovanje in koordinacija z drugimi procesi družbe,
•   izvajanje drugih del in nalog, ki jih narekujejo potrebe izvajanja procesa trženje in obračun 

oz. po navodilu nadrejenega.

Kandidati pošljejo prošnje z dokazili in življenjepisom s podrobnim opisom delovnih izku-
šenj na naslov sedeža podjetja v Celju, Smrekarjeva 1 ali na e-naslov: info@energetika-ce.si.

Zadnji dan za oddajo prošnje je: 27. 2. 2017

Zaposlimo
Kolektiv  Energetike  Celje

razpisuje prosto delovno mesto

vodje sektorja trženja – m/ž

ZAPOSLIMO
Kolektiv Energetike Celje

razpisuje prosto delovno mesto

VODJE SEKTORJA TRŽENJA –  m/ž

Minimalni pogoji za zasedbo delovnega mesta:
•  VII. stopnja oz. raven izobrazbe ekonomske ali finančno poslovne smeri: univ. dipl. 

ekonomist, magister ekonomije (2. bol.) in drugi diplomanti ekonomske ali finančno 
poslovne smeri (alternativno tudi ustrezne tehnične smeri) VII. stopnje,

•  3 leta delovnih izkušenj na področju priprave portfolia in trženja storitev, masovnega 
obračuna storitev, organizacije dela in vodenja ljudi,

•  vozniški izpit B-kategorije, računalniška pismenost, MS Office, angleški jezik – 
dobro.

Od kandidata pričakujemo vodstvene in organizacijske sposobnosti, zmožnost prepri-
čljive komunikacije, odgovornost, samostojnost, naravnanost k doseganju rezultatov 
in sposobnost hitrega reševanja kompleksnih problemov.
Delovno razmerje bomo sklenili za določen čas 12 mesecev (z možnostjo podaljšanja za 
nedoločen čas), s polnim delovnim časom, delo je organizirano v eni izmeni.

Vsebina dela:
•  vodenje (načrtovanje, organiziranje, usklajevanje, kontroliranje) aktivnosti v pro-

cesu trženje in obračun,
•  oblikovanje in izvajanje sprejete strategije oz. politike procesa, sestavljanje vseh 

vrst poročil, analiz in predlogov za odločanje vodstva,
•  koordiniranje tržnih raziskav in analize tržnega prostora, opredeljevanje ciljnih 

skupin, pripravljanje poslovnih aranžmajev,
•  koordiniranje aktivnosti dobavitelja energenta in priprava ponudb za dobavo blaga,
•  zagotavljanje organiziranosti in pogojev za kakovostno izvedbo obračuna storitev 

ogrevanja za različne energente.
Kandidati naj pošljejo prošnje z dokazili in življenjepisom s podrobnim opisom 

delovnih izkušenj na naslov sedeža podjetja v Celju, Smrekarjeva 1 ali na 
e-naslov: info@energetika-ce.si.

Zadnji dan za oddajo prošnje je 27. 2. 2017.
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STROJI

PRODAM

MIKSER Inox za miksanje krmne hrane 
prodam. Telefon 041 999-910. p

STISKALNICO za grozdje, 100 l, koš ima 
letvice proti izpadanju jagod, lepa in 
vredna ogleda, prodam. Cena po do-
govoru. Telefon 041 981-076. 2440

KOSILNICO Tanaka Kawasaki, na laks, 
prodam. Telefon 031 276-086. 2443

HIŠO na lokaciji, Žalec, Ložnica 35 c, 
prodam. Telefon (03) 548-1865, po-
poldan. 2360

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Univerzal, Što-
re, Deutz ali Tomo Vinkovič, kupim. Le-
tnik in model nista pomembna. Kupim 
tudi ostalo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 031 562-809. p

POSEST

PRODAM

V LEPEM, mirnem predelu Celja ugodno 
prodamo dobro vzdrževano družinsko 
hišo. Cena po dogovoru. Telefon (03) 
548-5424, 031 585-889. 2373

HIŠO z zemljiščem, drvarnico in gospo-
darskim objektom, na lepi lokaciji v 
Lembergu, bližina gradu in Term Do-
brna, energetska izkaznica je izdelana, 
prodam. Telefon 031 849-750. 2470

ŠENTVID pri Grobelnem, novo naselje. 
Hišo, letnik 1985, 127 m² stanovanjske 
površine, obnovljeno, zemljišče 839 
m², velik vrt, primerno tudi za malo 
večjo družino, št. energetske izkaznice 
2014-61-100-8, prodam za 122.000 
EUR. Telefon 041 560-539. 2398

STANOVANJE

ODDAM

DVOSOBNO stanovanje, 70 m², v Škofji 
vasi, popolnoma obnovljeno, oddam 
ali prodam. Telefon 041 685-555.
 2465

DVOSOBNO, delno opremljeno stanovanje 
v Celju (Nova vas) oddam ali prodam. 
Telefon (03) 577-7094, po 20. uri.
 2461

OPREMLJENO stanovanje z balkonom, 72 
m², v pritličju, za dve osebi ali manjšo 
družino in sobo z lastnim vhodom, za 
eno osebo, oddam. Telefon 041 650-
737. 2471

KUPIM

STANOVANJE ali vikend v Celju oziroma 
okolici kupim za do 45.000 EUR. Tele-
fon 070 561-473. 2402

OPREMA

PRODAM

ŠTEDILNIK na trdo gorivo, lepo ohranjen, 
skoraj nov, prodam. Telefon 031 591-
992. 2449

ŽIVALI

PRODAM

PRAŠIČE, težke od 30 do 130 kg in od 240 
do 280 kg, prodam. Domača hrana, 
dostava. Telefon 031 524-147. 2322

NESNICE rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Perutninarstvo, Vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice rjave, bele, gra-
haste in črne barve, pred nesnostjo, 
prodamo, pripeljemo na dom. Telefon 
070 545-481. p

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 do 300 kg, 
prodam. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin, telefon 031 509-
061. 2347

DVE breji kozi, ena z mlekom, prodam. 
Telefon 031 561-155. 2414

DVE telici, breji 5 mesecev, vajeni paše, 
prodam. Telefon 031 604-659. 2433

TELICO limuzin, 670 kg, kravo za zakol 
ali nadaljnjo rejo in polovico prašiča, 
prodam. Telefon 070 667-374. 2437

PRAŠIČE, od 130 do 200 kg, prodamo. 
Telefon 041 708-978, 031 569-287.
 2441

PUJSE, 35 kg in pekinške race prodam. 
Telefon 031 464-655. 2446

PONI kobilo, staro 9 let in žrebca, starega 
tri leta in pol, cena za oba 550 EUR, 
prodam. Telefon 031 464-655. 2446

PRAŠIČE, od 50 do 200 kg, možno tudi 
polovica, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon (03) 5774-097. 2447

DVA bikca simentalca, težka po 200 kg, 
prodam. Telefon 041 725-055. Š 82

KRAVO, staro dve leti in pol, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 547-769.
 Š 81

TELICO simentalko, težko 550 kg, za 970 
EUR in telico limuzin, težko 220 kg, 
prodam za 570 EUR. Telefon 031 461-
158. 2454

BIKCA, stara 2 meseca, čb in teličko, staro 
10 dni, čb, prodam. Telefon 031 840-
282. 2406

PRAŠIČE, težke od 20 do 80 kg, domače 
vzreje, prodam. Telefon 041 797-052.
 2461

NEMŠKO ovčarko, staro tri mesece, rodov-
niških staršev, prodam. Telefon 031 
646-273. 2462

DVA bikca simentalca prodam. Telefon 
041 910-466. 2468

TELICO simentalko, brejo v devetem me-
secu, prodam. Telefon 070 445-858.
 2467

TELIČKO ls lim, težko 240 kg in prašiča, 
težkega 170 kg, prodam. Telefon 031 
559-820. 2466

BREJO telico simentalko prodam. Telefon 
070 259-170. 2475

BREJO telico simentalko in telico pasme 
limuzin, težko približno 500 kg, obe 
pašni, prodam. Telefon 031 832-361.
 2473

PRAŠIČE, od 30 do 250 kg in izločene 
svinje, domača hrana in dostava, pro-
damo. Zbiramo tudi naročila za koline. 
Telefon 031 311-476. p

KUPIM

DEBELE, suhe, krave in telice kupujem. 
Plačilo takoj + davek. Telefon 041 653-
286. Š 55

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

RDEČE vino žlahtnih sort, 250 litrov, cena 
1 EUR/liter, prodam. Telefon 040 796-
388. 2434

KRMNI krompir, koruzo in slamo v okro-
glih balah prodam. Telefon 041 663-
137, Peter. 2448

KORUZO v zrnju, suho, prodam. Telefon 
041 759-681. Š 83

MOKO bele koruze, belo vino in vinsko 
žganje prodam. Telefon 070 494-950, 
070 612-705. 2452

DOMAČI česen prodamo. Cena pa dogovo-
ru. Telefon 031 384-429. 2453

500 kg rumene kolerabe, okolica Šmarja, 
prodam. Telefon 070 414-985. 2462

RDEČE vino, jabolčnik in jabolčni kis ugo-
dno prodam. Telefon 031 318-430.
 2463

SENO, letošnje, kocka 2 EUR, lanska 1,25 
EUR, prodam. Telefon 051 228-922.
 2469

OSTALO

PRODAM

BRZOPARILNIKE (alfe) prodam. Telefon 
030 929-205. 1821

INVALIDSKI električni skuter voziček, moč-
nejši, primeren za starejše, v garanciji, 
ugodno prodam, lahko dostavim. Tele-
fon 041 517-900. p

ZIMSKE gume Eskimo S 3, 185/160 R 
14, profi l 6 mm, odlično ohranjene, 
prodam. Telefon 070 419-686. 

REGISTRIRANO prikolico Brako prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 051 393-
461. 2460

DOMAČO repo, kolerabo in petnajst rac 
tekačic prodam. Telefon 031 756-783.
 2439

KAMINSKO peč Smederevo, 9 Kw, rabljeno 
eno kurilno sezono in dva dimniška 
grelca, prodam. Telefon 031 276-086.
 2443

KUPIM

KURILNO olje, tudi iz zemeljske cisterne, 
kupim in izčrpam. Telefon 051 491-
386. 2474
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Če se kaj 
zanimivega 
dogaja tudi 

v vašem 
vrtcu, v 
varstvu

Na tej strani Novega tednika
prostor najdejo pisane

aktivnosti predšolskih otrok.

pri babici
ali na igrišču
pred 
blokom, 
nam 
sporočite.

Po modni brvi s 
krokodilčki v očeh
Na obisku v Vrtcu Šentjur – enota Kalobje

Če si otrok, te obleka po-
leti komaj kaj briga. Pozimi 
pa oblačila postanejo nujna. 
Že hlačne nogavice so lahko 
hudo naporne, kape, šali in 
rokavice so komaj kdaj na 
svojem mestu in če se je tre-
ba stlačiti še v kombinezon 
ali kaj podobno vesoljskega, 
je jutranja norišnica popol-
na. Tako so se otroci z vzgo-
jiteljicama Karlo in Klavdijo 
temu področju podrobno 
posvetili.

Ste vedeli, da nekatera obla-
čila zrastejo na njivi, da nam 
nekatera druga oblačila dajo 
živali in da tretja nastanejo 
kar v tovarni? Ste morda že 
kdaj v življenju sami kaj zašili? 
Odtrgan gumb seveda ne šteje 
za poseben krojaški dosežek. 
In kako iz nitke s tkanjem ali 
kakšnim drugim zanimivim 
postopkom dobimo blago? 
Kako neskončno različni so 
materiali? To so prav fantastič-
na odkritja, na katera majhen 

človek niti ne pomisli, ko nase 
že petič isti dan vleče jopico ali 
nogavice. Da ne pišemo o tem, 
kaj vse z oblačili doma počne-
mo. Resnici na ljubo se z njimi 
najpogosteje ukvarja mama – 
jih razvršča po barvi, opere, 
posuši, zlika, zloži in pospravi 
v omaro. Če si še majhen, je 
sreča ta, da ti nihče zares ne 
zameri, če oblačila le umažeš 
ter tu in tam malo strgaš.

In se s tem sploh ne obre-
menjuješ. Razen … ko gre za 

tvoja najljubša oblačila. Saj ve-
ste – zagotovo imate tudi vi ka-
kšno krilce, majčko ali kapo, v 
kateri se počutite kot zvezde. 
Otroci v vrtcu na Kalobju so 
prav ta oblačila predstavili 
tudi na modni reviji. Kot pravi 
manekeni so se sprehodili po 
modni brvi, se malo zavrteli 
in na koncu še pomežiknili. 
Sicer pa slika pove več kot ti-
soč besed.

StO
Foto: GrupA

Z veseljem vas bomo obiskali.
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje in če se bo tudi 
nam zdela smešna, jo bomo 
objavili.

REŠITEV SUDOKU 244

Povabilo bralcem
Na strani Razvedrila bomo objavljali zanimive fotografi je iz pre-

teklosti, ki sporočajo kaj zabavnega in so spomin na čase, običaje, 
ki jih ni več … Morda hranite v svojem arhivu kaj takšnega, kar 
bi radi delili z bralci? Pošljite nam fotografi jo s svojimi podatki in 
zraven seveda pripišite, zakaj je tako posebna, kaj prikazuje in 
kje je bila posneta. Najboljše bomo objavili in nagradili!

Fotografi je in podatke nam pošljite na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 
3000 Celje ali na spletni naslov tednik@nt-rc.si.

Očka mi je rekel, da če vidim rdeč 
avto s konjem, je to ferrari.

Maks Vodeb iz Celja je z zanimivo fo-
tografi jo iz starih časov že sodeloval v tej 
rubriki. Zdaj nam je poslal še eno in ob 
tem zapisal zgodbo o kozjanskih ljudeh.

»Zagotovo lahko trdim, da so kozjanski lju-
dje nekaj posebnega. Če se povrnem skoraj 
petdeset let nazaj, ko sem s prvim fotoapa-
ratom obiskoval virštanjske griče, sem imel 
priložnost spoznati prijaznost teh ljudi.

Tisti dan je bila nedelja dopoldan in ljudje 
so se vračali od maše. Po navadi so moški 
domov grede še zavili v svoje ›zidan'ce‹. Tre-
ba je bilo pregledati, kako se ›drži‹ vino in 
seveda napolniti pletenko za domov.

In tako sem tisti dan tudi sam prirajžal do 
neke zidanice v vasi Gostinca. Klet je bila 
kamnita in pokrita s slamnato streho. Vrata 

so bila odprta, v notranjosti sem slišal po-
govor moškega in ženske. ›Dober dan, Bog 
daj! ‹ sem na glas pozdravil. ›Bog daj,‹ se je 
začul odgovor in že sta se prikazala na vratih 
starejša moški in ženska. Malo nezaupanja 
sem opazil na njunih obrazih, razumljivo, 
saj sta ugotovila, da sem tujec. Sledilo je par 
vljudnostnih besed. Kmalu je možakar dejal: 
›Bale, bale na en krigl.‹ (Bale = pridi, pojdi). 
Seveda si nisem dal dvakrat reči. Ženska je 
nato postavila manjšo mizico kar pred ›keu-
dar‹, narezala klobaso in trdo kuhana jajca. 
Vino je bilo tudi odlično, saj vsi poznamo 
virštanjski vinorodni okoliš. Naredil sem 
posnetek, ki je pred vami.

Naj dodam še to, da sta ta moški in ženska 
pozneje postala moja tašča in tast …«

Vse slikovne šale vir: splet

Šalo nam je poslal Jože 
Jurc.

Ozdravljeni
Delegacija politikov je obi-

skala psihiatrično bolnišni-
co in ob sprejemu šla mimo 
vrste bolnikov, ki so bili po-
strojeni skupaj z direktor-
jem. Bolniki so ploskali in 
se drli: »Živela demokracija, 
živeli naši politiki.«

Na koncu vrste so štirje 
bili tiho in niso ploskali, zato 
je premier vprašal direktorja: 
»Zakaj pa tile ne ploskajo in 
so tiho?«

Direktor je odgovoril: »Ti 
so pa zdravi in gredo jutri 
domov.«

Šalo nam je poslal Nande 
Jakopič iz Laškega.

Trije kralji
Župnik pri verouku vpra-

ša učence, če mu lahko eden 
pove imena vseh treh kraljev.

Oglasi se eden od otrok in 
pove: »Miklavž, Božiček in 
dedek Mraz.«

Šalo nam je poslala Milka 
Selič iz Gorice pri Slivnici.

Vezalke
Janez pride v trgovino s 

čevlji in reče. »Vezalke, pro-
sim.«

»Kakšne?« vpraša trgovka.
»Eno levo in eno desno.«

Od fotografije do poroke

Leni ko 
»fuksi«

Ne spomnim se, če sem o 
tem kdaj pisala, a sem o tem 
veliko razmišljala. O lenobi 
namreč. Pravzaprav o lenih 
ljudeh.

Vsi vemo, da so leni ljudje 
prisotni na vsakem koraku 
v naši družbi. Povsod so. V 
delovnih in domačih okoljih, 
šoli, trgovinah, uradih, še v 
državnem zboru in na mini-
strstvih jih imamo. Preden sem 
kadarkoli nekega človeka, ki 
sem ga vsaj osebno poznala ali 
kaj vedela o njem, okarakteri-
zirala za lenega, sem si vedno 
vzela nekaj časa, da sem opa-
zovala njega in njegovo delo. 
In vzorec je pri vseh enak. Zato 
se še ni zgodilo, da bi nekdo, 
ki ga imam v svoji beležki že 
označenega za lenega, podobo 
o tem porušil. Ostane len do 
konca. Se ne spremeni. Mama 
je imela prav, ko mi je enkrat 
rekla, da če je nekdo »len kot 
fuks«, bo takšen celo življenje.

Prvo pravilo, ki sem ga iz-
luščila, je, da več kot narediš 
za lene ljudi, manj bodo oni 
naredili sami zase. Ker jih pač 
tako navadiš. Ti si osel, oni 
kralji. Kakšna delovna mesta 
na primer zasedajo, je odvisno 
od njih. Lahko so navadni de-
lavci, lahko so tudi šefi . Ker, 
veste, len si lahko kjerkoli. Le-
noba kar žari iz njih ne glede 
na to, kaj počnejo. Če sploh kaj 
počnejo. Kajti lenim ljudem 
bolj kot vsem uspe prikazati 
lažno sliko uspešnosti.

Znajo prikazati tako, da 
imajo največ dela, čeprav vsi 
vedo, da ni tako, vendar si 
jim nihče ne upa v obraz tega 
povedati. Zato lenim ljudem 
največkrat zelo dolgo uspe biti 
na istem delovnem mestu. Po-
glejte naše politike. Da lenoba 
ni nič drugega kot počivanje, 
preden se ti ljudje utrudijo, je 
prav tako ena od ugotovitev. 
Vidim to v uradih, kjer takšne 
ljudi zmučita že prenašanje 
papirjev ali pisanje obrazcev. 
Ti ljudje so res počasni. Ali 
pa morda samo jaz prehitro 
živim.

Nimajo pa leni ljudje pona-
vadi lenega jezika. To pa ne. 
Tudi to sem ugotovila. Primer 
so naši poslanci. Ponavadi 
vrtijo jezik »na polno«. Zelo 
veliko vedo o drugih, malo pa 
o tem, kaj počno, ali o tem, kaj 
so sploh do zdaj naredili. Tudi 
ponekod v trgovinah so leni. 
Predvsem v velikih središčih, 
kjer se zdi, da nikjer ni niko-
gar blizu. Znorim, ko slišim 
»nisem s tega oddelka«. Mene 
sploh ne zanima, s katerega 
oddelka ali planeta si, človek! 
Blagajničarke v trgovini, da 
se razumemo, pa niso lene. 
Pri njih sploh ne uspem tako 
hitro polniti svojih nakupoval-
nih vrečk, kot one hitro vlečejo 
izdelke čez tiste sitne piskajoče 
naprave. Večkrat se vprašam 
pri sebi, ali kdaj ponoči sanja-
jo o tistih zvokih.

Zadnje spoznanje pa je, da 
na drugi strani pridnih ljudi 
lenobe nikoli ne moreš naučiti. 
Včasih pride dan, ko si rečem, 
da bom lena. A ne gre. Bolj ko 
se trudim biti lena, večjo po-
trebo po delu imam. In ravno 
takrat sem najbolj jezna na vse 
lenuhe, ker ne morem razume-
ti, kako to njim uspe, meni pa 
ne. Ko mi bo, vam javim.

DELOHOLIK



47Št. 8, 23. februar 2017 RAZVEDRILO

Ona: Še vedno se ne bo-
ste uspeli otresti sumničenja 
partnerja, vendar se bo kma-
lu izkazalo, da so vaše skrbi 
povsem odveč. Poskrbite za 
pomiritveno večerjo, ki bo ko-
ristila obema.

On: Trenutno je še najbolj 
pomembno, da čim prej ure-
dite odnose s partnerko, saj 
sami najbolje veste, da sta se 
prepirala zaradi povsem ne-
pomembnih malenkosti. Tudi 
njej je v tem trenutku pošteno 
žal, zato sprava niti ne bo tako 
težka.

Ona: Na delovnem mestu 
vas ponovno čaka nehvaležna 
naloga. Ponovno boste lahko 
veliko delali, ne da bi se kaj 
veliko poznalo. Ali ni že po-
časi dovolj takšnih nespretnih 
kombinacij, ki vam povzročajo 
samo težave?

On: Finančno stanje se vam 
je končno vsaj delno umirilo. 
Tudi ta teden ni na vidiku ve-
čjih pretresov na tem področju, 
zato se lahko mirne duše po-
svetite ljubezenskim načrtom. 
In ti so vse prej kot majhni.

Ona: Ko boste prepričani, 
da ste se dokončno izgubili, 
boste povsem nepričakovano 
ugledali prav prijetno alterna-
tivo. In še materialna korist bo 
kar precejšnja, kar bo na vsak 
način še dodatna spodbuda.

On: Uspeh boste na veliko 
proslavili s prijatelji, ki so vam 
obilo pomagali. Pričakujete 
lahko precejšnje denarno na-
kazilo, kar bo rešilo marsika-
tero zagato iz preteklosti.

Ona: Po naporih iz preteklih 
dni boste lahko ponovno malo 
lažje zadihali in si privoščili 
tudi nekaj časa samo zase in 
za svojega partnerja. Vsega si-
cer ne boste nadoknadili, ven-
dar vam bo vseeno lepo.

On: Nikar ne vrzite puške v 
koruzo. Če ste čakali tako dol-
go, potem vztrajajte do konca, 
četudi bo včasih težko. S prija-
teljem se boste sporazumeli o 
določeni zadevi, ki vas že dlje 
časa vznemirja. V obojestran-
sko korist seveda.

Ona: Nikar ne mislite samo 
na službo in denar, saj je na sve-
tu še kaj prijetnejšega kot samo 
garanje. Sicer pa je že skrajni 
čas, da si tudi na ljubezenskem 
področju življenja uredite po-
dobno kot na poslovnem.

On: Zadnje čase ste precej 
zanemarjali partnerko, zato 
je skrajni čas, da se ji čim prej 
posvetite. S prijazno besedo 
boste naredili veliko več kot s 
stalnimi prepiri in z dokazova-
njem svojega prav.

Ona: Kljub velikemu pritisku 
iz okolice boste uspeli ohraniti 
popolnoma mirno kri, kar vam 
bo pomagalo, ko se bo rešitev 
ponujala kar sama od sebe. 
Nekdo vas bo prosil za pomoč 
in ne boste mu je odrekli.

On: Posvetite se bolj tistim 
zadevam, od katerih si obeta-
te večjo korist. Zaradi neod-
ločnosti vas bo nekdo pošteno 
izkoristil. Toda nikar se preveč 
ne pritožujte, saj si boste to 
skuhali povsem sami. Seveda 
obstaja prav imeniten izhod …

Ona: Treba bo odločno ukre-
pati, saj vam lahko v naspro-
tnem primeru zadeve uidejo 
iz rok. Škoda bi bilo, da bi 
izgubili vse tisto, kar ste si s 
trudom in prizadevanji tako 
težko priborili.

On: Na svojih plečih nosite 
že dovolj bremena, ne dovoli-
te, da vam naložijo še novega. 
Čeprav uživate v delu, si pri-
voščite malo počitka. Z nekom 
se boste sporekli zaradi neke 
malenkosti.

Ona: Prijeten neznanec vam 
bo pomagal pri reševanju za 
vas skoraj nerešljive težave. 
Skupaj bo vsekakor veliko laž-
je. Poleg tega boste v vsem tem 
našli ravno pravšnjo mero svo-
jega osebnega zanimanja …

On: Svojo poslovno pot mo-
rate načrtovati karseda preu-
darno, a tudi z dobršno mero 
razuma. Na ta način vam 
uspeh enostavno ne more po-
begniti. V ljubezni se trudite 
utrditi predvsem tisto, kar 
imate, saj se vam tla resno 
majejo.

Ona: V tem trenutku sicer iz-
gubljena bitka se lahko konča 
z vašim popolnim zmagoslav-
jem, zato nikar ne obupajte. 
Treba je le malo sreče in po-
moči prijateljev in bo situacija 
povsem drugačna, kot ste je 
vajeni doslej.

On: Sicer boste poskušali po-
slušati dobronamerne nasvete, 
vendar vam trma ponovno ne 
bo pustila, da bi se uklonili. 
Proti koncu tedna se vam bo 
odprla nepričakovana alter-
nativa, ki je doslej sploh niste 
opazili.

Ona: Nikar se ne zaletite, saj 
se bodo stvari uredile same od 
sebe. Torej nikar ne delajte hi-
trih korakov, temveč se raje po-
svetite svojim najbližjim, ki vas 
že dolgo pogrešajo. To bo naj-
boljša naložba za prihodnost.

On: Naredili boste pomem-
ben korak k uresničevanju 
poslovnih interesov, ki ste jih 
zadnje čase kar nekako zane-
marjali. To bo vsekakor opazil 
tudi vaš nadrejeni, ki vas bo 
kaj hitro pohvalil.

Ona: Ne bodite tako kritični: 
nekdo čaka, da vam vrne milo 
za drago. Ne praskajte se tam, 
kjer vas ne srbi, ker boste za-
šli v velike težave. Ne pozabi-
te, kdor drugemu jamo koplje, 
sam vanjo pade. In to ni prav 
nič prijetna izkušnja.

On: Pomislite tudi na prija-
telje, saj boste v nasprotnem 
primeru hitro ostali sami. Prije-
tna stran uspeha je predvsem v 
tem, da ga znamo deliti in tako 
osrečiti tudi ostale. Premislite 
in ukrepajte, sicer bo prepozno.

Ona: Prizadevali si boste 
pridobiti naklonjenost osebe, 
ki vam lahko še precej poma-
ga, še posebej na poslovnem 
področju. To vam bo v veliki 
meri tudi uspelo, tako da boste 
več kot zadovoljni.

On: Spoznali boste prijetno 
neznanko, ki vam bo precej 
popestrila ta konec tedna, ko 
enostavno ne boste vedeli, kaj 
bi počeli. Zdaj pa se vam bodo 
odprle povsem nove alternati-
ve, ki sploh ne bodo tako slabe.

Nagradna križanka

Udeleženec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje posredovanih podatkov skladno 
z veljavnim Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

Ime in priimek:

Naslov:

Kontaktna telefonska številka:

Obkrožite: a) sem naročnik b) občasni bralec Novega tednika
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Policist vpraša kolega: 
»Koliko je ura?«
»Deset in deset.« 
»Kaj me zafrkavaš? Reci ...«
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Nagradni razpis
1. nagrada: knjiga Kuharske bukve – Vlaganje, shranjeva-

nje in zamrzovanje živil in kuhinjsko krpo NT&RC

2. nagrada: knjiga Celjske Mohorjeve družbe

3. nagrada: kuhinjska krpa in lonček NT&RC

Pri žrebanju bomo upoštevali kupone s pravilnim ge-
slom, ki ga dobite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite 
na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 28. 
februarja.

Geslo iz številke 7: Čas za zimski oddih od šole

Izid žrebanja
1. nagrado, knjigo Kuharske bukve – Vlaganje, shranjeva-

nje in zamrzovanje živil in kuhinjsko krpo NT&RC, prejme: 
Danica Počivalšek iz Celja.

2. nagrado, knjigo Celjske Mohorjeve družbe, prejme: 
Katja Stojnšek iz Podplata.

3. nagrado, kuhinjsko krpo in lonček NT&RC, prejme: 
Marjana Kračun iz Lesičnega.

Nagrajenkam čestitamo. Prvo in drugo nagrado bomo 
poslali po pošti, tretjo dobi nagrajenka na oglasnem od-
delku NT&RC.
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Zakaj premier rad prihaja 
v Celje pri Šentjurju?

Premier Miro Cerar je ne-
davno očitno zelo raznežen 
prišel v naše kraje, in sicer na 
slovesnost ob simboličnem za-
četku gradbenih del pri obnovi 
proge Zidani Most–Celje. Ali 
je res tako vesel, ker se obna-
vljajo železnice, ali pa mu je 
tudi zaradi česa drugega še 
tako všeč v Celju pri Šentjurju? 
Vsekakor so mu bili všeč in so 
ga raznežili zvoki Trobilnega 
kvinteta Glasbene šole 
Celje in 1. gimnazije 
Celje. Upati je, da 
sta v pogovoru z 
domačinom Milo-
šem Rovšnikom, 
pomočnikom di-
rektorja Sloven-
skih železnic za 
potniški pro-
met, kakšno 
razneženo be-
sedo rekla tudi 
o tem, kdaj se 
bomo v Slove-
niji lahko vozili 
z modernimi in 
udobnimi vlaki. 
Pooblaščenec 
celjskega župana 
je posebej za našo 
medijsko hišo pove-
dal, da naj bi še letos 

Slovenske železnice dobile 20 
novih vlakovnih kompozicij in 
da bi morda lahko že do konca 
leta na vlakih tudi uporabljali 
wi-fi  omrežje.

Foto: SHERPA

Potrpljenje več kot stoletje 
dolgo

Celjski župan Bojan Šrot in 
župan Laškega Franc Zdol-
šek, nekoč tudi strankarska 
kolega, nista skrivala zadovolj-

stva ob začetku del pri 

obnovi proge Zidani Most–Ce-
lje. Njuni občini bosta namreč 
ob tej obnovi deležni številnih 
infrastrukturnih pridobitev, še 
več v Laškem kot v Celju. Med 

drugim bosta v mestih tudi 
obnovljeni osrednji postajni 
poslopji. Tako bosta podobno 
kot pred 170 leti, ko je po južni 
železnici v naše kraje pripeljal 
prvi vlak, morda spet postali 
zgledno okno v svet. Celjski 
župan je, kot eden od govor-
nikov na slovesnosti, v svojem 

značilnem slogu, se pravi tudi 
malce ironično, opozoril še na 
sposobnosti graditeljev v rajn-
ki avstro-ogrski monarhiji v 
primerjavi z današnjimi časi. 
Saj veste, kar zadeva razvpiti 
drugi tir, smo zaenkrat le še 
na izvlečnem tiru.

Foto: SHERPA

Generalko predstave Vanja Gledališča Zarja Celje sta se 
udeležila celjski mestni svetnik in član programske ekipe 
Hiše kulture Celje Matija Kovač (levo) ter vodja programa 
v Mestnem kinu Metropol Samo Seničar. Imata tudi za 
fi lme podoben okus kot za šale? Foto: GrupA

Stilsko usklajena

Vodja projekta Miran Gracer na avkciji slik

Rotary klub Barbara Celjska 
ima vrsto dobrodelnih projek-
tov in eden zadnjih je bil avkcija 
slik. Slike so nastale na slikarski 
koloniji lani oktobra na domačiji 
Jožice in Dušana Kraglja v Laški 
vasi nad Štorami. Na vabilo k so-

Slike za 
dobrodelnost

delovanju v koloniji se je odzvalo 
22 slikarjev iz vse Slovenije, ki so 
naslikali in podarili 42 umetni-
ških del in eno skulpturo. Z avk-
cijo je klub zbral več kot 3.200 
evrov, ki jih bo namenil v sklad 
Barbare Celjske, iz katerega črpa 
sredstva za posameznike in dru-
žine, ki potrebujejo pomoč, in 
za štipendiranje nadarjenih ter 
odličnih študentov in dijakov.

Foto: GrupA

Sladka tolažba
Pust je pred vrati, ponekod so se priprave že začele. Tako 

so na Vranskem tradicionalno zamenjali občinsko oblast in 
župan Franc Sušnik se je kljub upiranju moral sprijazniti, da 
v času pusta ne bo »glavni«. Za tolažbo mu je Vlado Rančigaj, 
potem ko je dobil ključe občinske stavbe, ponudil krofe, ki se 
jih je župan očitno razveselil. Foto: TT

Spretni tudi na beli strmini
Gasilci obvladajo različne terene in kot so dokazali nedav-

no, se dobro znajdejo tudi na snegu. Združenje slovenskih 
poklicnih gasilcev je na smučišču Golte pripravilo 17. vele-

slalom, kjer se je pomerilo 142 poklicnih gasilcev iz Slovenije 
in štirinajst s Hrvaške. »Takšna srečanja oziroma druženja 
so tudi priložnost za izmenjavo izkušenj,« pravi predsednik 
združenja Miran Korošak. Samo da ni bilo vmes kakšne 
intervencije in so lahko tekmo v miru izpeljali.
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